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روزنامه صبح ایران

دادستان تهران مطرح کرد

بازگشت وجوهات تنها مانع پرونده بابک زنجانی

محمدرضا عارف: 

دانشگاه ها باید زمینه ساز گفت وگوی ملی باشند

جانشین فرماندهی ارتش:

ارتش ماموریت اقتصادی ندارد 

رئیسی ریاست خود را بر قوه قضائیه تکذیب کرد؟ 

معاون اول رییس جمهور تاکید کرد

وظیفه اصلی مسئولان رفع محرومیت 
از مناطق محروم است 

در گفت وگو با تعدادی از فعالان سیاسی مطرح شد

انتظارات از رئیس جدید
 مجمع تشخیص مصلحت نظام 
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رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم، اظهار داشت: در سال 98 
نهضت ساخت پارکینگ های با ظرفیت 200 تا 300 خودرو در شهر قم اجرایی می شود که بخش 
زیادی از مشکل ترافیکی هسته مرکزی را برطرف می کند.محمود مسگری روز سه شنبه در گفت 
و گو با خبرنگاران، افزود: چند مجموعه پارکینگ متمرکز در ماه های آینده از جمله یک پارکینگ 
با ظرفیت 400 خودرو افتتاح می شود.وی نبود پارکینگ و نبود فضای سبز را دو چالش مهم بافت 
های تاریخی و فرسوده قم دانست و گفت: به دلیل کمبود زیرساخت های رفاهی مناطق تاریخی قم 
شاهد مهاجرت افراد بومی از این مناطق و جایگزینی آنها توسط افراد غیربومی از اتباع خارجی می 
باشد که این موضوع مشکلات بافت تاریخی استان را تشدید کرده است.وی در بخش دیگری از 

سخنان خود با بیان اینکه شهرسازی در قم به دلیل وجود یک هزار و 760 هکتار...

گروه معماری و تزیینات سنگ آویژه به لحاظ کیفیت کاری، ظرافت، تنوع و همچنین مشتری 
مداری از واحدهای برتر در حوزه ی ابزار زنی و تزیینات صنایع سنگ کشور به شمار می رود.این 
واحد همچنین از مدیریتی قوی و کارآمد برخوردار است  که اصالتا ترکمن است که فعالیت خود را 
سال ها قبل، ابتدا به عنوان کارگری ساده شروع کرد و پس از فراگیری فنون کار و کسب تجارب 
نسبی، بی آنکه از هیچ حمایت و پشتیبانی مالی برخوردار باشد، با توکل برخدا و عزمی راسخ 
تلاشی پیگیر و خستگی ناپذیر را در دستور کار قرار داد و صداقت کاری و شفافیت در کسب و 
کار را پیشه ساخت که اکنون یکی از چند واحد برتر کشور در حوزه ی تزیینات و ابزار زنی را در 
فضایی شیک و مدرن با برخورداری از مجهزترین دستگاه ها و ابزار کاری اداره می کند و برای 

بیش از 40 نفر فرصت شغلی مستقیم ایجاد کرده و در عین حال همواره ...

معاون اول رییس جمهور با اشاره به ضرورت تلاش بی 
وقفه در راستای رفع محرومیت از مناطق محروم و اهتمام 
مسئولان برای حل مشکلات طبقات ضعیف جامعه تاکید 
کرد: باید استعداد ها و توانمندی های موجود در مناطق 
مختلف ایران شناسایی شده و در جهت آبادانی و پیشرفت 

کشور، رفع محرومیت و توسعه اشتغال از آنان حمایت 
کنیم. دکتر اسحاق جهانگیري روز سه شنبه در مراسم 
از 800 واحد مسکن روستایي مددجویي  بهره برداري 
در استان سیستان و بلوچستان و شهرستان قصر قند با 

تقدیر از همه تلاشگران در راستاي خدمت رساني...

درگفت و گوبا تعدادی از فعالان سیاسی اصولگرا و اصلاح طلب انتظارات ازرئیس جدید  مجمع تشخیص مصلحت نظام 
مورد بررسی قرارگرفت.پس از درگذشت آیت الله هاشمی شاهرودی کرسی ریاست مجمع تشخیص مصلحت نظام خالی 
 شد اخیرارهبر معظم انقلاب آیت الله صادق آملی لاریجانی را به این سمت منصوب کردند.علی تاجرنیا، عضو حزب اتحاد 
ملت ایران درباره ریاست مجمع تشخیص مصلحت نظام به ایرناپلاس می گوید: وظیفه مجمع تشخیص مصلحت نظام، حل 

اختلاف میان شورای نگهبان و مجلس شورای اسلامی است...

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم:

نهضت ساخت پارکینگ در قم 
اجرا می شود

در گفت و گو با کارآفرین برتر صعنت سنگ ایران مطرح شد

گروه آویژه مجموعه ای کارآمد 
در حوزه ابزار زنی و کارآفرینی 

دبیرکل جبهه پیروان خط امام و رهبری  گفت :در نظام مردم 
سالاری دینی مشکل ما نداشتن چند حزب فراگیر قدرتمند و 
چارچوب دار است بنابراین برای آینده مردم سالاری دینی نگران 
هستم .محمدرضا باهنر در جمع خبرنگاران به حادثه دانشگاه آزاد 
هم اشاره کرد واظهارداشت: حادثه واژگونی اتوبوس در دانشگاه آزاد 
نیز ناگوار بود. این نوع حوادث را جزء حوادث غیرمترقبه نباید تعریف 

کنیم. تدبیر می خواهد. قوه قضائیه پیگیری کرد تا مشخص شود ...

نایب رییس اول مجلس با انتقاد از رویه تخریب، بدگویی و پرونده 
سازی که تحت عنوان شفافیت در کشور رواج دارد، گفت: در 
صداوسیما و از پشت تریبون ها به اسم شفافیت و تبیین شفافیت 
آبروی نماینده و مسئول را می ریزیم، آبروی یک مسلمان از آبروی 
کعبه بالاتر است. »مسعود پزشکیان« در نطق میان دستور جلسه 
علنی روز سه شنبه مجلس با قرائت آیاتی از قرآن کریم از رواج 

برخی اخلاقیات ناپسند در جامعه به ویژه میان مسئولان...

محمدرضا باهنر: 

نگران  آینده 
مردم سالاری دینی هستم

مسعود پزشکیان:

به اسم شفافیت 
آبروی دیگران را می بریم 
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شبکه اجتماعی جای بحث 
تخصصی نظامی نیست 

امیر بختیاری استاد باسابقه علوم نظامی :

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

68

باستناد مجوز هیأت مدیره سازمان در نظردارد نسبت به واگذاری بهره برداری ردیف های مشروحه 
ذیل از طریق مزایده اقدام نماید. لذا متقاضیان واجد شرایط جهت دریافت پاکت وشرایط مزایده از 
تاریخ نشر آگهی نوبت دوم به مدت ده روز به استثنای روزهای تعطیل از ساعت 8 صبح لغایت 14 
به واحد امور قراردادهای سازمان به نشانی قم - کیلومتر3 جاده قدیم قم - تهران سازمان پایانههای 
مسافربری شهرداری قم (ترمینال) مراجعه و در صورت نیاز، جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 

36642349-025تماس حاصل نمایند.

اهم شرایط عمومی :
- جهت خرید اسناد مزایده مبلغ 500/000 ریال به شماره حساب 700787913121 )درآمد سازمان( 
بانک شهر بنام سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم واریز نموده و به همراه اصل فیش واریزی 

وکارت شناسایی معتبر جهت تحویل اسناد مراجعه فرمایید.
- مبلغ سپرده شرکت در مزایده بصورت ضمانتنامه بانکی و یا واریز وجه نقد بحساب700787307316 

سپرده سازمان نزد بانک شهر بنام سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم می باشد.
- درصورتی که برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به نفع سازمان 

ضبط خواهد شد.
- سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است.

- جهت شرکت در مزایده ردیف 1 و 2 جدول فوق الذکر، ارائه معرفی نامه از اداره کل حمل و نقل 
وپایانه های استان استان قم برای کلیه متقاضیان الزامی است و اخذ مجوزفعالیت از ارگانهای ذیربط 
مانند اداره کل حمل ونقل پایانه های استان قم ، اماکن و اداره کار و تامین اجتماعی و .... به عهده برنده 

مزایده می باشد.
- هزینه درج آگهی و کارشناسی بعهده برنده مزایده می باشد.

- برنده مزایده موظف به ارائه ضمانتنامه بانکی )معادل حداقل سه ماه اجاره موضوع قرارداد جهت 
ردیف 3 و 4 جدول فوق الذکر و حداقل شش ماه اجاره موضوع قرارداد جهت ردیف 1 و 2 جدول فوق 

الذکر( و تسلیم 12 فقره چک بابت پرداخت اجاره ماهیانه به سازمان می باشد.
- سایراطلاعات مربوط به مزایده در شرایط مزایده مندرج می باشد.

سازمان پایانه های مسافربری 
شهرداری قم

سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم

آگهی مزایده )نوبت دوم(
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شرط اعتلای خدمات مهندسی
رجحان منافع عمومی، انجام خدمات مهندسی منطبق 
بر دانش حرفه ای، رفتار شرافتمندانه، مسئولانه، توأم با 
امانتداری، رازداری، انصاف و حسن نیت در عرضه خدمات 
مهندسی در برابر صاحبان کار از مهم ترین شروط اعتلای 

صنفی و حرفه ای نظام مهندسی است. حقوق ساخت و حقوق مهندسی، یکی از حوزه 
های بین رشته ای مهم در ایران است، که اخیرا مورد توجه قرار گرفته است. سالها بررسی 
پرونده های انتظامی و قضایی مهندسان و تدریس دروس حقوق ساخت و مقررات پیمان، 
منجر به تجربیاتی شده، که بخشی از آن در قالب 10 درس جهت استفاده حرفه مندان 

صنعت ساختمان ارایه می شود.
* درس اول: آمار پرونده های قضایی و انتظامی بالا است 

در 16 اسفند 1394 اعلام شد که 15 میلیون پرونده قضایی )تقریبا هر 5 نفر یک 
پرونده( در حال رسیدگی است. در سال 1364، ایران با جمعیت 44 میلیون و 802 هزار 
نفر، 2 میلیون و 471 هزار فقره پرونده یعنی در مقابل هر 18 نفر یک پرونده قضایی 
وجود داشت. بیش از هشت هزار نفر محکوم مالی غیرکلاهبرداری در سطح کشور تحمل 
حبس می کنند که علت عمده ورود این افراد به زندان عدم اطلاع درست و یا ناقص آنها 

نسبت به وجود برخی قوانین و مقررات قضایی است.
* درس دوم: جزئیات مهم اند

میخی افتاد، به خاطر میخی نعلی افتاد، به خاطر نعلی اسب افتاد، به خاطر اسبی 
سواری افتاد، به خاطر سواری جنگی شکست خورد، به خاطر شکستی مملکتی نابود شد، 
و همه اینها به خاطرکسی بود که میخ را خوب نکوبیده بود؛ در مسائل حقوقی و قانونی 
جزئیات مهم هستند و گاه یک گزارش ساده از یک خلاف ساختمانی، می تواند از بروز 

حادثه ای تلخ جلوگیری کند.
* درس سوم: حق متناظر است با مسئولیت

در برابر هر حقی، مسئولیتی وجود دارد. هر شخصی از جمله مهندسان، پاسخگوی 
اعمالی هستند که به آنها مستند و منتسب است. بنابراین، اگر پروانه اشتغال و صلاحیت 
حرفه ای حقوقی را ایجاد می کند، مسئولیت نیز متوجه ما مهندسان و سایر حرفه مندان 

فعال خواهد شد.
* درس چهارم: ندانستن و نداشتن مهارت رافع مسئولیت نیست

شرایط تحقق مسئولیت مدنی، وجود ضرر، فعل زیانبار )یا ترک فعل( و رابطه سببیت 
)یا علیت( بین عمل فرد واردکننده زیان و ضرر وارده است. در برخی از محاکم قضایی از 
زبان فعالان حرفه ای شنیده می شود که از کل یا بخشی از مقررات و ضوابط بی اطلاع 
بوده اند، که عموماً در محکمه مسموع نیست. برای نمونه، ماده 616 قانون مجازات 
اسلامی قتل غیر عمدی را که به واسطه بی احتیاطی یا بی مبالاتی یا اقدام به امری 
که مرتکب در آن مهارت نداشته یا به سبب عدم رعایت نظامات ارتکاب یافته، تعریف 

کرده است.
* درس پنجم: مسئولیت حرفه ای، قائم به شخص دارای صلاحیت است و 

قابل واگذاری به غیر نیست!
مطابق قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان، خدمات مهندسی ساختمان، در 
قالب اشخاص حقوقی و حقیقی ارائه می شود. برخی مهندسان با این انگاره مواجه اند که 
در صورت سپردن بخشی از کارهای خود به دیگران، مسئولیت با شخص انجام دهنده 
است. در حالی که، مسئولیت حرفه ای، قائم به شخص دارای صلاحیت است و قابل 

واگذاری به غیر نیست!
* درس ششم: مسئولیت های مهندسی ساختمان می تواند از جنس 

کیفری باشد
علاوه بر مسئولیت اخلاقی، مسئولیت های حقوقی در قالب مسئولیت مدنی، انتظامی، 
اداری و گاه کیفری می تواند متوجه صاحبان حرفه مهندسی باشد. مثلا، طبق ماده 540 
قانون مجازات اسلامی، برای تصدیق نامه های خلاف واقع که موجب ضرر شخصی ثالثی 
باشد، یا آنکه خسارتی بر خزانه دولت وارد آورد، مجرم علاوه بر جبران خسارت وارده به 
شلاق تا 74 ضربه یا به 200 هزار تا 2 میلیون ریال جزای نقدی محکوم خواهد شد. 
این ماده در شرایطی می تواند برای گزارش های مرحله ای که در آنها فعل یا ترک فعل 

سببیت عمل مجرمانه ای را فراهم کرده باشند، مصداق پیدا کند. 
* درس هفتم: بسترهای لازم برای توسعه اخلاق حرفه ای را فراهم کنیم

رجحان منافع عمومی، انجام خدمات مهندسی به نحو حرفه ای، رفتار شرافتمندانه، 
مسئولانه، توأم با امانتداری، رازداری، انصاف و حسن نیت و منطبق بر دانش حرفه ای 
در عرضه خدمات مهندسی در برابر صاحبان کار و خودداری از هر اقدامی که با منافع 
قانونی صاحبان کار مغایرت داشته باشد، از جمله اصول اخلاق حرفه ای است. مهندسان 
ساختمان بایستی از رفتاری که موجب لطمه به همکاران، سلب اعتبار اجتماعی یا وهن 

صاحبان حرفه مهندسی باشد، احتراز کنند.
* درس هشتم: تنها با آگاهی و ایجاد مطالبه عمومی نسبت به زنجیره تامین 
صنعت ساخت است که مسأله اشتغال حرفه مندان و کیفیت ساخت بهبود 

خواهد یافت
بعضی از الزامات مهم قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان، مانند اجرای کلیه 
ساختمانها توسط سازندگان صاحب صلاحیت، بیمه تضمین کیفیت ساختمان، 
شناسنامه فنی ملکی، صلاحیت نگهداری و تعمیرات، صلاحیت سایر حرفه مندان صنعت 
ساختمان و رعایت الزامات و شرایط مصالح و تجهیزات ساختمانی مورد کم توجهی در 
اجرا واقع شده است. یکی از راههای کمک به ترویج مقررات ملی، آگاهی عموم مردم 
نسبت به حقوق خود به عنوان صاحب کار و بهره بردار ساختمان است، که این اتفاق هم 
به ارتقا کیفیت ساختمانها کمک خواهد کرد و هم به توسعه زمینه های فعالیت حرفه 

مندان کمک خواهد کرد.
* درس نهم: پیشگیری از وقوع جرم از طریق توسعه آگاهی، ترویج مقررات 

و اصلاح مقررات، قراردادها و رویه های قضایی ممکن است
قراردادهای ساخت متعارف فعلی، ضعف ها قابل توجهی در شرایط سقوط تعهدات 
دارند. بعد از بروز اختلافات و حوادث، نبود مکانیزم های مناسب حل اختلاف، زمینه هایی 

برای طرح دعاوی متعدد در محاکم قضایی می شود، که این رویه قابل اصلاح است. 
همچنین، در سالهای گذشته اقداماتی چون رونمایی از سایت عدل ایران، راه اندازی 
دفتر پیشخوان قضایی در تهران و شهرستانها، راه اندازی سامانه جامع آماری قوه قضائیه 
به نام »سجا«، راه اندازی سامانه خدمات الکترونیکی قضایی به نام »سخا« و آغاز اجرای 
طرح تحلیل و نقد آرای دادگستری در دیوانعالی کشور به نام »تناد« انجام شده است. 
با وجود این، ترویج خرد جمعی حقوقی در کنار اصلاحات در مکانیزم های پیشگیری 
از جرم و فرایندهای دادرسی می تواند به کاهش مشکلات فعلی و پیشگیری از اطاله 

دادرسی کمک کند.
*رئیس دانشکده عمران و معماری دانشگاه علوم تحقیقات

باید از شبکه های
 اجتماعی ممنون باشیم

10سال پیش اگر محسن رضایی در مورد عملیات 
کربلای 4 حرف می زد قطعا با چنین حجم واکنشی روبرو 
نمی شد. چند روزنامه به آن می پرداختند، چند روزنامه 

خوان متوجه موضوع می شدند و تمام.حالا اما محسن رضایی یک توییت گذاشته است و 
تقریبا همه ایران در جریان آن هستند. توجه کنید یک تویت چند خطی. او در تلویزیون 
یا یک مکان عمومی سخنرانی نکرده است اما حالا همه می دانند داستان محسن رضایی 
و کربلای 4 چیست.خیلی از مخاطبان در همان توییتر به عملیات فریب بودن کربلای 
4 واکنش نشان دادند. در لحظه نظرات توییت محسن رضایی سر به فلک گذاشت. همه 
نظرات خود را در مورد سخنان دبیر مجمع تشخیص گفتند.محسن رضایی پیش از این 
سخنرانی می کرد و می رفت اما الان با خیل نظرات مورد روبرو شد. نظراتی که اکثر آنها 
برخلاف نظر سرداری بود که دکترای اقتصاد دارد. بسیاری از چهره های شناخته شده 
هم تصمیم گرفتند در توییتر پاسخ محسن رضایی را بدهند.واکنش ها به حدی بود که 
محسن رضایی مجبور شد، به تلویزیون و برنامه رضا رشیدپور بیاید و در مورد حرفی که 
زده است توضیح بدهد و بگوید:» اگر به 3 روز قبل برگردم و بخواهم توئیت ام را اصلاح 
کنم، این گونه می نویسم: "عملیات کربلای 4 فریب دشمن شد.«آنقدر واکنش ها زیاد 
بود که محسن رضایی احساس کرد اگر به این سوال ایجاد شده در مورد عملیات کربلای 
4 پاسخ ندهد، عملکرد سیاسی و نظامی اش در 40 سال گذشته زیر سوال خواهد رفت.

این روزها از معایت فضای مجازی زیاد سخن به میان می آید اما همین پاسخ گو کردن 
مسؤولان کشور در برابر مردم به تمام معایب فضای مجازی می چربد.در دنیای امروز هر 
کسی هر حرفی می زند باید پای آن بایستند و نسبت به مردم پاسخگو باشد. الان دیگر 
دهه 80، 70 و 60 نیست که مردم در جریان اتفاقات نباشند. به لطف فضای مجازی 
جامعه از کوچک ترین اتفاقات مطلع می شود. ماجرای سپنتا نیکنام عضو زرتشتی شورای 
شهر یزد یادتان هست؟ اگر فضای مجازی نبود او باید عطای حضور در شورای شهر را به 
لقایش می بخشید.قبل از ظهور شبکه های اجتماعی، فکر می کنید ما متوجه می شدیم، 
4 دانش آموز در مدرسه در سیستان و بلوچستان، در آتش سهل انگاری مدیران مدرسه 
و استان سوختند؟نماینده سراوان اگر فضای مجازی نبود، قطعا از در همه گمرگ ها عبور 
می کرد.فضای مجازی باعث شده است تا مدیران در یک اتاق شیشه ای باشند. فرقی هم 
نمی کند آن مدیر و مسؤول می خواهد رییس جمهور یا رییس مجلس، فرماندار یا بخشدار 

یک منطقه کوچک در ایران. همه مجبور هستند در برابر مردم پاسخگو باشند.
باید از شبکه های اجتماعی ممنون باشیم که باعث شد دیوارهای بین مسؤولان و 

مردم بریزد.

رییس کمیسیون تدوین آیین نامه داخلی مجلس خبرداد

ممنوعیت استفاده   نمایندگان
 از تلفن همراه در صحن مجلس

رییس کمیسیون تدوین آیین نامه داخلی مجلس از تصویب طرح ممنوعیت استفاده 
نمایندگان از تلفن همراه در این کمیسیون خبر داد و گفت: 151 نفر از نمایندگان با 

امضای این طرح تاکید کردند که نباید در صحن مجلس از تلفن همراه استفاده کرد. 
»غلامرضا کاتب« درباره ضرورت انضباط و اقتدار مجلس و کیفیت قانونگذاری در 
جلسات علنی و کمیسیون های تخصصی مجلس اظهارداشت: بعد از دیدار سالیانه 
مجلس با رهبر معظم انقلاب، ایشان باردیگر توصیه هایی را درمورد ضرورت رعایت 
انضباط و اقتدار مجلس و مشارکت بیشتر نمایندگان برای قانونگذاری و کیفیت آن 
داشتند.وی ادامه داد: نکته دیگر مورد تاکید رهبر معظم انقلاب، حضور مستمر و فعال 
نمایندگان در صحن علنی مجلس و کمیسیون ها بود به همین دلیل کمیسیون آیین 
نامه داخلی مجلس با مشارکت اکثریت اعضای این کمسیون درصدد برآمد که توصیه 
های معظم له را اجرایی کنند بنابراین یکی از راهکارها اصلاح بخشی از آیین نامه داخلی 
است که پنج طرح در این راستا به تصویب رسید.رییس کمیسیون تدوین آیین نامه 
داخلی مجلس خاطرنشان کرد: یکی از این طرح ها موضوع حضور منظم نمایندگان 
در کمیسیون ها و صحن علنی است، در زمان جلسات علنی و برگزاری کمیسیون ها 
نمایندگان نباید پاسخگوی ارباب رجوع باشند و باید کارهای خود را به گونه ای برنامه 
ریزی کنند که ارباب رجوع و مراجعات مردم در این ساعت ها نباشد. کاتب یکی دیگر از 
طرح ها را طرح ممنوعیت استفاده نمایندگان از تلفن همراه در صحن و کمیسیون های 
تخصصی مجلس عنوان کرد و گفت: 151 نفر از نمایندگان با امضای این طرح تاکید دارند 
که مجلسی ها در زمان رای گیری نباید با تلفن همراه صحبت کنند چراکه در جریان 
تصویب طرح ها و لوایح قرار نمی گیرند و این نکاتی است که بسیار می تواند در کیفیت 
قانونگذاری موثر باشد. وی یادآور شد: طرح ممنوعیت استفاده نمایندگان از تلفن همراه 
در صحن و کمیسیون ها اخیرا در کمیسیون تدوین آیین نامه داخلی تصویب شد که بعد 
از رسیدگی به طرح اصلاح قانون انتخابات و لایحه بودجه سال 98 در دستور کار مجلس 
قرار می گیرد. وی اضافه کرد: یقینا نمایندگان حاشیه هایی که استفاده از تلفن همراه در 
جلسات به خصوص در جلسه غیرعلنی اخیر حاشیه برای مجلس ایجاد کرده به کلیات 

این طرح رای می دهند.
 

دادستان تهران مطرح کرد

بازگشت وجوهات
 تنها مانع پرونده بابک زنجانی

دادستان تهران با اشاره به پرونده بابک زنجانی گفت: دستگاه قضایی در این رابطه 
می خواهد وجوه برگردد و مانع دیگری وجود ندارد.

عباس جعفری دولت آبادی درباره آخرین وضعیت پرونده بابک زنجانی گفت: تنها 
مانعی که در این پرونده وجود دارد این است که دستگاه قضایی می خواهد وجوه برگردد 
و مانع دیگری وجود ندارد.وی درپاسخ به سوالی درباره اینکه دو هفته پیش گفته شد که 
حراج برخی اموال در این پرونده  شروع شده است گفت: این امر طبق روال وجود دارد 
ولی اموالی که مشمول حکم است دو میلیارد و اندی یورو است که رقم بالایی است و ما 
تلاش داریم که اموال برگردد و اموالی که مزایده شده اموالی بود که در اختیار ما بود و 

طبق مقررات به مزایده گذاشتیم.
* آخرین وضعیت پرونده های مشایی و بقایی

دادستان تهران درباره آخرین وضعیت پرونده های مشایی و بقایی و جوانفکر گفت: 
حکم پرونده آقای مشایی تایید شده و دوران محکومیت یعنی 5 سال )اشد مجازات( 
را می گذرانند  و آقای بقایی حکمش در حال اجرا است و در مورد آقای جوانفکر هم 
حضور )ذهن( ندارم.وی درباره آخرین وضعیت حادثه واژگونی اتوبوس در دانشگاه علوم 
تحقیقات گفت: ما دو روز پیش که به دانشگاه رفتیم برخی از دانشجویان گفتند که ما 
اطلاعاتی داریم در مورد اینکه نامه و طومار نوشتیم و من از همین تریبون به دانشجویان 
می گویم که اگر نامه و طوماری قبلا  نوشتند به بازپرس و دادستانی تهران تحویل دهند 
و ما اگر مطمئن باشیم که قبلا تذکراتی به دانشگاه داده شده حتما بررسی می کنیم.

جعفری دولت آبادی افزود: ما تا این لحظه جز یک مورد که همانجا تحویل ما دادند 
اطلاعاتی به ما داده نشد.

رئیس مجلس در نشست با شهرداران کلانشهرها: 

شهرداری ها برنامه و فکری 
برای چابک سازی ندارند 

رئیس مجلس شورای اسلامی در نشست با برخی شهرداران کلانشهرها گفت: 
متاسفانه شهرداری ها هیچ برنامه و فکری برای چابک سازی ندارند در حالی که کار آن 
ها از دولت راحت تر است و ضوابط دولتی در رابطه با آن ها وجود ندارد. علی لاریجانی  
روز دوشنبه در نشست با شهرداران کلانشهرها با تاکید بر اینکه پسماند ثروت است و 
نباید بر زمین بماند، افزود: برای مدیریت پسماند باید برنامه داشته باشیم و به تولید برق 
از پسماند توجه شود نیاز است صدا و سیما تبلیغات مناسبی داشته باشد و تفکیک زباله 
مورد توجه قرار گیرد زیرا چهره شهر را تخریب کرده است.لاریجانی خطاب به مسئولان 
حاضر در نشست با بیان اینکه واقف به زحمات شما هستیم و کار شما در کشور از نظر 
روحیه مردم و مسائل تاثیرگذار است، تصریح کرد: برای پسماند کمتر چاره اندیشی شده 
است در حالی که در این کار پول وجود دارد ما فاینانس آن را دنبال می کنیم زیرا اینکار 
باعث درآمدزایی برای شما می شود.رئیس قوه مقننه بر ضرورت کاهش هزینه شهرداری 
ها تاکید کرد و افزود: باید به فکر کاهش هزینه ها بود، متاسفانه شهرداری ها هیچ برنامه 
و فکری برای چابک سازی ندارند در حالی که کار آن ها از دولت راحت تر است و ضوابط 
دولتی در رابطه با آن ها وجود ندارد.رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه شهرداری 
ها باید در مورد برخی امور به دولت کمک کنند، اضافه کرد: متاسفانه در کشور کمبود 
تکنسین داریم و آموزش فنی و حرفه ای مورد توجه قرار نگرفته است این در حالی است 
که برخی کارهای شهرداری ها در اولویت نیست، شهرداری ها می توانند به آموزش های 

فنی و حرفه ای توجه جدی داشته باشند، دست شما باز است و می توانید ورود کنید.
 

جانشین فرماندهی ارتش:

ارتش ماموریت اقتصادی ندارد 
جانشین فرماندهی ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: ماموریت اصلی ما حفظ 

حریم امنیت کشور است و ارتش بالذات ماموریت اقتصادی ندارد. 
امیر سرتیپ رضا خرم طوسی روز سه شنبه در آیین واگذاری 2 هزار واحد مسکونی 
طرح مجتمع بزرگ آبشار)شهید کشوری( در پایگاه چهارم پشتیبانی هوانیروز اصفهان 
افزود: نقش ارتش جمهوری اسلامی در برنامه های کلان کشور، فعال و معنادار است.وی 
با اشاره به ابلاغ سیاست های اقتصاد مقاومتی از سوی رهبر معظم انقلاب و نیاز جدی 
کشور به اشتغال افزود: بنیاد تعاون ارتش با تقویت ساخت و ساز در طرح هایی همچون 
شهید کشوری، چیتگر، شهید بهشتی و... در سراسر کشور، علاوه بر مدیریت و تسریع در 
پیشرفت آنها، سهم بسزایی نیز در ایجاد اشتغال داشته است.امیر خرم طوسی همچنین 
امر رهبری مبنی بر رسیدگی به مشکلات کارکنان ارتش را نشانه توجه ایشان به مسائل 
این نیروها دانست و گفت: ما تمام توان خود را به کار خواهیم گرفت تا پاسخگوی نیاز 
همکارانمان باشیم.جانشین فرماندهی ارتش اظهار داشت: در گذشته برای اجرای پروژه 
شهید کشوری اصفهان تلاش فراوانی انجام شد که مورد حمایت فرماندهان و مسوولان 
نیز بود ولی به دلایل مختلف فراسازمانی، رضایتمندی لازم وجود نداشت.این مقام ارتش 
افزود: ما با حذف برخی از ساختارهای دست و پاگیر و با کار جهادی و شبانه روزی، رکورد 
بی سابقه ای در اجرای طرح ها داشته ایم.امیر خرم طوسی گفت: باید با برنامه ریزی، 
حرکت درست، استفاده از نیروهای کار بلد ، آهنگ اجرای طرح ها را با سرعت مناسبت 
تر، ارزانتر و تمیزتر پیش ببریم. جانشین فرماندهی ارتش جمهوری اسلامی همچنین 
گفت: ما40 سال است که جلوی استکبار ایستاده ایم و دشمنان، همه میدان ها را آزموده 
اند و اکنون نیز در حوزه اقتصاد، معیشت و روح و روان ملت ایران، به میدان آمده اند و ما 

برای ادامه راه هنوز هم به همت شهید کشوری ها نیاز داریم.

وزیر آموزش و پرورش :

پخش تبلیغات موسسات آموزشی کاهش می یابد 
وزیر آموزش و پرورش از ارسال نامه به محضر رهبر معظم انقلاب درمورد تبلیغات 
موسسات آموزشی خبر داد و گفت: ایشان پی نوشتی را مرقوم فرمودند و به بخش های 
مختلف دستور دادند در اولین گام و با همکاری صدا و سیما پخش این تبلیغات 50 درصد 
کاهش یابد. »سیدمحمد بطحایی« درباره جزییات نامه خود به حضرت آیت الله خامنه ای 
درخصوص تبلیغات موسسات آموزشی گفت: چندی پیش نامه ای خدمت رهبر معظم 
انقلاب نوشتم مبنی بر این که حجم گسترده تبلیغات کتاب های کمک درسی موجب 
تخریب هدف های تربیتی و پرورشی ما در مدرسه شده است.وی افزود: در این نامه از 
محضر ایشان خواستم تمهیدی به کار گیرند تا در رسانه ها از جمله رسانه ملی تا آنجا 
که ممکن است این میزان کاهش پیدا کند و پخش تبلیغات با نظر کارشناسی وزارت 
آموزش و پرورش انجام شود.وزیر آموزش و پرورش یادآور شد: رهبر معظم انقلاب اسلامی 
هم پی نوشتی را مرقوم فرمودند و به بخش های مختلف دستور دادند؛ در اولین گام و با 
همکاری سازمان صدا و سیما پخش این گونه تبلیغات 50 درصد کاهش پیدا کرده که 

این یک قدم بسیار موثر است و از همکاری صدا و سیما تشکر می کنم.

معاون اول رییس جمهور با اشاره به 
ضرورت تلاش بی وقفه در راستای رفع 
اهتمام  و  محروم  مناطق  از  محرومیت 
طبقات  مشکلات  حل  برای  مسئولان 
ضعیف جامعه تاکید کرد: باید استعداد ها 
و توانمندی های موجود در مناطق مختلف 
ایران شناسایی شده و در جهت آبادانی و 
پیشرفت کشور، رفع محرومیت و توسعه 

اشتغال از آنان حمایت کنیم. 
دکتر اسحاق جهانگیري روز سه شنبه 
واحد   800 از  برداري  بهره  مراسم  در 
استان  در  مددجویي  روستایي  مسکن 
سیستان و بلوچستان و شهرستان قصر 
قند با تقدیر از همه تلاشگران در راستاي 
خدمت رساني به مردم در مناطق محروم 
اظهار امیدواري کرد که مسئولان بتوانند 
محرومیت  رفع  براي  تلاش  زمینه  در 
از مناطق محروم موفق بوده و گام هاي 

اساسي بردارند. 
معاون اول رییس جمهور با اشاره به 
اینکه در آستانه چهلمین سال پیروزي 
انقلاب اسلامي قرار داریم اظهار داشت: 
هاي  آرمان  مهمترین  از  یکي  مطمئنا 
انقلاب اسلامي که امام راحل براي این 
انقلاب ترسیم و بر آن اصرار و تاکید داشت 
و هدف مهم انقلابیون بوده این است که 
این انقلاب، انقلاب مستضعفان و پا به 
رهنگان و کساني است که رنج و مشقت 

بسیار دیده و دچار کمبود هستند. 
وي افزود: مهمترین هدف و رسالت 
رفع  براي  تلاش  مسئولان  و  انقلاب 
محرومیت از مناطق محروم، حل مشکلات 
طبقات ضعیف را در سرلوحه کارهاي خود 

قرار دهند. 
در  اینکه  بیان  با  جهانگیري  دکتر 
بررسي عملکرد چهل ساله انقلاب اسلامي 
حتما نقاط مثبت و ضعفي داشته ایم، 
اظهار داشت: ممکن است در بسیاري از 
امور مي توانستیم بهتر اقدام و برنامه ریزي 

کنیم و در بعضي از امور هم تلاش خوبي 
داشته ایم و اقدام موثري در حوزه هاي 

مختلف انجام شده است. 
معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه 
یکي از اقدامات مهمي که در چهل سال 
پس از انقلاب انجام شد رسیدگي به دور 
افتاده ترین نقاط کشور بوده که با تشکیل 
جهاد سازندگي سایر نهادهاي انقلابي یکي 
پس از دیگري سعي شد تا چهره خشن 
مختلف کشور  مناطق  از  را  محرومیت 
برطرف کنند، خاطر نشان کرد: علي رغم 
اینکه اقدامات موثر و مثبت فراواني انجام 
شده اما هنوز محرومیت هاي زیادي وجود 
دارد و مناطقي مانند قصر قند هستند که 
باید با یك همت و تلاش جانانه این مناطق 

را به آباداني برسانیم.
و  ایران  ملت  حق  کرد:  تاکید  وي 
مردمي که در مناطق محروم زندگي مي 
کنند این است خواسته هاي خود را از 
مسئولان مطالبه کنند و وظیفه ما نیز این 
است که تلاش بیشتري داشته باشیم تا 
محرومیت و مشکلات مردم برطرف شود. 
دکتر جهانگیري با بیان اینکه در جریان 
این سفر مسائل و مشکلات استان بررسي 
خواهد شد و راهکارهاي مناسب براي حل 
این مشکلات اندیشیده مي شود، گفت: 

صنایع دستي و محصولاتي که در مناطق 
محروم تولید مي شود و بخشي از آن امروز 
در نمایشگاه شهرستان قصر قند وجود 
داشت نشان مي دهد که در هر گوشه اي 
از این کشور و دور ترین نقاط از پایتخت 
بهترین استعدادها و توانمندي ها و امکانات 

وجود دارد.
ادامه داد:  معاون اول رییس جمهور 
کارهاي زیباي صنایع دستي که به دست 
هنرمندان در مناطق مختلف تولید و در 
بازارهاي بین المللي عرضه مي شود به این 
معناست که از گوشه و کنار این کشور با 
همه مشکلاتي که وجود دارد استعدادهاي 

بي نظیري شکوفا مي شود. 
وي تاکید کرد: هنر دولت باید این باشد 
که زمینه هاي ظهور و بروز این استعداد ها 
را فراهم کرده و بازار مورد نیاز آنها را بوجود 
آورد و نمایشگاه هاي لازم را در مراکزي که 

امکان آن وجود دارد ایجاد کند. 
دکتر جهانگیري وزیر فرهنگ و ارشاد 
دستي  صنایع  سازمان  رییس  اسلامي، 
و گردشگري و سایر مسئولان ذیربط در 
امور فرهنگي را به حمایت همه جانبه از 
تلاشگران در این عرصه فراخواند و گفت: 
مطمئنم اگر در زمینه صنایع دستي و 
استعدادهاي گردشگري و فرهنگي استان 

گذاري  سرمایه  بلوچستان  و  سیستان 
خوبي داشته باشیم قطعاً در این استان 

بیکار نخواهیم داشت. 
معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه 
خوشبختانه در این استان استعدادهاي 
فراواني وجود دارد که باید بر آنها تمرکز 
این سفر  نتیجه  امیدواریم  افزود:  کنیم 
برنامه ریزي و تصمیمات خوب در این 
حوزه براي استان سیستان و بلوچستان 

باشد. 
وي با اشاره به وجود آثار تاریخي و 
شهر  همچون  گردشگري  هاي  جاذبه 
سوخته در استان سیستان و بلوچستان بر 
ضرورت تلاش براي شناساندن این جاذبه 
هاي تاریخي و فرهنگي به گردشگران، 
گفت: باید در راستاي توسعه اشتغال زایي 
تلاش کنیم؛ خوشبختانه اعتبارات بسیار 
خوبي در زمینه توسعه اشتغال روستایي 
از سوي دولت در نظر گرفته شده که با 
سود بسیار کم به هر میزان که نیاز باشد 
مي توانیم براي مناطق محروم اختصاص 

دهیم. 
محصولات  کشت  جهانگیري  دکتر 
متنوع گرمسیري در استان سیستان و 
بلوچستان را یکي از زمینه هاي اشتغال در 
این استان دانست و اظهار داشت: دولت 
در راستاي حل مشکل آب براي کشاورزان 

تلاش کرده و برنامه ریزي مي کند. 
معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه 
یکي از زمینه هاي اقتصاد مقاومتي این 
بوده که مناطق مختلف کشور بر اساس 
با اولویت  استعداد هایي که وجود دارد 
بندي از مناطق محروم مورد رسیدگي قرار 
بگیرند اظهار داشت: نتیجه آن این بود که 
امروز مي بینیم که با توسعه استعدادهاي 
هر منطقه بدون آنکه بخواهیم کارخانه 
منتقل  مختلف  مناطق  به  بزرگ  هاي 
کنیم مي توان در راستاي پیشرفت مناطق 

مختلف اقدام کرد. 

-نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی بخشی نگری 
را یکی از نقاط ضعف بودجه دانست و گفت: با ادامه این 
روند بودجه در مجلس مثل یک گوشت قربانی میان 

فراکسیون ها و نمایندگان ذی نفوذ تقسیم می شود. 
»علی تاجرنیا« گفت: با بخشی نگری، بودجه هرسال 
و  منطقه ای  چه  بخشی  نگاه های  درگیر  مجلس  در 

جغرافیایی و چه در حوزه موضوعات خاص می شود.
وی افزود: در این رابطه نمایندگان کمیسیون تلفیق 
نقش بسزایی دارند و در این کمیسیون بیش از اینکه یک 
نگاه کلان نگر وجود داشته باشد نگاه بخشی و منطقه ای 
وجود دارد و عمده تصمیمات بر اساس منافع صورت 
می گیرد، این مساله می تواند به عنوان یک خطر برای 
بودجه به شمار رود و در این رابطه باید مدیریت مجلس 
اعمال نظر کند.تاجرنیا با اشاره به لزوم اعتماد به بدنه 
کارشناسی و برنامه ریزی اقتصادی کشور در تصویب بودجه 

گفت: با توجه به بخشی نگری هایی که گاهی در مجلس 
در مسیر تصویب بودجه دیده می شود، لازم است ساختار 
بودجه طوری تنظیم شود که نگاه کارشناسی موجود 
دستخوش تغییرات نشود. وی در ادامه کاهش هزینه های 
دولت را اولویت اصلی بودجه برشمرد و اضافه کرد: با توجه 
به شرایط کنونی اقتصادی در کشور لازم است هزینه های 
دولت به شدت کاهش یابد و عمدتا این هزینه ها نسبت به 
پرداخت حقوق کارکنان و اتمام پروژه های عمرانی صرف 
شود.نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی همچنین با 
اشاره به لزوم ایجاد آرامش در وضعیت اقتصادی جامعه 
اظهار کرد: دولت سعی دارد در ساختار بودجه 98 نوعی 
آرامش را به مجموعه جامعه بازگرداند و این عزم به علت 
ایجاد یک شرایط متفاوت در جامعه در چند ماه اخیر در 
دولت وجود دارد.تاجرنیا افزود: با این حال به نظر می رسد 
در بودجه 98 که توسط رئیس جمهوری محترم تقدیم 

شده است طبق روال سال گذشته کمک به نهاد ها و 
موسسات مختلف وجود دارد و در واقع روح بودجه نسبت  
به سال گذشته تغییری نکرده است و این در حالی است 
که شرایط اقتصادی نسبت به گذشته تغییرات زیادی 
داشته و در آینده نیز قابل پیش بینی نیست و نمی توانیم 
تشخیص دهیم که در آینده چه شرایطی برای اقتصاد 
پیش خواهد آمد.وی حذف هزینه های اضافی در بودجه 
را حیاتی دانست و گفت:  به هرحال باید از جایی شروع 
کرد و هزینه های اضافه را حذف کرد و لازم است دولت 
در این مسیر پیش قدم باشد. در نهادهای خارج دولت 
بودجه هایی تعریف شده که هیچ فایده ای برای جامعه 
ندارند و اگر قرار باشد ما متناسب با شرایط کشور بودجه 
تخصیص دهیم بهتر است بخش عمده ای از این بودجه ها 
حذف شده و تمرکز در پرداخت حقوق و اتمام پروژه های 

عمرانی قرار گیرد.

معاون اول رییس جمهور تاکید کرد

وظیفه اصلی مسئولان رفع محرومیت از مناطق محروم است 

علی تاجرنیا: 

بخشی نگری نمایندگان، نقطه ضعف در بررسی بودجه است 

اخبــار سرمقاله

یادداشت

از رویه تخریب،  انتقاد  با  نایب رییس اول مجلس 
بدگویی و پرونده سازی که تحت عنوان شفافیت در کشور 
رواج دارد، گفت: در صداوسیما و از پشت تریبون ها به 
اسم شفافیت و تبیین شفافیت آبروی نماینده و مسئول را 
می ریزیم، آبروی یک مسلمان از آبروی کعبه بالاتر است. 
»مسعود پزشکیان« در نطق میان دستور جلسه علنی 
روز سه شنبه مجلس با قرائت آیاتی از قرآن کریم از رواج 
برخی اخلاقیات ناپسند در جامعه به ویژه میان مسئولان 

و نمایندگان مجلس شورای اسلامی انتقاد کرد.
وی اظهارداشت: ما معمولا آیات را یا در شروع جلسات 
یا برای درگذشتگان می خوانیم، آیات قرآن برای این 
است که ما به آن عمل کرده پایبند به آن باشیم، قرآن 
کریم برای این است که ما از آن اطاعت و از دستورات 

آن تبعیت کنیم.
وی همچنین با قرائت حدیثی از امام علی )ع( ادامه 
داد: وقتی مشکلات شما را به ستوه آورد و به گرفتاری 
و شک دچار شَدید، خود را به خدا و رسول اکرم )ص( 
ارجاع دهید، ارجاع به خدا، ارجاع به کتاب خداوند است و 
ارجاع به رسول، ارجاع به سنت پیامبر )ص( است که هم 

شیعه و هم اهل سنت، آن را قبول دارند.
نماینده مردم تبریز در مجلس تاکید کرد: خداوند می 
فرماید که اگر دو دسته از مسلمانان با هم دعوا کردند، بین 
آنان به عدالت قضاوت کنید، اگر یکی از طرفین نپذیرفت 
و به حقوق دیگری تجاوز کرد، با او بجنگید تا به دستور 

خداوند بازگردد و زمانی که به دستور خداوند بازگشت، 
بر اسسا عدالت میان آنها قضاوت کنید؛ مسلمانان باهم 
برادر هستند، میان برادارن خود را اصلاح کنید؛ تقوا پیشه 

کنید، شاید خداوند به ما رحم کند.
پزشکیان افزود: ما چه اندازه در جهت اخوت و برادری 
با هم سخن می گوییم و چه اندازه بر طبل فتنه می 
کوبیم؛ ای کسانی که ایمان آورده اید، قوم و گروه و دسته 
دیگر را مسخره نکنید زیرا معیار برتری نزد خداوند، تقوا 
است؛ همدیگر را متهم نکنید و از یکدیگر عیب جویی 
نکنید، به همدیگر برچسب نزنید؛ اگر کسی از این امر توبه 

نکند، ظالم است.
وی ادامه داد:از بدگمانی دست بردارید و به یکدیگر 
ظن و گمان بد نداشته باشید، این کار گناه است؛ در 
زندگی همدیگر تجسس نکنید؛ پشت سر همدیگر غیبت 
و بدگویی نکنید؛ چرا آبروی مسلمانان را می ریزید؛ توبه 
کنید، خداوند توبه ها را می پذیرد؛ ای مردم خداوند می 
فرماید شما را از زن و مرد آفریدم، هیچ قوم و زبانی بر 
قوم وز بان دیگر برتری ندارد؛ کرد، ترک، عرب، عجم، لر، 
راست، چپ و ...هیچ یک بر دیگری برتری ندارد، آیا ما در 
کشور به این آیات عمل می کنیم.نایب رییس اول مجلس 
همچنین گفت: در صداوسیما و از پشت تریبون ها به 
اسم شفافیت و تبیین شفافیت آبروی نماینده و مسئول را 
می ریزیم، آبروی یک مسلمان از آبروی کعبه بالاتر است؛ 
پشت این تریبون قرار می گیرید و از کسانی در این نظام 

بدگویی می کنید که برادارن ما هستند و برای این انقلاب 
تلاش کرده اند.

پزشکیان خاطرنشان کرد: چه کسی گفته است که 
شما بهتر از دیگران هستید، شاید آنها از شما بهتر باشند؛ 
اگر برادری و توبه نکنید، خداوند عذاب خود را بر ما نازل 

می کند.
وی با بیان این که در شرایط کنونی آمریکا با تمام 
قدرت خود در برابر ما ایستاده است، افزود: در این شرایط 
ما همدیگر را تخریب می کنیم و برای همدیگر پرونده 
می سازیم، از بالا تا پایین آبروریزی می کنیم، صدا و سیما 
یک روحانی را دعوت می کند و می گوید »از مجلس شرم 
می کنم« و همه نمایندگان را زیر سوال می برد؛ آیا دین، 
مذهب و قرآن چنین اجازه و دستوری به این آقایان 
می دهد از پشت تریبون آبروی انسان هایی را می بریم که 
با تمام وجودشان برای این انقلاب کار کردند اگرچه عیب 

و نقص هم دارند.
نایب رییس مجلس گفت: اگر قرار بود خدا آدم ها را 
به خاطر جرم ها و خطاهایشان محاکمه کند، یک نفر هم 
سالم نمی ماند. خداوند خودش فرصت داده است. همه 
عیب و اشکال داریم و حق نداریم این طور آبروریزی 
کنیم. »گر حکم شود که مست گیرند در شهر هر آنکه 
هست، گیرند«. اگر قرار باشد کسی را بگیرند در همان 
صدا و سیما و جاهایی که می گویند تبیین و شفاف، 

می کنیم، هستند افرادی که گیر می افتند.

مسعود پزشکیان:

به اسم شفافیت آبروی دیگران را می بریم 

رئیس فراکسیون امید مجلس با بیان اینکه فضای دانشگاه باید فضای آزاد و بدون 
محدودیت های سلیقه ای باشد، تاکید کرد که دانشگاه ها باید زمینه ساز گفت وگوی 

ملی در کشور باشند
. محمدرضا عارف در جمع اساتید دانشگاه صنعتی امیرکبیر با بیان اینکه دانشگاه 
امیرکبیر افتخار آموزش عالی است، به پیشتازی این دانشگاه در عرصه های مختلف 
اشاره کرد و گفت: دانشگاه امیرکبیر در اتفاقات خوبی که در کشور رخ داده سهیم بوده 
است و شخصا از فعالیت های علمی این دانشگاه انرژی می گیرم.وی با گرامی داشت یاد 
و خاطره دکتر سلیمی رئیس فقید دانشگاه امیرکبیر، بر ضرورت عملیاتی کردن طرح 
ساماندهی دانشگاه امیرکبیر تاکید کرد و از اعلام آمادگی مجمع نمایندگان تهران برای 
کمک به طرح ساماندهی این دانشگاه خبر داد.این عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی با 
بیان اینکه در 4 دهه گذشته که در مسئولیت های اجرایی بوده ام هیچگاه از فعالیتهای 
دانشگاهی دست نکشیده ام، تصریح کرد: تنها مزیت کشور ما نیروی انسانی کارآمد 
است در برنامه های توسعه ای در این خصوص )نیروی انسانی(شعار می دهیم اما در 
نهایت به سمت نفت می رویم.وی با بیان اینکه بی توجهی به مطالبان دانشگاهیان 
می تواند برای کشور تبعات جبران ناپذیری داشته باشد، به حادثه واژگونی اتوبوس 
دانشجویان دانشگاه آزاد واحد علوم و تحقیقات اشاره کرد و گفت: این حادثه ناگوار 
نتیجه ای جز  غفلت، کوتاهی و بی تدبیری مدیریت دانشگاه نیست. هنر این نیست 

که کوتاهی خود را متوجه مدیران قبلی کنید و تقصیر را بر گردن دیگران بیندازید.

* مردم تا چه زمانی باید در تامین مایحتاج اولیه خود با مشکل روبرو باشند؟ 
عارف در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه دانشگاه های ما باید نسبت به 
جایگاهی که در علم و دانش در سطح دنیا دارند تجدیدنظر کنند، گفت: دانشگاه ها 
نباید نسبت به مشکلات و چالش های کشور غافل باشند. دانشگاه باید در شرایط فعلی 
کشور پیشگام باشد و در حل مشکلات چاره اندیشی کند و به مسئولان راهکار عبور از 
چالش ها ارائه دهد.وی تاکید کرد: هیچ جا به مانند دانشگاه نمی تواند دولت و مجلس 
را در حل معضلات کشور کمک و همراهی کند. باید نخبگان و دانشگاهیان در شرایط 
فعلی میدان دار باشند نه آنکه از ظرفیت های آنان استفاده نشود.رئیس فراکسیون امید 
مجلس با اشاره به وضعیت اقتصادی کشور، گفت: تا چه زمانی مردم باید در تامین 
مایحتاج اولیه خود با مشکل رو به رو باشند؟ تحمل مردم یک بحث است اما تکلیف 
نخبگان در شرایط فعلی چه می شود؟این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان 
اینکه فضای دانشگاه باید فضای آزاد و بدون محدودیت های سلیقه ای باشد، تاکید 
کرد که دانشگاه ها باید زمینه ساز گفت وگوی ملی در کشور باشند.وی با بیان اینکه 
ارتباط دانشگاه و صنعت از آرزوهای دیرینه من است، گفت: نباید دانشگاه را با دستگاه 
های اجرایی مقایسه کرد و نگاهمان صرفا نباید به بودجه دولتی باشد.وی با اظهار 
نگرانی از مهاجرت اساتید جوان از کشور، توسعه بی رویه دانشگاه ها را تهدیدی برای 
آموزش عالی کشور دانست و تاکید کرد که هیچ مانعی در استفاده از نخبگان جوان در 

مسئولیت های تاثیر گذار در کشور نیست.

محمدرضا عارف: 

دانشگاه ها باید زمینه ساز گفت وگوی ملی باشند

سخنگوی هیات نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس 
گفت: این هیات با موضوعات مختلف برخورد می کند 
و تفاوتی برای ما ندارد که از چه جناحی باشد ولی 

رفتارهای هیجانی را مخل جامعه می دانیم. 
»محمد جواد جمالی« در حاشیه جلسه علنی امروز 
- سه شنبه - مجلس در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
بعد از اتفاقات گمرکات کشور، هیات نظارت بر رفتار 
نمایندگان سه جلسه با مسئولان مربوطه از دولت و 

گمرکات این موضوع را بررسی کرد.وی افزود: در این 
جلسات مطرح شد که درازهی آن روز از گمرک از قبل 
وقت ملاقات گرفته بود، حال ممکن است ساعتی که 

می خواست به آنجا برود قطعی نشده باشد.
سخنگوی هیات نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس 
تاکید کرد: بر اساس حکم هیات نظارت، ما از دستگاه 
های اجرایی کشور انتظار داریم که شان نماینده حفظ 
شود حتی اگر وقت قبلی هم هماهنگ نکرده باشد نباید 

این برخوردها صورت بگیرد.
جمالی تصریح کرد: قطعا درازهی در نحوه گفت وگو 
با مامور گمرک دچار خطا شد و عبارات نادرستی به کار 

برد که در جلسه غیر رسمی مجلس عذرخواهی کرد.
وی همچنین اظهار داشت: در برخی رسانه ها این 
موضوعات به شکل تقطیع شده، مطرح شد که انتظار 
می رود این موضع در سطح خود بررسی شود و آن قدر 

دامن زده نشود.

سخنگوی هیات نظارت بر رفتار نمایندگان: 

رفتارهای هیجانی به جامعه آسیب می زند 

مهدی روانشادنیا *

مصطفی داننده
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اقتصادی

وزیر اقتصاد دردیداربا استاندار و نمایندگان کرمانشاه؛

واگذاریشرکتهایدولتیبراساسنص
صریحقانونباشد

وزیر امور اقتصادی و دارایی در جلسه مشترک با استاندار و اعضای مجمع نمایندگان 
کرمانشاه در مجلس شورای اسلامی گفت: قائل به تغییر روش و نوع واگذاری شرکت 
های دولتی هستم و در هر حالتی باید این اقدام براساس نص صریح قوانین کشور اجرا 

شود.
فرهاد دژپسند در این جلسه که به منظور تبادل نظر و نحوه انجام برخی واگذاری ها و 
با حضور رییس سازمان خصوصی سازی و معاون حقوقی و امور مجلس وزارت اقتصاد 
برگزار شد، اظهار داشت: پیش از هر چیز، باید توجه داشته باشیم که واگذاری شرکت 
های دولتی در چارچوب قانون ابلاغی اصل 44 قانون اساسی، یک اصل بسیار مهم و 

مورد تاکید مقام معظم رهبری و سایر ارکان نظام است.
وی یادآور شد: بعد از ابلاغ قانون اجرای اصل 44 قانون اساسی؛ مقام معظم رهبری، 
در جلسه ای اختصاصی برای معاونین وزرا و دستگاه های اجرایی، به تبیین این موضوع 
پرداختند که قانون مذکور، یک سند عادی نیست و انتظار این است که انقلاب اقتصادی 

با اجرای آن رخ بدهد. 
وزیر اقتصاد با بیان اینکه این فرمایشات رهبر معظم انقلاب، نشان دهنده عزم جدی 
مجموعه نظام در تحقق کوچک سازی دولت و مردمی کردن اقتصاد است، افزود: همه 
می دانیم، دولت اگر در مقیاس فعلی بماند و تن به کوچک سازی ندهد، تا چند سال 
دیگر، چیزی به نام بودجه ریزی وجود نخواهد داشت و باید همه درآمدها، بعلاوه مبلغی 

اضافه، صرف تامین هزینه های خود دولت شود.
دژپسند با تاکید بر اینکه تمام دغدغه من این است که کارها بنا بر نص صریح قانون 
صورت گیرد، گفت: در ارتباط با واگذاری های انجام شده نیز باید روشن شود، آیا بحث 
بر سر قانونی بودن نحوه واگذاری است یا اینکه معتقدید، واگذاری قانونی بوده ولی می 

توانسته بهتر از این انجام شود؟ 
وی در پاسخ به ابهامات طرح شده ازسوی اعضای مجمع نمایندگان کرمانشاه در 
مجلس شورای اسلامی درخصوص نحوه قیمت گذاری شرکت های دولتی نیز توضیح 
داد: قیمت گذاری شرکت های مشمول واگذاری نه توسط سازمان خصوصی سازی و 

نه حتی هیات واگذاری، بلکه از سوی کارشناسان رسمی دادگستری صورت می گیرد.
دژپسند عنوان کرد: بعد از قیمت گذاری یک شرکت دولتی توسط کارشناس رسمی 
دادگستری، قیمت موردنظر در هیات واگذاری مورد بحث و بررسی قرار گرفته و تصویب 
می شود و سپس توسط سازمان خصوصی سازی، مزایده در مورد آن صورت می گیرد. 

وزیر اقتصاد با تاکید بر لزوم رعایت مصالح ملی و منطقه ای در واگذاری ها، به ویژه با 
توجه به شرایط تحریم های ظالمانه، گفت: من پیگیر امور مربوط به واگذاری ها هستم 
و از همین رو بود که در مورد یکی از شرکت های منطقه کرمانشاه، دستور دادم که زمان 

مزایده، تمدید شود. 
وی تصریح کرد: آنچه که من در مورد واگذاری شرکت پتروشیمی و سیلوی کرمانشاه 
می توانم بگویم، این است که طبق نظر مشاوران، در سه مرحله تعیین و تصویب قیمت و 

مزایده، تخلفی صورت نگرفته است. 
دژپسند با بیان اینکه قیمت گذاری شرکت های مشمول واگذاری، قاعده خود را دارد، 
یادآور شد: ما نمی توانیم ارزش گذاری شرکت ها را بر مبنای قیمت گذاری دفتری انجام 
دهیم، زیرا این امر، قیمت محصولات تولیدی را افزایش می دهد و مشکلات خاص 

خودش را دارد.

برخورد قضایی برای بازگرداندن ارز حاصل از صادرات

ضربالاجلبانکمرکزیبهصادرکنندگان

بانک مرکزی از صادرکنندگان خواست با توجه به اتمام مهلت سه ماهه آنها برای 
بازگرداندن ارز حاصل از صادرات، نسبت به انجام این کار اقدام کنند وگرنه با آنها برخورد 

قضایی می شود.
به گزارش بانک مرکزی، در این اطلاعیه آمده است: »براساس مصوبه هیات وزیران و 
ابلاغیه شورای عالی هماهنگی اقتصادی و با توجه به اتمام مهلت سه ماهه بازگرداندن 
ارز حاصل از صادرات، صادرکنندگان هر چه سریع تر نسبت به بازگرداندن ارز حاصل 
از صادرات خود کنند.«بانک مرکزی یادآوری کرده است: بر اساس تکلیف مقرر در 
تبصره )2( ذیل بند )1( مصوبات چهاردهمین جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی، 
بانک مرکزی مکلف است در صورت برنگشتن ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصاد 
اقدامات قانونی لازم را انجام دهد.بر اساس تصمیم شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
همه صادرکنندگان غیرنفتی موظفند حداکثر 3 ماه بعد از صادرات ارز حاصل از صادرات 
خود را در سامانه نیما عرضه کرده یا به  ترتیبی که بانک مرکزی معین می کند، ارز حاصل 
از صادرات خود را به چرخه اقتصادی کشور برگردانند، صادرکنندگانی که این امر را 
رعایت کنند، با تصویب دولت مشمول تشویق های ویژه می شوند در غیر این صورت با 
توجه به شرایط ویژه اقتصادی کشور، با تشخیص و اعلام بانک مرکزی در حکم قاچاق 
ارز محسوب شده و با متخلفان برخورد قضایی می شود.به گزارش ایرنا، پس از تغییر 
سیاست های ارزی دولت، کالاهای وارداتی در چهار گروه ساماندهی و صادرکنندگان 
غیرنفتی ملزم شدند ارز حاصل از صادرات خود را در سامانه ارزی نیما ارایه کنند تا صرف 
واردات شود.با این حال و براساس اعلام بانک مرکزی، مجموع فروش ارز حاصل از 
صادرات در سامانه نیما از 16 مرداد امسال تا نهم دی ماه به 6 میلیارد و 536 میلیون یورو 

رسید و به این ترتیب مجموع تامین ارز به پنج میلیارد و 732 میلیون یورو رسیده است.
این در حالیست که طبق آمار گمرک ایران در 9 ماهه نخست امسال ارزش صادرات 
غیرنفتی کشور به 33 میلیارد و 358 میلیون دلار رسید در حالی که در همین مدت 32 

میلیارد و 620 میلیون دلار کالا نیز وارد کشور شده است.
اقلام عمده کالاهای وارداتی شامل ذرت دامی، قطعه منفصله تولید خودرو، برنج 
و لوبیای سویا بوده که ارز آنها را دولت با نرخ رسمی تامین می کند و بنابراین تاکنون 

صادرکنندگان آنگونه که انتظار می رود در تامین ارز مورد نیاز کشور فعال نیستند.

در مقایسه با شهریورماه؛

تولیدلوازمخانگیدرمهرماهامسالافزایشیافت
بهبود  و تجارت نشان دهنده  آمارهای وزارت صنعت، معدن  ایرنا- بررسی  تهران- 

وضعیت و رشد تولید لوازم خانگی در مهرماه نسبت به شهریورماه امسال است.
براساس آمارهای وزارت صنعت، در مهرماه امسال به ترتیب 57 هزار و 300 دستگاه 
یخچال، 84 هزار و 600 دستگاه یخچال و فریزر، 46 هزار و 400 دستگاه ماشین 

لباسشویی و 21 هزار و 900 دستگاه کولر آبی در کشور تولید شد.
در هفتمین ماه از سال، تولید تلویزیون با رشد 18.2 درصدی، یخچال و فریزر با رشد 
31.5 درصدی، ماشین لباس شویی با رشد 29.1 درصدی و کولر آبی با رشد 5.6 

درصدی همراه بوده است.
* کاهش تولید لوازم خانگی در هفت ماهه امسال 

با این حال، بررسی آمارهای وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی از کاهش تولید انواع 
لوازم خانگی از آغاز امسال تا پایان مهرماه است، به طوری که در این مدت تولید انواع 
تلویزیون با کاهش 32.5 درصدی در همسنجی با پارسال به 394 هزار و 200 دستگاه 

رسید.
در هفت ماهه امسال 553 هزار و 800 دستگاه یخچال و فریزر توسط شرکت های 
داخلی تولید شد که در مقایسه با مدت مشابه پارسال 13.8 درصد کاهش نشان می 
دهد.برپایه این گزارش، تا پایان مهر ماه 296 هزار و 500 دستگاه ماشین لباسشویی در 

کشور تولید شد که در همسنجی با پارسال 38.2 درصد کاهش داشته است.
همچنین در مدت یاد شده 528 هزار و 400 دستگاه کولر آبی تولید شد که در مقایسه 

با مدت مشابه سال گذشته 5.9 درصد افت داشته است.

تولید بنزین با دستیابی به رکوردی جدید که در طول عمر بیش از 100ساله صنعت 
نفت بی سابقه بوده، ایران را به خودکفایی رسانده است، اما تجربه نشان داده در صورت 
اجرا نکردن طرح های مدیریت مصرف، بزودی غول مصرف همه افزایش تولید بنزین را 

بلعیده و کشور را نیازمند واردات خواهد کرد.
دردولت های یازدهم و دوازدهم اجرای طرح های پالایشی برای تولید بنزین که کالایی 

استراتژیک به شمار می رود، شتاب گرفت به طوری که کشور به خودکفایی رسید.
ایران در سال های گذشته ناچار به واردات 10 تا 20 میلیون لیتر بنزین در روز بود اما 
امسال پس از راه اندازی فازهای پالایشگاه میعانات گازی ستاره خلیج فارس و همچنین 
چند طرح توسعه در پالایشگاه هایی مانند بندرعباس توانست به خودکفایی رسیده و 
واردات را متوقف کند. با تکمیل پالایشگاه ستاره خلیج فارس میزان تولید بنزین از مرز 
روزانه 100 میلیون لیتر عبور کرده که اکنون میزان تولید آن بالاتر از میزان مصرف داخلی 
است. دستیابی به این حجم از تولید، نوید این را می دهد که ایران می تواند آرزویی دیرینه 
در صنعت نفت کشورمان را تحقق ببخشد و به صادرکننده بنزین در جهان تبدیل شود. 
اما مشخص نیست در صورت اجرا نکردن طرح های مدیریت مصرف، این خودکفایی 
ادامه داشته باشد؛ با توجه به شدت رشد مصرف سوخت در ایران، این احتمال وجود 

دارد که نه تنها آرزوی صادرات بنزین بر باد برود، حتی ناچار به واردات نیز شویم.
*دستیابی به رکورد تولید روزانه 105 میلیون لیتر بنزین 

آمارها نشان می دهد میزان تولید بنزین کشور به روزانه 105 میلیون لیتر رسیده است 
که نسبت به مدت مشابه پارسال رشد 67 درصدی دارد. معاون وزیر نفت در امور پالایش و 
پخش فرآورده های نفتی دیروز )یکشنبه( با تشریح جزئیات افزایش تولید گفت: ظرفیت 
تولید بنزین کشور در آبان  ماه پارسال، 63 میلیون لیتر در روز بود که این مقدار در دی  ماه 
پارسال با تثبیت تولید در فاز یک پالایشگاه ستاره خلیج فارس 24 درصد افزایش یافت 
و به 78 میلیون لیتر در روز رسید. وی، ظرفیت تولید بنزین در نیمه نخست امسال را 95 
تا 97 لیتر در روز اعلام کرد و ادامه داد: اکنون در حال آماده سازی برای افزایش ظرفیت 

تولید بنزین و یک جهش بزرگ برای آخر هفته جاری هستیم.
به گفته مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی، با تولید روزانه 105 
میلیون لیتر بنزین در کشور افزون بر تامین نیاز داخل، حدود 20 میلیون لیتر نیز تفاوت 

تولید و مصرف در نیمه دوم سال خواهیم داشت.
*تکمیل پالایشگاه ستاره خلیج فارس در دولت های یازدهم و دوازدهم

عامل اصلی جهش در تولید بنزین کشور، تکمیل و راه اندازی پالایشگاه ستاره خلیج 
فارس است که با عزم دولت های یازدهم و دوازدهم به سرانجام رسید.

قرار است فاز سوم این پالایشگاه در روزهای پیش رو راه اندازی شود، این پالایشگاه، 
بزرگترین طرح پالایشی کشور برای تولید بنزین به شمار می رود.

برداری  بهره  به  و دوازدهم  یازدهم  پالایشگاه ستاره خلیج فارس که در دولت های 

رسیده، برگ برنده ایران در زمان تحریم به شمار می رود که می تواند علاوه بر حفظ 
خودکفایی، برنامه های تحریم بنزین و بحران آفرینی در کشور را ناکام بگذارد.

پالایشگاه ستاره خلیج فارس در شرایطی راه اندازی شد که ممکن بود با وجود افزایش 
مصرف بنزین، واردات این فرآورده با مشکل روبرو شود.

قرارداد ساخت پالایشگاه ستاره خلیج فارس در اواسط دهه 1380 به امضا رسید و قرار 
بود در چهار سال، با افزایش تولید بنزین و خودکفایی کشور در این فرآورده راهبردی هر 
چه زودتر ساخته شود اما این هدف هیچگاه محقق نشد و ساخت آن به دلیل تحریم و 

سوءمدیریت طبق برنامه پیش نرفت و بارها به تاخیر افتاد.
در نهایت، در دولت یازدهم بخش هایی از مرحله نخست این پالایشگاه به بهره برداری 
رسید و در تیرماه امسال نیز فاز 2 با حضور رییس جمهوری به طور رسمی راه اندازی شد 
که با راه اندازی آن تراز تولید و مصرف بنزین در کشور، مثبت شد. فاز سوم نیز قرار است 
در چند روز آینده راه اندازی شود. سه فاز این پالایشگاه از ظرفیت تولید روزانه 36 میلیون 
لیتر بنزین و 14 میلیون لیتر گازوییل با استاندارد یورو4 اتحادیه اروپا برخوردار است؛ 
با انجام طرح های مطالعاتی قرار شده که فاز چهارم این پالایشگاه نیز ساخته شود. 
علیرضا صادق آبادی معاون وزیر نفت در این باره گفت: همه مراحل پیش راه اندازی و 
راه اندازی فاز سوم پالایشگاه ستاره خلیج فارس از سوی نیروهای داخلی شرکت و بدون 
حضور نمایندگان شرکت های خارجی انجام شده است. وی ادامه داد: منابع مالی این 
پروژه با اتکا به تولید محصولات داخلی پالایشگاه تامین شده است؛ ضمن آنکه فاز دوم 
و سوم پالایشگاه ستاره خلیج فارس با اتکا به منابع داخلی تکمیل شد؛ این امر بدون 

حمایت های وزیر نفت امکان پذیر نبود.
*رقابت تمام نشدنی تولید و مصرف بنزین 

با توجه به اینکه میزان مصرف بنزین در ماه های سرد سال به علت کاهش سفرهای 
برون شهری، کاهش می یابد، اکنون میزان تولید از مصرف پیشی گرفته و تراز مصرف 

مثبت شده است اما این روند، ماندگار نخواهد بود.
با پایان ماه های سرد سال و رسیدن تعطیلات نوروز و بهار و تابستان، دوباره شاهد 

جهش بزرگ در مصرف خواهیم بود که می تواند همه تولید داخل را ببلعد.
در حالی که میزان مصرف در روزهای سرد سال به طور میانگین به روزانه بیش از 70 
میلیون لیتر می رسد، با آغاز فصل گرما و رشد سفرهای برون شهری، حجم مصرف از 
مرز روزانه 100 میلیون لیتر نیز فراتر خواهد رفت. در تابستان امسال میزان مصرف رشد 
قابل توجهی داشت به طوری که در 31 تیرماه رکورد بی سابقه مصرف 121 میلیون لیتر 
در کشور به ثبت رسید. استفاده نکردن بهینه سوخت، ورود سالانه یک میلیون خودروی 
جدید، ارزانی قیمت سوخت، تردد خودروهای بی کیفیت و قاچاق از دلایل اصلی رشد 
مصرف بنزین در کشور محسوب می شوند. اگرچه میزان تولید و ذخایر سوخت در کشور 
کافی است، اما با توجه به وضعیت بحرانی مصرف سوخت، در ماه های اخیر ساماندهی 
وضعیت مصرف سوخت و مدیریت آن در دستور کار دولت، مجلس و نهادهای ذیربط 
قرار گرفته است. در نخستین گام قرار شده که استفاده از کارت سوخت در زمان سوخت 
گیری اجباری شود و بر این اساس، طرح ثبت نام کارت سوخت برای خودروهای فاقد 
از کارت  سوخت انجام شده است. کارشناسان معتقدند هر چند استفاده اجباری 
سوخت، گامی آغازین برای اجرای طرح های مدیریت مصرف سوخت به شمار می رود، 
اما به تنهایی کافی نیست و باید با سایر ابزارها مانند سهمیه بندی و یا ابزارهای قیمتی 

همراه باشد.

طرح های مدیریت مصرف  باید باجدیت عملیاتی شود

برنده رقابت تولید با غول مصرف بنزین کیست؟

املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  در  مستقر  اختلاف  حل  هیات 
منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به 
استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده 

اند.
به  مربوط   139760330001014661 شماره  رای   -1
محمد  آقای   1396114430001001556 کلاسه  پرونده 
مهدی جلیلی فرزند صفی اله در ششدانگ یک باب ساختمان 
از  فرعی  شماره 2298  پلاک  مترمربع  مساحت 74/75  به 
10251 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 

قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 456. )م الف4366( 
به  مربوط   139760330001014267 شماره  رای   -2
پرونده کلاسه 1393114430001001200 آقای ابوالفضل 
مجیدی موحد فرزند مهدی در ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت 133/50 مترمربع پلاک شماره  10821اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از فاطمه خواهان احدی از ابوالفضل 

خواهان. )م الف 4268(
به  مربوط   139760330001011652 شماره  رای   -3
حسین  آقای  کلاسه 1396114430001001202  پرونده 
به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  علی  فرزند  خبازیان 
مساحت 462/99 مترمربع پلاک شماره 10812 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
خریداری از حسین خلیل زادگان- غلامرضا ولی- غلامحسین 
وکیلی- جواد   – ولی  اله  حبیب  منفرد-  بهشتی  علی  ولی- 
محمدرضا وکیلی-عباسعلی علی محمد بیگ- حسین نادری- 

علیرضا نادری . )م الف 4369(
4- رای شماره 139760330001013998 مربوط به پرونده 
الماسی  آقای عبداله  کلاسه 1397114430001000047 
ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  احمدعلی  فرزند  منصف 
از  فرعی  شماره 335  پلاک  مترمربع  مساحت 114/10  به 
11285 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 

قم سند مالکیت مشاعی در دفتر602  . )م الف4370(. 
به  مربوط   139760330001015310 شماره  رای   -5
کوثر  خانم   1396114430001001306 کلاسه  پرونده 
یونسی فرزند عبدالقادر در ششدانگ یک باب ساختمان به 
یک  از  فرعی  مترمربع پلاک شماره 223  مساحت 98/30 
اداره یک قم  اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمدرضا مرادی 
جمکرانی احدی از وراث حسین مرادی جمکرانی در دفتر 1. 

)م الف 4371(
به  مربوط   139760330001016041 شماره  رای   -6
علی  آقای   1397114430001000843 کلاسه  پرونده 
جندقی شاهی فرزند امراله در یم دانگ مشاع از ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 69/73 مترمربع 
پلاک شماره 10821 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

ابوالفضل خواهان در دفتر 20 . )م الف 4672(
به  مربوط   139760330001016042 شماره  رای   -7
جمیله  خانم   1397114430001000844 کلاسه  پرونده 

از ششدانگ یک  فرزند صفر در یک دانگ مشاع  ده نمکی 
مترمربع    69/73 ششدانگ  مساحت  به  ساختمان  باب 
پلاک شماره 10821 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

ابوالفضل خواهان در دفتر 20 . )م الف 4373(
به  مربوط   139760330001015444 شماره  رای   -8
ملیحه  خانم   1397114430001000842 کلاسه  پرونده 
الماسی فرزند محمدرضا در چهار دانگ مشاع از ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 69/73 مترمربع 
پلاک شماره 10821 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

ابوالفضل خواهان در دفتر20 . )م الف 4374(
به  مربوط   139760330001015572 شماره  رای   -9
نوروز  آقای   1397114430001000588 کلاسه  پرونده 
خشگبار فرزند محمدعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت  154 مترمربع پلاک شماره 133 فرعی از 10996 
اداره یک قم  اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
خریداری سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 522 به موجب 

سند قطعی 34886  . )م الف 4375(
به  مربوط   139760330001016252 شماره  رای   -10
مهدی  آقای   1396114430001000589 کلاسه  پرونده 
وصالی پیروز فرزند علی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک 
پلاک  مترمربع  ششدانگ 154  مساحت  به  ساختمان  باب 
شماره 133 فرعی از 10996 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در 

دفتر 522 به موجب سند قطعی 34886  . )م الف 4376(
مربوط   139760330001014589 شماره  رای   -11
آقای   1396114430001001366 کلاسه  پرونده  به 
باب  یک  ششدانگ  در  اکبر  فرزند  احمدی  محمدمهدی 
شماره 478  پلاک  مترمربع  مساحت 58/60  به  ساختمان 
از یک اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک  فرعی 
اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی 

اسماعیلی در دفتر 16 . )م الف 4377(
به  مربوط   139760330001016250 شماره  رای   -12
عباس  آقای   کلاسه 1397114430001000281  پرونده 
یک  از ششدانگ  در چهاردانگ مشاع  ابراهیم  فرزند  اکبری 
باب ساختمان به مساحت ششدانگ 70/92  مترمربع پلاک 
شماره 9448 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابراهیم 

اکبری . )م الف4378(
مربوط   139760330001015576 شماره  رای   -13
خانم   1397114430001000280 کلاسه  پرونده  به 
زهره اکبری فرزند ابراهیم در دو دانگ از ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ششدانگ 70/92 مترمربع پلاک شماره 
9448 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابراهیم اکبری . 

)م الف 4379(
به  مربوط   139760330001003518 شماره  رای   -14
اعظم  خانم   1396114430001000812 کلاسه  پرونده 
به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  حسن  فرزند  آخودداد 

مساحت 146/68 مترمربع پلاک شماره 10536 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از حبیب عباسیان . )م الف 4380(
به  مربوط   139760330001016036 شماره  رای   -15
جواد  آقای   1397114430001001242 کلاسه  پرونده 
به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  حسین  فرزند  مرادی 
مساحت 167/40 مترمربع پلاک شماره 10261 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی 

سند رسمی به شماره 26332. )م الف4381(
به  مربوط   139760330001015443 شماره  رای   -16
پرونده کلاسه 1396114430001001666 آقای سیداحمد 
طیبی تفرشی فرزند علیرضا در ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت 241/07 مترمربع پلاک شماره 9186 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر 627 نسبت به 50 سهم و مبایعه نامه 
عادی خریداری از روشنک و بهجت طیبی تفرشی در دفتر 36 

نسبت به 20 سهم . )م الف 4382(
به  مربوط   139760330001003616 شماره  رای   -17
مرتضی  آقای  کلاسه 1391114430001008739  پرونده 
یزدی فرزند محمدعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت 208/25 مترمربع پلاک شماره 9504  اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از مهدی جباری فرد نسبت به 62/74 
و رضا  مترمربع  به 65/10  و عباس رضائی نسبت  مترمربع 
رستگار مقدم نسبت به 21/70 مترمربع و حوری جباری نسبت 

به 58/69 مترمربع در دفتر190. )م الف4398(
18- رای شماره 139760330001013193 مربوط به پرونده 
صادقی  مرتضی  آقای   1392114430001002565 کلاسه 
فرزند فرمان در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 63 
مترمربع پلاک شماره 9 فرعی از 11578 اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از  محمد تقی ادیبی گرکانی. )م الف4397(
به  مربوط   139660330001007907 شماره  رای   -19
پرونده کلاسه 1391114430001010383 خانم خدیجه 
حسینی چنارسوخته فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 371 فرعی 
از 1 اصلی واقع در قم بخش ی4 حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از نقی حاتمی احدی 

از وراث رضا حاتمی . )م الف 4396(
به  مربوط   139760330001015368 شماره  -رای   20
احمد  آقای   1392114430001002053 کلاسه  پرونده 
به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  حسین  فرزند  یزدی 
مساحت 82/39 مترمربع پلاک شماره 10427 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از  عباس خلیلیان به موجب سند رسمی 

به شماره 83445. )م الف4395(
به  مربوط   139760330001000651 شماره  رای   -21
عبدالله  آقای  کلاسه 1395114430001000175  پرونده 
علوی زاده فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت 88/35  مترمربع پلاک شماره  11093/6 اصلی 

سند  قم  یک  اداره  ملک  ثبت  حوزه  یک  بخش  قم  در  واقع 
مالکیت مشاعی در دفتر327. )م الف4394 (

مربوط   139760330001015988 شماره  رای   -22
آقای   1396114430001000535 کلاسه  پرونده  به 
سیدمحمد اشرفی فرزند سیدمحمود در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 109/82 مترمربع پلاک شماره 10633 
اداره یک قم  اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
و فاطمه  از محمد  الواسطه  نامه عادی خریداری مع  مبایعه 

صدرالحفاظی . )م الف 4393(
به  مربوط   139760330001004759 شماره  رای   -23
حسین  آقای  کلاسه 1391114430001003293  پرونده 
حسینی فرد مقدم فرزند  علی در ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت 1001/35 مترمربع پلاک شماره 10503 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
الف  )م   . زاده  زمان  از حسین  الواسطه  مع  عادی خریداری 

)4392
به  مربوط   139760330001014709 شماره  رای   -24
نوراله  آقای   1397114430001000659 کلاسه  پرونده 
شیرین آبادی فراهانی فرزند عباسعلی در ششدانگ یک باب 
به مساحت 123 مترمربع پلاک شماره 10986  ساختمان 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از ذکراله هوائی فرزند نصراله 

به موجب سند 4252 . )م الف 4391(
به  مربوط   139760330001015588 شماره  رای   -25
زین  آقای   1397114430001000983 کلاسه  پرونده 
العابدین کرمی حیدرآبادی فرزند زنده علی در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 100/19 مترمربع پلاک شماره 
1100 فرعی از 11135 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

عبداله توسلی . )م الف4390(
به  مربوط   139760330001015271 شماره  رای   -26
رمضان  آقای   1397114430001000879 کلاسه  پرونده 
به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  حسین  فرزند  حیدرزاده 
مساحت 95/55 مترمربع پلاک شماره  14 فرعی از 10472 و 
10473 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم خریداری طی سند رسمی به شماره 45318. )م الف 4389(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از 
نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید 
آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره 
ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح 
از مراجعه  است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/09/26 
تاریخ انتشار دوم: 1397/10/12
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

در  اجتماعی گفت:  رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  بودجه  مدیرکل 
بودجه سال آینده سه هزار میلیارد تومان از منابع این وزارتخانه 
برای اشتغال و 1100میلیارد تومان برای اجرای قانون حمایت از 

معلولان در نظر گرفته شده است.
»سید محمود اکرم« درباره جزئیات بودجه وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی اظهار داشت: هرچند بودجه سال آینده وزارتخانه 
نسبت به بودجه امسال رشد 33 درصدی نشان می دهد و وزارت 
تعاون بعد از وزارت آموزش و پرورش بیشترین میزان بودجه را به 

خود اختصاص داده است اما بدون تردید این میزان بودجه برای 
تحقق سهم 25 درصدی تعاون در اقتصاد کفایت نمی کند.

وی افزود: بیشترین سهم از بودجه عمومی وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی و سازمان های تابعه مربوط به صندوق بازنشستگی 

کشوری است.
»سهم صندوق بازنشستگی از بودجه امسال 30 هزار و 200 
میلیارد تومان بود که این رقم برای سال آینده بیش از 40 هزار و 

500 میلیارد تومان تعیین شده است.«
*افزایش بودجه تعاون کفایت نمی کند

اظهار  وزارتخانه  این  تعاون  معاونت  بودجه  میزان  درباره  اکرم 
داشت: بودجه این بخش در سال آینده با رویکرد توسعه و تقویت 
تعاونی ها رشد 106 درصدی را نسبت به بودجه امسال تجربه می 

کند.
چهار  تعاون  بخش  امسال  بودجه  کرد:  تصریح  مسئول  این 
میلیارد و 800 میلیون تومان است که این رقم برای سال آینده 10 

میلیارد تومن تعیین شده است.
مدیرکل بودجه وزارت تعاون درباره بودجه اتاق تعاون نیز گفت: 
بودجه اتاق تعاون ایران با رشد 55 درصدی از رقم 4 میلیارد تومان 
امسال به 6 میلیارد و 325 میلیون تومان رسیده است ولی این 
اعداد وارقام برای توسعه بخش تعاون و حمایت از تعاونی ها کفایت 

نمی کند.
*تعیین دو ردیف بودجه برای اشتغال

ها  ردیف  در  گفت:   98 سال  در  اشتغال  بودجه  درباره  اکرم 
مختلف بودجه، در مجموع سه هزار میلیارد تومان برای اشتغالزایی 

دیده شده است.
وی افزود: البته از محل جدول شماره 21 لایحه بودجه نیز رقمی 
در حدود یک هزار میلیارد تومانی برای اشتغال در نظر گرفته شده 
بخش  به  دولت  درآمدهای  تمامی  تحقق،  صورت  در  که  است 

اشتغال تخصیص می یابد.
مدیرکل بودجه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: 
بودجه وزارتخانه برای توسعه تعاونی ها و افزایش سرمایه بانک 
توسعه تعاون از اجزای ردیف 101000 که مرتبط با تملک دارایی 

های مالی است، تامین می شود.
اکرم یادآور شد: در لایحه بودجه هشت بند مرتبط با اصل 29 
قانون اساسی که به برخورداری آحاد جامعه از تامین  اجتماعی  
شامل بازنشستگی ، بیکاری ، پیری و از کارافتادگی و همچنین نیاز 
به  خدمات  بهداشتی  و درمانی  و مراقبت های  پزشکی  به  صورت  
بیمه  اشاره دارد، با رویکرد اجرای سیاست های کلی اصل 44 
قانون اساسی تجمیع شده است که این کار اعتبارات وزارت تعاون 

را تحت الشعاع قرار داده است.
*فنی حرفه ای به دنبال اختصاصی شدن درآمد

گفت:  ای  حرفه  و  فنی  سازمان  سال 98  بودجه  درباره  اکرم 
هرچند بودجه این سازمان نسبت به سال 97 رشد 17 درصدی 
نشان می دهد اما سازمان فنی حرفه ای به دنبال اختصاصی 

شدن درآمدهایش است.
وی افزود: اکنون درآمدهای سازمان فنی و حرفه ای از محل 
آموزش به خزانه واریز و فقط بخشی از آن به سازمان بازگردانده 

می شود.
مدیرکل بودجه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از تخصیص 
اعتبار 1100 میلیارد تومانی برای اجرای قانون جامع حمایت 
برای 6 مرکز تحقیقات و حفاظت  از معلولان خبرداد و گفت: 
بهداشت کار نیز برای نخستین بار 2.5 میلیارد تومان اعتبار لحاظ 

شده است.
این مقام مسئول درباره افزایش بودجه این وزارتخانه توضیح 
تومان  میلیارد  به طور مستقیم 1880  تعاون  وزارت  برای  داد: 
بودجه در نظر گرفته شده که بخشی از آن مرتبط با هزینه پرسنلی 

و پشتیبانی است.
اکرم خاطرنشان ساخت: بیش از 1600 میلیارد تومان از این 
رقم سهم هفت درصدی دولت از بیمه رانندگان، قالیبافان و خدام 

مسجد است و در اختیار سازمان تامین اجتماعی قرار میگیرد.
رئیس  روحانی  حسن  ایرنا،  اقتصادی  خبرنگار  گزارش  به 
جمهوری چهارم دی ماه لایحه بودجه سال آینده را به مجلس 
شورای اسلامی تقدیم کرد که بر اساس آن بودجه سال آینده 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با افزایش حدود 33 درصدی 
نسبت به امسال به بیش از 43 هزار و 168 میلیارد و 745 میلیون 

تومان رسید.

مدیرکل بودجه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی :

سههزارمیلیاردتومانازبودجهوزارتکارصرفاشتغالمیشود
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استعفاهای صوری در فوتسال

 ریاست در سایه کفاشیان و ترابیان!
وجود  با  ترابیان  عباس  و  کفاشیان  علی 
کناره گیری از سمت خود در کمیته فوتسال 
این  در ساختمان  فنی، همچنان  کمیته  و 
کمیته حاضر می شود و اداره امور را در دست 

دارد.
علی کفاشیان شهریور ۱۳۹۵ سرپرستی 
کمیته فوتسال را به عهده گرفت و اواخر آذر 
۱۳۹۷ استعفا کرد. این درحالی است که او 
همچنان در دفتر کارش در ساختمان کمیته 
فوتسال حضور پیدا می کند و صندلی ریاست 

را به داود پرهیزگار، سرپرست جدید کمیته فوتسال واگذار نکرده است.
کفاشیان در روزهای ابتدایی حضورش در فوتسال، با استناد به اساسنامه سازمان لیگ 
فوتسال، ریاست این سازمان را هم به عهده گرفت. در این اساسنامه عنوان شده که رئیس 
سازمان لیگ، شخصی است که ریاست کمیته فوتسال را به عهده دارد اما حالا که کفاشیان از 

سرپرستی کمیته فوتسال استعفا کرده، قصد دارد ریاست سازمان لیگ را همچنان نگاه دارد.
استدلال وی در حفظ ریاست سازمان لیگ، خصوصی بودن آن است. گفته می شود این 
سازمان با توجه به این که به عنوان یک شرکت خصوصی در سازمان ثبت شرکت ها به ثبت 
رسیده، فدراسیون فوتبال و کمیته فوتسال حق هیچ گونه دخالت در آن را نداشته و به صورت 
کاملا خصوصی اداره می شود! عباس ترابیان، رئیس مستعفی کمیته فنی و توسعه فوتسال 
نیز اعلام کرده با توجه به تجارت و وظایفی که پیش از استعفا داشته، قصد دارد همچنان به 
رده های مختلف فوتسال کمک کند و برنامه هایش برای حرفه ای سازی باشگاه ها را انجام خواهد 
داد. همچنین رئیس و اعضای جدید کمیته فنی بعد از استعفای ترابیان هنوز انتخاب نشده اند. 
به گزارش ایسنا، انتخاب داود پرهیزگار به عنوان سرپرست کمیته فوتسال با توجه به نداشتن 
سابقه فوتسالی، مورد انتقاد اهالی این رشته قرار گرفته و او در روزهای نخستین حضورش در 
فوتسال، مورد هجمه افراد شاخص این رشته همچون وحید شمسایی، حسین شمس، حمید 
بی غم، مهدی جاوید، کریم منصوری، سعید نجاریان و دیگر مربیان و بازیکنان قرار گرفته است. 
فوتسالی ها معتقدند که پرهیزگار با تجربه یک ساله سرپرستی تیم ملی جوانان، نمی تواند کمیته 
بزرگی همچون فوتسال را اداره کند. به نظر می رسد با ایجاد چنین فضایی در فوتسال و عدم 
پذیرش پرهیزگار از سوی اهالی این رشته، سیاست حضور در سایه از سوی کفاشیان و ترابیان در 
پیش گرفته شده است و این دو با کنار کشیدن خود از امور اجرایی، تفکرات خود را به سرپرست 

جوان و کم تجربه القا می کنند.

داورزنی خبر داد

هیات های ورزشی از قانون بازنشستگان
 معاف شدند

معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان گفت: طبق استعلامی که از 
ریاست جمهوری و مجلس شورای اسلامی داشتیم، هیات های ورزشی استانها و شهرستانها 

شامل قانون منع به کارگیری بازنشستگان نمی شوند.
محمدرضا داورزنی گفت: بعد از استعلاماتی که از دیوان محاسبات و سازمان بازرسی کل کشور 
داشتیم و اختلاف نظری که راجع به مشمول شدن هیات های ورزشی استانی و شهرستانی 
در خصوص قانون بازنشستگان بود، نامه ای به رئیس جمهور و رئیس مجلس ارسال کردیم که 
با توجه به این اختلاف نظرها و وجود ۱4۰۰ هیئت در مراکز استانها و حدود ۱4 هزار هیات 

شهرستانی و بلاتکلیفی آنها در خصوص پاسخگویی به دستگاه نظارتی، تکلیف روشن شود.
وی اظهار کرد: خوشبختانه چند روز پیش خانم جنیدی معاون حقوقی رئیس جمهوری پاسخ 
استعلام را دادند و اعلام کردند هیئت های استانی با توجه به ماهیتی که دارند شامل قانون 
بازنشستگی نمی شوند و افراد بازنشسته می توانند کماکان در مسئولیت های هیئت های 
ورزشی استان ها و شهرستان ها به فعالیت خود ادامه دهند و ورزش کشور از ظرفیت این افراد 
استفاده کند. همچنین طبق آخرین صحبت که با مجلس شورای اسلامی داشتیم، آن دوستان 

هم اعلام کردند که این قانون شامل هیئت های ورزشی استان ها و شهرستان ها نمی شود.
معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان در ادامه، گفت: این کار تا 
اندازه زیادی هیات ها ورزشی را از بلاتکلیفی خارج خواهد کرد و ما هم سعی می کنیم ظرف 
چند روز آینده وضعیت هیات های شهرستانی و استانی را به آنها ابلاغ کنیم تا در از نظر 
پاسخگویی به دستگاه های نظارتی مشکلی نداشته باشند. هیچ کدام از روسای هیات های 
استانی پست سازمانی ندارند و اگر این قانون اعمال می شد این امکان نیز وجود نداشت که 
افراد جدید با پست های جدید جای آنها را بگیرند چون بار مالی چهار تا پنج برابری برای ورزش 

کشور ایجاد می کرد.

آیا این طلسم شکسته خواهد شد؟

کامتلخفوتبالایراندرضیافتپنالتیهایجامملتها
در ادوار مختلف جام ملت های آسیا ضربات پنالتی تعیین 
کننده نتیجه هشت دیدار ایران برابر حریفان بود که در ۷۵ 
درصد از این بازی ها تیم ملی فوتبال کشورمان نتوانست پیروز 

از میدان خارج شود.
نخستین دیدار ایران در جام ملت های آسیا که نتیجه آن را 
ضربات پنالتی مشخص کرد به سال ۱۹84 در سنگاپور مربوط 
می شود؛ جاییکه که ایران در مرحله نیمه نهایی این رقابت ها 
در ضربات پنالتی مغلوب تیم ملی عربستان شد و آخرین آن 
نیز مربوط به یک چهارم نهایی جام ملت های 2۰۱۵ استرالیا 
است که ایران برابر تیم ملی عراق در ضربات پنالتی نتیجه بازی 

را واگذار کرد. 
ضربات  با  آن  دیدار  نتیجه  که  ایران  حریفان  پرتکرارترین 
پنالتی مشخص شد تیم های عربستان، کویت و چین هستند. 
ایران در 2 دیدار مرحله نیمه نهایی برابر عربستان در سال های 
۱۹84 و ۱۹۹6 بازنده شد. همچنین ملی پوشان فوتبال ایران 
در بازی رده بندی برابر تیم های کویت در سال ۱۹84، مرحله 
نیمه نهایی برابر چین در سال 2۰۰4، یک چهارم نهایی برابر 
کره جنوبی در سال 2۰۰۷ و یک چهارم نهایی برابر عراق در 
سال 2۰۱۵ نتوانستند در ضربات پنالتی عملکرد مناسبی 
داشته باشند و بازنده زمین را ترک کردند. ایران در ضربات 
پنالتی در سال ۱۹88 چین )رده بندی( و در سال ۱۹۹6 

کویت )رده بندی( را از پیش رو برداشت.
تیم ملی فوتبال کشورمان سه بار در مرحله نیمه نهایی در 
برابر تیم های عربستان )2 بار( و چین )یک بار( در ضربات 
پنالتی شکست خورد و 2 بار در مرحله یک چهارم نهایی برابر 
کره جنوبی و عراق از دور رقابت ها حذف شد؛ همچنین در 
رده بندی جام ملت های آسیا در سال ۱۹84 ایران برابر کویت 

در دیدار رده بندی شکست خورد. 
2 پیروزی ملی پوشان کشورمان برابر چین و کویت مربوط 
به دیدار رده بندی جام ملت های آسیا در سالهای ۱۹88 و 

۱۹۹6 مربوط می شود. 
اما بودند دروازه بان و بازیکنانی که نقش مهمی در پیروزی 
از این  و ناکامی تیم ملی در ضربات پنالتی داشتند. یکی 
بازیکنان »احمدرضا عابدزاده« دروازه بان سابق تیم ملی و 

باشگاه های استقلال و پرسپولیس است.
سالهای  در  های  ملت  جام  نهایی  نیمه  در  که  وی 
۱۹88،۱۹۹6 و رده بندی ۱۹۹6 سنگربان ایران در ضربات 
پنالتی بود، توانست در مجموع 6 پنالتی حریف را مهار کند که 
از لحاظ آماری بالاتر از تمام دروازه بان های ملی پوش ایران در 

همه ادوار این تورنمنت است.
عابدزاده در دیدار رده بندی سال ۱۹88 با مهار 2 ضربه 
پنالتی چینی ها، نقش مهمی در کسب عنوان سومی ایران 
داشت و در سال ۱۹۹6 در حالی 2 پنالتی عربستانی ها را 
مهار کرد که علی دایی، داریوش یزدانی و محمد خاکپور با 
هدر دادن سه پنالتی زمینه را برای صعود عربستان به فینال 

فراهم کردند.
پایان کار عابدزاده در جام ملت های آسیا ضربات پنالتی 
دیدار برابر عربستان نبود بلکه این دروازه بان در دیدار رده 
بندی با مهار 2 پنالتی کویتی ها ایران را در جایگاه سوم جام 
ملت های آسیا قرار داد. پس از احمدرضا عابدزاده که شش 
پنالتی را در جام ملت های آسیا مهار کرده، »وحید طالب لو« 
و »ابراهیم میرزاپور« هر کدام با مهار یک پنالتی در رده های 

بعدی قرار دارند.
بهروز سلطانی، حافظ طاحونی و علیرضا حیقیقی در بازی 
های جام ملت های آسیا که پایان آن به پنالتی ختم شد، 

نتوانستند مهار کننده ضربات حریف باشند. 

اما در مقابل بودند بازیکنانی که در دیدارهای حساس که به 
ضربات پنالتی کشیده می شد پنالتی های خود را از دست 

دادند.
از جمله این بازیکنان »محمد پنجعلی« مدافع تیم ملی و 
باشگاه پرسپولیس بود که در نخستین دیدار ایران در جام ملت 
های آسیا که به پنالتی کشیده شد پنالتی خود را در برابر تیم 
ملی عربستان از دست داد و حافظ طاحونی دروازه بان ایران 
که به پنالتی گیر معروف بود در مهار پنالتی ها ناکام شد و ایران 

از صعود به فینال بازماند.
البته ضیافت پنالتی ها در دیدار رده بندی برای ایران شوم 
بود و در این مرحله »جعفر مختاری« با از دست دادن پنالتی 
برابر کویت موجب باخت تیم ملی شد. دروازه بان ایران در 
این دیدار »بهروز سلطانی« بود که نتوانست ضربات حریفان 
را مهار کند. اما داستان جام ملت های آسیا در سال ۱۹۹6 و 
ضیافت پنالتی های آن برای ایران متفاوت از گذشته بود زیرا 
تیم ملی فوتبال ایران که توانسته بود تیم ملی عربستان را در 
مرحله گروهی سه بر صفر شکست دهد در دیدار نیمه نهایی 

نتوانست در وقت قانونی و اضافه این تیم را شکست داده و کار 
به ضربات پنالتی کشید. 

در آن دیدار هر چند عابدزاده با مهار 2 پنالتی امیدها را برای 
صعود به فینال زنده نگه داشت اما علی دایی، محمد خاکپور و 
داریوش یزدانی پنالتی های خود را از دست دادند. همچنین 
در دیدار رده بندی یازدهمین دوره جام ملت های آسیا در 
امارات ایران در برابر تیم ملی کویت قرار گرفت و پس از تساوی 
یک بر یک در پایان ۹۰ دقیقه، کار به ضربات پنالتی کشیده 
شد. مجتبی محرمی در این دیدار پنالتی خود را از دست داد 

اما عابدزاده با مهار 2 پنالتی زمینه برد ایران را فراهم کرد.
اما شاید تلخ ترین خاطره ضیافت پنالتی ها در جام ملت های 
آسیا زمانی برای ایران رقم خورد که ایمان مبعلی و یحیی گل 
محمدی در دیدار مرحله نیمه نهایی برابر چین پنالتی های 
خود را از دست دادند و ایران برای چندمین بار نتوانست به 
فینال بازی ها صعود کند. در این دیدار »ابراهیم میرزاپور« 
دروازه بان تیم ملی بود که پنالتی نخست چینی ها را مهار کرد. 
ضربه به اصطلاح چیپ گل محمدی، آخرین پنالتی شوم 
ایران در جام ملت های آسیا نبود بلکه پس از آن ایران 2 بار 

دیگر در ضربات پنالتی با جام ملت های آسیا وداع کرد.
در سال 2۰۰۷ بازی مرحله یک چهارم نهایی بین ایران و 
کره جنوبی برگزار شد؛ در این دیدار »مهدی مهدوی کیا« و 
»رسول خطیبی« پنالتی های خود را از دست دادند تا ایران بار 
دیگر دست خالی این تورنمنت را ترک کند. »امیر قلعه نویی« 
سرمربی تیم ملی در این دیدار »وحید طالب لو« را در دقایق 
پایانی جانشین »حسن رودباریان« کرد اما او تنها یک پنالتی را 

مهار و در نهایت ایران با این دوره از جام وداع کرد. 
در سال 2۰۱۵ ایران با کی روش در حالی در مرحله یک 
هشتم نهایی برابر عراق قرار گرفت که »احسان حاج صفی« و 
»وحید امیری« پنالتی های خود را در برابر عراق از دست دادند 
و »علیرضا حقیقی« نتوانست به مانند احمدرضا عابدزاده 

ناجی دروازه ایران باشد. 
ایران به عنوان یکی از پنج قدرت اصلی فوتبال آسیا در کنار 
تیم های ژاپن، کره جنوبی، عربستان و استرالیا از شانس های 
اصلی قهرمانی در ادوار مختلف جام ملت ها است. این پنج 
تیم از ۱6 دوره گذشته رقابت ها، ۱۳ بار عنوان قهرمانی را به 
خود اختصاص دادند. ژاپن با 4 عنوان قهرمانی پرافتخارترین 
تیم قاره به شمار می رود. عربستان و ایران نیز با سه عنوان در 
رده های دوم و سوم قرار دارند. کره جنوبی 2 بار و استرالیا یک 

بار این جام را به ویترین افتخارات خود اضافه کردند. 

در حالی که محمد انصاری در فینال لیگ قهرمانان آسیا دچار مصدومیت شده اما 
مسئولان باشگاه پرسپولیس هزینه جراحی او را نپرداخته اند.

 انتشار یک پست در صفحه شخصی باعث شد تا شایعات زیادی درباره محمد انصاری 
مدافع مصدوم تیم فوتبال پرسپولیس به گوش برسد. در این بین برخی عنوان کردند که 
قرار است نام انصاری به دلیل مصدومیت از لیست پرسپولیس خارج شود اما مسئولان این 
باشگاه بی خبر از این شایعات اعلام کردند که در این زمینه برانکو تصمیم گیرنده است و آنها 
برنامه ای برای خروج نام انصاری از لیست پرسپولیس برای نیم فصل دوم ندارند. انصاری 
اما از بی توجهی مسئولان باشگاه پرسپولیس نسبت به او در این روزهای سختی که دارد 
گله مند است و این موضوع او را ناراحت کرده که باعث شده با انتشار یک پست انتقادی 

موضع خود را اینگونه نشان دهد. 
انصاری چه نیم فصل سال گذشته و چه ابتدای این فصل با پیشنهادهای خوب خارجی 
روبرو شد اما به دلیل پنجره بسته این باشگاه در فصل نقل و انتقالات و کمبود بازیکن قید 
پیشنهادهای خوب از کشورهای چین، یونان، کرواسی و ... را زد تا در پرسپولیس بماند اما 

برخی رفتارها او را گله مند کرد. چند روز پیش مسئولان باشگاه پرسپولیس پول  به حساب 
بازیکنان ریختند اما در کمال تعجب برای انصاری حدود یک هشتم برخی بازیکنان پول 
واریز کردند آنهم در حالی که او تا قبل از مصدومیت از بازیکنان فیکس پرسپولیس بود و در 

فینال لیگ قهرمانان آسیا مصدوم شد. 
انصاری که چندی پیش زانوی خود را عمل کرده بود برای گرفتن پول عمل جراحی اش 
به باشگاه مراجعه کرد اما  با پاسخ منفی مسئولان باشگاه روبرو شد و به او گفتند که در 
حساب باشگاه پولی نیست و نمی توانند پول جراحی او را بپردازند. همان شبی که ایرج 
عرب به عنوان سرپرست باشگاه پرسپولیس معرفی شد او به خانه انصاری رفت و به عیادت 
مدافع مصدوم این تیم پرداخت اما پس از گرفتن عکس یادگاری دیگر حالی از او در روزهای 
بعد پرسیده نشد و نه تنها مسئولان باشگاه بلکه حتی برانکو و سایر مربیان پرسپولیس هم 
جویای حال انصاری نشدند.  انصاری این روزها مشغول فیزیوتراپی زانوی مصدومش است 
و به دلیل همین مصدومیت فصل را از دست داده اما او از حالا خود را برای حضور در ترکیب 

پرسپولیس برای فصل آینده آماده می کند. 

دلیل ناراحتی انصاری از پرسپولیسی ها چیست؟

از بی توجهی تا ندادن هزینه های جراحی

بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال ایران گفت: با توجه به عملکرد بسیار درخشان ایران در جام جهانی روسیه، تمام آسیا از قدرت بالای تیم 
کشورمان در جام ملت های آسیا وحشت دارند.

»سعید مراغه چیان« ااظهار داشت: تیم ملی فوتبال ایران یکی از شانس های مسلم کسب عنوان قهرمانی در جام ملت های آسیا محسوب 
می شود و این توانایی را دارد تا در این رویداد مهم آسیایی به موفقیت برسد.

او افزود: کی روش مربی بزرگ و با دانشی است و کارش را به خوبی بلد است و حتم دارم با تدابیر فنی او می توانیم روزهای خوبی را در امارات 
پیش رو داشته باشیم. باید بپذیریم تیم ملی ایران از لحاظ نفری پتانسیل قهرمانی در جام ملت های آسیا را دارد ولی احساس می کنم کی 

روش قبل از اینکه به حاشیه ها بپردازد باید فکرش را معطوف به فوتبال کند.
بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال ایران گفت: همیشه در فوتبال اتفاقاتی رخ می دهد که غیر قابل پیش بینی است ولی امیدوارم این اتفاقات به 

ضرر تیم ما تمام نشود و ما بتوانیم در این تورنمنت حساس به قهرمانی دست پیدا کنیم.
پیشکسوت فوتبال درباره این که چه تیم هایی رقیبان ایران برای کسب عنوان قهرمانی در جام ملت های آسیا محسوب می شوند گفت: 
البته همه تیم های حاضر در این تورنمنت هدفشان قهرمانی است و ما باید با تیم های درجه یکی چون ژاپن، کره، استرالیا، عربستان و عراق 
که هم سابقه قهرمانی دارند و هم تدارک خوبی دیده اند، مبارزه کنیم تا بتوانیم موفق باشیم و این نشان می دهد کار ما در جام ملت های 

آسیا سخت است.
بازیکن اسبق تیم ملی درباره حضور ایران در مسابقات جام ملت های ۱۹84 سنگاپور خاطرنشان ساخت: با جرات می توانم بگویم یکی از 
بهترین تیم های ملی تمام ادوار را در اختیار داشتیم که استحقاق قهرمانی در جام ملت ها را داشتیم اما فاقد یک مربی طراز اول بودیم و بدون 

شک اگر درآن برهه از زمان سرمربی قابلی هدایت تیم ملی را داشت اول شدنمان حتمی بود.
مراغه چیان درباره شرایط استقلال گفت: هنوز تا پایان فصل، بازی های زیادی باقی مانده و به نظرم استقلال همچون پارسال در نیم فصل 
دوم مسابقات لیگ برتر جهش قابل توجهی خواهد داشت.  بازیکن اسبق استقلال در باره گروه بندی استقلال در لیگ قهرمانان آسیا تصریح 
کرد: استقلال در گروه بسیار دشواری قرار دارد و حتی می توان گفت هر چهار تیم حاضر در این گروه مدعی حضور در فینال لیگ قهرمانان 
آسیا هستند. وی افزود: تیم های همگروه ما در لیگ قهرمانان آسیا به خوبی از بزرگی استقلال آگاهی دارند و از رویارویی با پرافتخارترین تیم 

ایران در قاره کهن هراس دارند.
مراغه چیان در پایان گفت: استقلال به انجام کارهای سخت عادت دارد و به طور حتم با تمام قدرت در مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا 

حاضر می شود تا بتواند به عنوان تیم اول صعود کند. امیدوارم در آینده ای نزدیک استقلال بتواند به سومین ستاره آسیایی خود برسد.

 در ادامه گزارش های تکمیلی شبکه فاکس اسپورتس در خصوص تیم های حاضر در 
هفدهمین دوره رقابت های جام ملت های آسیا، نام »مجید حسینی« مدافع تیم ملی ایران 
در فهرست 6 مدافع حائز اهمیت حاضر در مهمترین رویداد فوتبالی قاره کهن به چشم می 
خورد. فاکس اسپورتس آسیا روز سه شنبه در گزارش خود نوشت: بدنبال مصدومیت »روزبه 
چشمی« مدافع تیم ملی ایران در نخستین بازی این تیم در رقابت های جام جهانی 2۰۱8 
که تابستان سال گذشته در روسیه برگزار شد، »کارلوس کی روش« سرمربی پرتغالی ایران 
برای استفاده از »مجید حسینی« مدافع جوان تیمش که تا پیش از آغاز تورنمنت روسیه 
تنها یک بازی ملی در کارنامه داشت، کوچک ترین تردیدی به خود راه نداد و او را در میان آب 
های خروشان جام جهانی و برای بازی حساس مقابل پرتغال، بدون هیچ تجربه ای به میدان 
نبرد فرستاد. اعتماد کی روش کاملا جواب داد و حسینی در 2 بازی سخت مقابل قهرمان 
یورو 2۰۱6 و قهرمان جام جهانی 2۰۱۰، فراتر از حد انتظار ظاهر شد. تمرکز بالای مدافع 

22 ساله روی توپ و قدرت او در نبردهای تن به تن از نگاه ها پنهان نماند و طولی نکشید 
تا باشگاه ترابوزان اسپور ترکیه در تابستان سال 2۰۱8 میلادی برای به خدمت گرفتن او از 
باشگاه استقلال وارد عمل شد و با نشاندن امضای حسینی پای قرارداد، قلب خط دفاعی 
خود را تضمین کرد. این در حالی است که با توجه به مصدومیت »سعید عزت اللهی« هافبک 
تیم ملی ایران در آستانه جام ملت های 2۰۱۹ آسیا و از دست دادن معتبرترین رقابت ملی 
قاره کهن، کی روش برای نفوذ ناپذیر کردن دژ دفاعی تیمش و در راستای پایان دادن به 
حسرت چهار دهه ای این تیم در فتح جام ملت های آسیا، از حسینی جوان در کنار »مرتضی 
پورعلی گنجی« بهره خواهد برد.  لازم به ذکر است در فهرست مدافعانی که از سوی فاکس 
اسپورتس ارائه شده است نام »تیراتون بونماتان« از تایلند، »هیروکی ساکای« از ژاپن، »علی 
البهیلی« از عربستان سعودی، »کوئه انگوک های« از ویتنام و »عبدالکریم حسن« مدافع نام 

آشنای تیم ملی قطر و بهترین بازیکن سال 2۰۱8 آسیا به چشم می خورد.

سعید مراغه چیان: 

تمام آسیا از قدرت تیم ملی ایران وحشت دارند

فاکس اسپورتس آسیا:
 مجید حسینی، صخره ای در میان مدافعان بزرگ جام ملت ها

رییس فدراسیون دوومیدانی می گوید که این رشته برای المپیک 
توکیو نیاز به کسب 4 تا ۵ سهمیه خوب و با کیفیت دارد.

با احسان  مجید کیهانی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: ما 
حدادی و صالحی امیری جلسه خواهیم داشت و در مورد موضوع 
مربی و برنامه های لازم برای حدادی به جمع بندی خواهیم 

رسید.
وی در ادامه گفت: طوری برنامه ریزی کرده ایم که بدهی به 
هیچ مربی خارجی یا بابت اردوها نداشته باشیم. از قبل از بازی 
های آسیایی تا پایان سال مالی اردیبهشت ماه برنامه ریزی مالی 
انجام داده ایم و مشکلی وجود ندارد. اما شرایط کشور بعد از 
بازیهای آسیایی جاکارتا فرق کرده است. تیم نوجوانان بودجه 
۵۰۰ میلیونی برای اعزام به رقابت های قهرمانی آسیا بابت بلیط 
و اسکان نیاز دارد. این مشکل برای همه فدراسیون ها وجود دارد، 
بودجه فدراسیون هم که اضافه نشده است. شیوه کار ما با قبل از 
جاکارتا متفاوت شده است. اکنون باید با جدیت بیشتری کارها 
انجام شود. نه اینکه بگویم اردوی خارجی نداریم، اما باید با برنامه 

پیش رفت.
وی ادامه داد: برنامه اول فدراسیون رقابت های قهرمانی آسیا 
قطر است. سعی می کنیم اردوی بزرگسالان تعطیل نشود و به 
صورت ممتد برگزار شود و حتی یک یا دو مسابقه تدارکاتی هم 
برای آنها داشته باشیم و ضروریات فنی لازم را برای تیم ملی انجام 
دهیم. برنامه فدراسیون بعد از قطر متفاوت خواهد شد. مسابقات 

قهرمانی جهان را در مهرماه خواهیم داشت و باید برای آن جدی 
تر برنامه ریزی کنیم. ورزشکاری چون کیهانی، حدادی، تفتیان، 
مرادی و .... برای مسابقات جهانی نیاز به مسابقه خوب خارجی 
ریزی  برنامه  که  هم  جهانی  مسابقات  از  بعد  داشت.  خواهند 
برای المپیک خواهیم داشت. رییس فدراسیون دوومیدانی در 
مورد تعداد کسب سهمیه المپیک 2۰2۰ گفت: پیش بینی من 
این است که فدراسیون دوومیدانی باید 4 تا ۵ سهمیه خوب و با 
کیفیت بدست آورد. نماینده ای که سهمیه المپیک را می گیرد 
باید بتواند در المپیک نتیجه  خوبی بگیرد. احسان حدادی که 
هدفش مدال طلا است باید خوب رقابت کند. تفتیان، کیهانی، 
امیر مرادی و ... که هر کدام سهمیه بگیرند باید در  المپیک خوب 
بجنگند و مبارزه کنند. قطعا تمرکز فدراسیون  برای  المپیک 
نیز روی همین تعداد محدود ورزشکار خواهد بود تا در  المپیک 
نتیجه  خوبی حاصل شود. وی در ادامه  گفت: اینها برخی از 
فعالیت های دوومیدانی است، اما چشم انداز ما برای بازی های 
جوانان،  جمع  از  می کنیم  تلاش  است.  چین  آسیایی 2۰22 
نوجوانان، بزرگسالان تیمی را انتخاب کنیم  و از اکنون برای چهار 

سال دیگر برنامه ریزی کنیم و بتوانیم به هشت مدال در بازی های 
آسیایی 2۰22 برسیم. اگر از اکنون استارت بزنیم و تا سال آینده 
تیم دوومیدانی  را شناسایی کنیم، این ظرفیت وجود دارد که برای 
کسب هشت مدال حرکت کنیم. باید سه سال مداوم کار کرد تا به 
هدف رسید. کیهانی خاطر نشان کرد: ما برای مسابقات قهرمانی  
آسیا قطر با همه ظرفیت شرکت می کنیم اما میدان  المپیک و 
بازی های آسیایی جایی نیست که برای کسب تجربه ورزشکار را 
بفرستیم. ما برای  قهرمانی آسیا قطر ۱۹ سهمیه برای ورزشکار و 
سه سهمیه برای مربی داریم و این ها ماحصل نتیجه  خوبی است 
که دوومیدانی ایران در مسابقات قهرمانی هند در دوره گذشته به 
دست آورده بود. رییس فدراسیون دوومیدانی در ادامه  ، گفت: 
همان طور که گفتم ما یک برنامه کوتاه مدت و میان مدت برای 
مسابقات قهرمانی آسیا و جهان خواهیم داشت و بعد از آن هم 
تمرکز ویژه ای برای مسابقات المپیک خواهیم داشت، اما برنامه 
بلند مدت ما برای بازی های آسیایی 2۰22 است که باید از اکنون 
آغاز کنیم. سه سال قبل از بازی های آسیایی تیم  را بشناسیم و این  

تیم سه سال شکست  و پیروزی را تجربه کند.

رییس فدراسیون دوومیدانی:

  دوومیدانی نیاز به ۴ تا ۵ سهمیه المپیک دارد

کسب  اندیشه  در  قم  استان  مطرح  کاراته کاي 
جهان  ورزشي  رویداد  بزرگترین  در  حضور  مجوز 
همراه با تیم ملي کاراته ایران راهي فرانسه مي شود.

توکیو  المپیک  جهان  ورزشی  رویداد  بزرگترین 
است که کمتر از دو سال دیگر در کشور ژاپن برگزار 
می شود و از مدت ها قبل تمام ورزشکاران رشته های 
انفرادی و تیمی طبق برنامه ریزی فدراسیون های 
خود وارد رقابت برای کسب سهمیه این المپیک 
شده اند. کاراته یکی از پنج رشته ورزشی محسوب 
می شود که برای نخستین بار حضور در المپیک را 
از سال 2۰2۰ تجربه می کند، رشته ای که قمی ها 
به آن دل بسته اند تا بلکه برای نخستین بار در تاریخ 

ورزش این استان، با درخشش ستاره های خود سهمیه المپیک را نصیب ورزش قم کند. این در شرایطی است که کاراته بعد از 
پیروزی انقلاب تا کنون افتخارات زیادی را برای ورزش قم در میادین داخلی، بین المللی، آسیایی، جهانی، جام جهانی و بازی های 
آسیایی این رشته رقم زده و اکنون هم مسوولان و هم مردم قم امیدوارند این رشته برای ورزش قم سهمیه المپیک را نیز به دست 
بیاورد، چیزی که تا کنون در ورزش قم سابقه نداشته است. یکی از ستاره های سال های اخیر ورزش قم و کشورمان امیر مهدی زاده 
کاراته کای وزن منهای 6۰ کیلوگرم تیم ملی بزرگسالان ایران است که به واسطه درخشش در سه دوره رقابت های قهرمانی جهان و 
سه دوره پیکارهای قهرمانی آسیا، جام جهانی کاراته و دو دوره بازی های آسیایی این رشته، امید اول ورزش قم برای گرفتن سهمیه 
المپیک به شمار می رود. مهدی زاده اکنون در مرحله دوم اردوی آماده سازی تیم ملی کاراته بزرگسالان ایران است، اردویی که تا 
هجدهم دی ماه جریان دارد و ملی پوشان حاضر در اوزان مختلف آن خود را برای حضور در نخستین مرحله مسابقات لیگ جهانی 
کاراته وان در سال 2۰۱۹ به میزبانی کشور فرانسه آماده می کنند. میزبان این اردو آکادمی ملی المپیک است و مهدی زاده که سال 
پر فراز و نشیبی را در میادین برون مرزی 2۰۱8 پشت سر گذاشته، همچنان مصمم و با انگیزه در اردوها حضور دارد تا روزهای پنجم تا 

هفتم بهمن ماه در مرحله نخست لیگ جهانی کاراته وان در شهر پاریس بار دیگر اقتدار خود را به نمایش بگذارد.

ستاره کاراته قم مسافر پاریس شد 

مهدی زاده در فكر  حضور در المپیک
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علمی و سلامت 

غذاهایی که رگ های خونی را منقبض می کنند

سدیم بیش از حد موجب افزایش فشار خون انسان می شود. زمانی که مقدار زیادی 
سدیم مصرف می کنید، بدن آب را درون خود حبس می کند که موجب افزایش حجم 

خون می شود. پایداری این شرایط به افزایش فشار خون منجر می شود.
باریک شدن رگ های خونی که به نام انقباض عروق )Vasoconstriction( نیز شناخته 
می شود، همواره شرایطی بد محسوب نمی شود. گاهی اوقات رگ ها برای کاهش 
هدررفت گرمای بدن، تثبیت فشار خون، ارسال اکسیژن و مواد مغذی به اندام های خاص 
و پیشگیری از اتلاف خون یا مایع باریک می شوند. اما در موارد دیگر، غذاهای مصرفی 
شما می توانند به باریک شدن رگ های خونی منجر شوند که افزایش فشار خون و سردرد 
را به همراه دارد. با گذشت زمان، باریک شدن رگ های خونی ممکن است به شرایطی 
جدی مانند سکته مغزی، حمله قلبی یا از دست دادن بینایی منجر شود. برای پیشگیری 

از باریک شدن رگ های خونی و حفظ سلامت قلب از غذاهای زیر پرهیز کنید.
غذاهای سرشار از نمک: سدیم بیش از حد موجب افزایش فشار خون انسان می 
شود. زمانی که مقدار زیادی سدیم مصرف می کنید، بدن آب را درون خود حبس می 
کند که موجب افزایش حجم خون می شود. پایداری این شرایط به افزایش فشار خون 
منجر می شود. افزایش فشار خون استرس بیشتری به شریان های شما وارد کرده و 
گاهی اوقات موجب آسیب دیدن آنها می شود. کاهش مصرف غذاهای فرآوری شده 
روشی ساده برای کاهش نمک دریافتی است، اما اگر نمی توانید این کار را انجام دهید، 
نمونه هایی که حاوی سدیم کم هستند را انتخاب کنید. نیازی نیست که نمک را به طور 
کامل از رژیم غذایی روزانه خود حذف کنید، تنها باید مقدار مصرف سدیم را به 2,300 

میلی گرم در روز محدود کنید.
شیرین بیان: شیرین بیان یک گیاه دارویی مدیترانه ای محبوب است. برخی افراد 
از شیرین بیان برای درمان سرفه، سوزش سردل، گلو درد و شرایط دیگر استفاده می 
کنند. اگرچه شیرین بیان فواید مختلفی را ارائه می کند، اما مصرف روزانه آن برای چند 
هفته می تواند افزایش فشار خون را به همراه داشته باشد. شیرین بیان حاوی اسید 

گلیسریزیک است که این ترکیب موجب احتباس سدیم در بدن می شود.
کافئین : آیا تا به حال فکر کرده اید که چرا نوشیدن چای یا قهوه به تسکین سردرد 
کمک می کند؟ زمانی که یک میگرن را تجربه می کنید، رگ های خونی گشاد و پر از 
خون می شوند، که کشیدگی آنها و در نتیجه احساس درد را در پی دارد. زمانی که یک 
نوشیدنی کافئین دار مصرف می کنید، رگ های خونی منقبض  شده و کاهش میزان 
خون موجب کاهش درد می شود. در شرایطی که نوشیدن یک یا دو فنجان قهوه در روز 
مضر نیست، نوشیدن بیش از چهار فنجان در روز می تواند موجب افزایش فشار خون 

شود.
غذاهای حاوی چربی های ترانس: چربی های موجود در کیک ها، دونات ها، پاپ 
کرن های مایکروویوی، بیشتر مارگارین ها، بیسکوئیت ها و آبنبات های پر شده با کرم 
می تواند موجب انسداد شریان های شما شود، زیرا آنها میزان کلسترول بد )LDL( را 
افزایش می دهند. گوشت های چرب نیز می توانند موجب افزایش سطوح کلسترول 
شوند. حتی گوشت های بدون چربی زمانی که در روغن زیاد سرخ شوند می توانند 

موجب افزایش کلسترول شوند.
چگونه روند باریک شدن رگ های خونی را معکوس کنیم

برای بهبود شرایط رگ های خونی خود می توانید موارد زیر را مد نظر قرار دهید:
ماساژ بدن: ماساژ بدن می تواند گردش خون را بهبود ببخشد. از این رو، افراد مبتلا به 
انقباض رگ های خونی سطحی می توانند از فواید ماساژ منظم برای بهبود این شرایط 

بهره مند شوند.
ورزش منظم: فعالیت جسمانی منظم یکی از بهترین روش هایی است که می توانید 
برای گشاد شدن رگ های خونی مد نظر قرار دهید. حتی فعالیت های ساده، مانند پیاده 

روی می توانند به بهبود گردش خون بدن شما کمک کنند.
ترک سیگار: مواد شیمیایی موجود در دود تنباکو خطر آترواسکلروز )سخت شدن رگ 
های خونی به واسطه تشکیل پلاک در آنها( را افزایش می دهند. از این رو، ترک سیگار 
یکی از بهترین گزینه هایی است که می توانید برای بهبود شرایط رگ های خونی مد 

نظر قرار دهید.
 

دانستنی هایی از جنس دارچین
آنتی اکسیدان ها از بدن انسان در برابر آسیب اکسیداتیو محافظت می کنند و دارچین 

منبعی عالی برای این ترکیب های مفید محسوب می شود.
دارچین به واسطه عطر و طعم خاص خود و ایجاد حس گرما مشهور است. این ادویه 
خوش عطر و طعم را می توانید به دستورالعمل های غذایی و دسرهای مختلف اضافه 
کرد. اما جدا از کاربرد در آشپزی، دارچین فواید سلامت جالب توجهی نیز ارائه می کند 
که از پشتیبانی علمی نیز برخوردار هستند. این محصول می تواند برای کاهش قند 
خون، و افزایش سطوح کلسترول خوب )HDL( مفید باشد. دارچین از پوسته داخلی 
درخت به دست می آید. دو نوع اصلی دارچین وجود دارند که شامل »دارچین سیلان« 
یا دارچین واقعی و »دارچین چینی کاسیا« می شوند که مورد دوم رایج تر است. دارچین 
سیلان محصولی با کیفیت بیشتر نسبت به دارچین کاسیا بوده و البته گران تر نیز است.

فواید سلامت دارچین
کاهش قند خون، مفید به عنوان یک گزینه ضد دیابت

دارچین می تواند به کاهش سطوح قند خون کمک کند. چندین مطالعه نشان داده 
اند که دارچین می تواند سطوح قند خون را در افراد مبتلا به دیابت 10 تا 29 درصد 
کاهش دهد. ترکیبی در دارچین انسولین را تقلید می کند که به پذیرش گلوکز توسط 
سلول ها کمک می کند. همچنین، پس از یک وعده غذایی حاوی دارچین سیلان 
تجزیه  آهنگ  زیرا  است  شده  مشاهده  خون  جریان  به  ورودی  گلوکز  مقدار  کاهش 

کربوهیدارت ها در دستگاه گوارش را آهسته می سازد.
کمک به کاهش کلسترول بد: در مطالعه ای با حضور بیماران مبتلا به دیابت نوع 
 )HDL( و افزایش کلسترول خوب )LDL( 2، مصرف دارچین به کاهش کلسترول بد

کمک کرد.
سرشار از آنتی اکسیدان ها: آنتی اکسیدان ها از بدن انسان در برابر آسیب اکسیداتیو 
محافظت می کنند و دارچین منبعی عالی برای این ترکیب های مفید محسوب می 
شود. طی یک مطالعه که به بررسی 26 ادویه مختلف پرداخت، مشخص شد که دارچین 
دارای بیشترین محتوای آنتی اکسیدانی بوده و از این نظر، حتی سیر و ارگانو را نیز پشت 
سر گذاشت. در مطالعه ای دیگر، با بررسی عصاره های فلفل سیاه، سیر، زردچوبه و 
دارچین، بار دیگر مشخص شد که دارچین دارای بیشترین سطوح آنتی اکسیدان است.
کمک به درمان عفونت های تنفسی: مشخص شده است که روغن دارچین می 

تواند به درمان عفونت های دستگاه تنفسی ناشی از قارچ کمک کند.
مفید در پیشگیری از پوسیدگی دندان: نتایج یک مطالعه در دانشگاه آمیتی، در 
کشور هند، نشان داد که روغن دارچین در درمان پوسیدگی دندان عملکرد بهتری 

نسبت به روغن میخک دارد.
احتمالا مفید برای مغز: دارچین سیلان دارای دو ترکیب است که از انباشت تاو 
)Tau(، پروتئینی در مغز که از نشانگرهای بیماری آلزایمر است، جلوگیری می کند. البته 

پژوهش های بیشتری در این زمینه برای ارائه نتایج قطعی باید صورت بگیرد.
پژوهش های بسیاری نیز با حضور سوژه های حیوانی درباره اثر محافظتی دارچین 
در برابر سرطان و چگونگی مقابله آن با ویروس اچ آی وی انجام شده اند. با این وجود، 

به پژوهش های بیشتر با حضور سوژه های انسانی برای تایید قطعی نتایج نیاز است.
توجه: دارچین حاوی ترکیبی به نام »کومارین« است که در مواد غذایی دیگر مانند 
نعناع بیابانی، کرفس، عسل و هویج نیز یافت می شود و این ماده ممکن است در برخی 
افراد موجب آسیب کبد شود. میزان کومارین در دارچین سیلان بسیار کم است و 
احتمال در معرض خطر قرار گرفتن سلامت انسان وجود ندارد. اما میزان این ترکیب در 
دارچین کاسیا بیشتر است و مصرف زیاد و منظم این نوع دارچین می تواند برخی افراد 

را در معرض خطر قرار دهد.
مواد مغذی: دارچین منبع خوبی برای پتاسیم، کلسیم و بسیاری مواد معدنی و 
ویتامین های دیگر است. ارزش غذایی یک قاشق چایخوری)2.6 گرم( پودر دارچین 
برابر است با:  انرژی: 6 کالری-چربی: 0.3 گرم-کربوهیدارت: 2.1 گرم-پروتئین: 
0.1 گرم-کلسیم: 26 میلی گرم-آهن: 0.2 میلی گرم-منیزیم: 2 میلی گرم-فسفر: 2 

میلی گرم-پتاسیم: 11 میلی گرم-ویتامین A: 8 واحد بین المللی
همچنین، ویتامین های B و K به مقدار جزئی در دارچین وجود دارند.

چگونگی انتخاب: دارچین به دو شکل چوب و پودر در دسترس است. چوب دارچین 
برای ذخیره بلند مدت مناسب است، اما پودر دارچین دارای عطر و طعم قوی تری است. 

بهترین نوع دارچین دارای رایحه ای شیرین است که به تازگی آن اشاره دارد.
دارچین سیلان نسبت به دارچین کاسیا شیرین تر است و گزینه سالم تری نیز محسوب 

می شود. بهترین گزینه انتخاب دارچین های ارگانیک است.
چگونگی نگهداری:  دارچین را در یک ظرف شیشه ای که درب آن به خوبی بسته 
می شود و در جای خشک، خنک و تاریک نگهداری کنید. چوب دارچین می تواند تا 
یک سال تازگی خود را حفظ کند و این بازه زمانی برای پودر دارچین شش ماه است. 

برای افزایش مدت زمان نگهداری دارچین می توانید آن را در یخچال قرار دهید.

از  پیش  غذایی  مواد  یخ زدایی  برای  محبوب  روش  چند 
پخت و مصرف وجود دارند که البته برخی از آن ها بی خطر 
هستند. قرار دادن ماده غذایی روی پیشخوان آشپزخانه 
برای چند ساعت یکی از روش های محبوب یخ زدایی است، 
اما گزینه ای ایمن نیست و نسبت به خطرات این کار هشدار 

داده شده است.
قرار دادن ماده غذایی منجمد در دمای اتاق برای چند 
ساعت به منظور یخ زدایی می تواند خطر ابتلا به مسمومیت 
غذایی را افزایش دهد زیرا احتمال رشد باکتری های غذایی 
در دمای اتاق بیشتر است. از این رو، هر ماده غذایی که بیش 
از دو ساعت روی پیشخوان آشپزخانه رها شده باشد، در 

معرض خطر قرار دارد. 
خوشبختانه روش های درست یخ زدایی مواد غذایی بسیار 
آسان هستند. در ادامه با سه روش پایه و کارآمد در این زمینه 

بیشتر آشنا می شویم.
یخ زدایی در یخچال: آیا بی خطر است؟

در شرایطی که رها کردن ماده غذایی منجمد روی پیشخوان 
آشپزخانه برای یخ زدایی شاید روشی سریع تر محسوب شود، 
اما یخ زدایی ماده غذایی در یخچال گزینه بهتر و ایمن تری 
است. غذایی که در یخچال یخ زدایی می شود برای مصرف 
بسیار ایمن تر است زیرا احتمال رشد باکتری ها در دماهای 

سردتر کمتر است.
یخ زدایی در یخچال: چگونه انجام دهیم؟

این روندی بسیار ساده است. تنها ماده غذایی را در یخچال 
قرار داده و منتظر می مانید. مقادیر مختلف از ماده غذایی به 
مدت زمان متفاوت برای یخ زدایی نیاز دارد. به عنوان مثال، 
هر پنج پوند )2.2 کیلوگرم( گوشت بوقلمون منجمد به 24 
ساعت زمان برای یخ زدایی نیاز دارد. مقادیر کمتر گوشت 
حداقل به یک روز زمان برای یخ زدایی کامل نیاز دارد. پس از 
یخ زدایی، پخت و مصرف گوشت طی یک یا دو روز بی خطر 

است.
یخ زدایی در یخچال: نکته ها

اگر ماده غذایی پیش از مصرف به پخت نیاز دارد، مانند 
گوشت خام، اطمینان حاصل کنید که به خوبی پوشش داده 
شده تا در یخچال با مواد غذایی دیگر تماس نداشته باشد. 
همچنین، بهتر است ماده غذایی منجمد در طبقات پایینی 
یخچال قرار بگیرد تا در صورت هرگونه چکه و نشت، مواد 

دیگر در یخچال تحت تأثیر قرار نگیرند.
یخ زدایی در یخچال: آیا می توان ماده غذایی را دوباره 

منجمد کرد؟
یخچال  در  غذایی  ماده  که  زمانی  است.  مثبت  پاسخ 
یخ زدایی شود، منجمد کردن و یخ زدایی دوباره آن بی خطر 
است. اما در نظر داشته باشید که کیفیت برخی مواد غذایی، 
مانند گوشت، می تواند تحت تأثیر قرار گرفته و دیگر عطر و 

طعم خوب گذشته را نداشته باشند.
یخ زدایی در آب سرد: آیا بی خطر است؟

آب گرم یا در دمای اتاق ممکن است ایمنی ماده غذایی 
شما را در معرض خطر قرار دهد. اما استفاده از آب سرد، 
غوطه ور کردن ماده غذایی در آب تا زمانی که یخ زدایی شود، 

روشی بی خطر برای آماده کردن مواد غذایی منجمد است.
پس از یخ زدایی ماده غذایی در آب سرد، باید بلافاصله 
آن را بپزید. در غیر این صورت، گوشت یا ماده غذایی دیگر 
باقی مانده است در معرض خطر رشد  اتاق  که در دمای 

باکتری های غذایی قرار می گیرد
یخ زدایی در آب سرد: چگونه انجام دهیم؟

به روش های  بیشتر نسبت  به مقداری تلاش  این روش 
دیگر نیاز دارد، اما گزینه ای سریع تر نیز محسوب می شود. 
قابل  غیر  پلاستیکی  کیسه  یک  در  را  غذایی  ماده  ابتدا، 
نفوذ، مانند زیپ کیپ، قرار دهید. از سوراخ نبودن کیسه 

اطمینان حاصل کنید. در صورت نشت، باکتری های آب 
می توانند غذای شما را آلوده کنند و یا اگر به عنوان مثال در 
حال یخ زدایی گوشت باشید، این ماده غذایی پیش از پخت 
حسابی آبکی می شود. کیسه را در ظرف آب سرد قرار دهید 
تا زمانی که گوشت یا ماده غذایی دیگر به خوبی یخ زدایی 
شود. آب را هر 30 دقیقه یک بار تعویض کنید تا دمای آن 
حفظ شود. این روش برای مواد غذایی بزرگ مانند بوقلمون 

هوشمندانه نیست زیرا به یک وان آب نیاز خواهید داشت!
یخ زدایی در آب سرد: نکته ها

پس از یخ زدایی ماده غذایی در آب سرد، باید بلافاصله 
آن را بپزید. در غیر این صورت، گوشت یا ماده غذایی دیگر 
باقی مانده است در معرض خطر رشد  اتاق  که در دمای 
باکتری های غذایی قرار می گیرد. همچنین، ماده غذایی را 
در سینک آشپزخانه یخ زدایی نکنید، به ویژه اگر به خوبی 
بسته بندی نشده است. باکتری های غذایی، مانند سالمونلا 
از مرغ خام، می توانند سینک را آلوده کنند. شما ظروف 
خود را در سینک شستشو می دهید تا تمیز شوند نه این که به 

باکتری هایی خطرناک آلوده شوند.
یخ زدایی در آب سرد: آیا می توان ماده غذایی را دوباره 

منجمد کرد؟

پاسخ منفی است. زمانی که ماده غذایی را با استفاده از این 
روش یخ زدایی می کنید، باید آن را پیش از بازگرداندن دوباره 

به فریزر بپزید.
یخ زدایی در ماکروویو: آیا بی خطر است؟

شما با استفاده از مایکروویو می توانید مواد غذایی منجمد 
را به خوبی یخ زدایی کنید، اما باید مراقب باشید. هر دستگاه 
برای تسریع  اما تلاش  با دیگری متفاوت است،  ماکروویو 
روند یخ زدایی با استفاده از دمای بالاتر می تواند غذایی که 
یکدست نپخته است را در اختیار شما بگذارد. به عنوان 
مثال، قسمت بیرونی گوشت ممکن است پخته باشد، در 
شرایطی که قسمت داخلی همچنان منجمد باقی مانده 
است. دستگاه های مایکروویو به طور معمول دارای گزینه ای 

برای یخ زدایی غذا هستند.
یخ زدایی در ماکروویو: چگونه انجام دهیم؟

این کار بسیار ساده است. اطمینان حاصل کنید که غذا در 
ظرفی قرار دارد که اجازه نمی دهد نشتی به قسمت داخلی 

مایکروویو صورت بگیرد و دکمه یخ زدایی را فشار دهید.
یخ زدایی در مایکروویو: نکته ها 

پس از یخ زدایی غذا، به عنوان مثال اگر گوشت خام بوده 
است، آن را با دست لمس نکنید و اگر مجبور به این کار 
هستید به خوبی دست های خود را بشویید. این کار برای 
ویژه ای  اهمیت  از  غذایی  مسمومیت  برابر  در  محافظت 
شده  یخ زدایی  تازگی  به  یا  نیم پز  غذای  است.  برخوردار 
از عدم  باید  باشد که  باکتری های غذایی  می تواند حاوی 
سرایت آن ها به بخش های دیگر آشپزخانه اطمینان حاصل 
کنید. همچنین، پس از یخ زدایی در مایکروویو ماده غذایی را 
بلافاصله بپزید تا از رشد باکتری ها در دمای اتاق پیشگیری 

شود.
یخ زدایی در مایکروویو: آیا می توان ماده غذایی را دوباره 

منجمد کرد؟
پاسخ منفی است. شما باید ماده غذایی را پس از یخ زدایی 

در مایکروویو بلافاصله بپزید.
آیا می توان بدون یخ زدایی غذا را پخت؟

پاسخ مثبت است. به گفته وزارت کشاورزی آمریکا، پختن 
غذای منجمد بی خطر است. اما باید توجه داشته باشید که 
مدت زمان پخت می تواند افزایش یابد. همچنین، ممکن 
است با یک وعده غذایی نیم پز مواجه شوید. با این وجود، 
یک استثنای مهم وجود دارد. گوشت را پیش از یخ زدایی در 
آرام پز نپزید. به گفته وزارت کشاورزی آمریکا، پخت گوشت 

منجمد در آرام پز می تواند خطرناک باشد.

رفع انجماد غذاها به شیوه های صحیح

3 روش یخ زدایی مواد غذایی و نکته های آن

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1- رای شماره 139760330002008092 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430002004742 خانم حلیمه ملکی فرزند 
اصغر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 72  مترمربع پلاک شماره 15 فرعی از 1877 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی /سند رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر179. )م الف 

) 4281
2- رای شماره 139760330002019912 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002000701 خانم الهه سلطانی فرزند 
اردشیر در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 95/03  مترمربع پلاک 
شماره 112 فرعی از 3080 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از زهرا 

حیدری. )م الف 4282 (
3- رای شماره 139760330002019910 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002000699 خانم زهره شاهبداغی 
فرزند اصغر در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 95/03  مترمربع پلاک 
شماره 112 فرعی از 3080 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از هرا 

حیدری. )م الف 4283 (
4- رای شماره 139760330002023252 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002005557 آقای رضا آذرنوش فرزند 
اورجعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 50/50  مترمربع پلاک شماره  فرعی از 

2281 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از بتول زند. )م الف 4284 (
5- رای شماره 139760330002019918 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430002000873 آقای جواد قادری مقدم 
رهقی فرزند غلامرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100  مترمربع پلاک شماره 3/55 
فرعی از 2607 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر 

سند 27175. )م الف 4285 (
6- رای شماره 139760330002021213 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430002001566 آقای مظفر اصغری فرزند 
ابراهیم در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 158مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1825 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی /سند رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر 396. )م الف 

) 4286
7- رای شماره 139760330002021137 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002001062 آقای حسن محمودآبادی 
بزچلوئی فرزند نبی اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  60 مترمربع پلاک شماره  فرعی 
از 2214 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از مرحوم سید علی اکبر 

تولیتی. )م الف 4287 (

8- رای شماره 139760330002023094 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002009458 آقای شادعلی احمدی 
فرزند محمدباقر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 127 فرعی 
از 2142 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از فاطمه اسکندری. )م 

الف 4288 (
9- رای شماره 139760330002023284 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002017580 آقای روح اله باقری فرزند 
عبدالحسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 59/85  مترمربع پلاک شماره 1 فرعی 
از 2455 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند 

142235. )م الف  4289(
10- رای شماره 139760330002017111 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430002000059 آقای احمد نوروزی 
فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  94 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2095 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر 516. )م الف 

) 4290
11- رای شماره 139760330002020871 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002018126 خانم مریم محمدجانی 
بزچلوئی فرزند یداله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 83 مترمربع پلاک شماره  فرعی 
از 1861 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از احمد صفری. )م الف 

) 4291
رای اصلاحی 

تاریخ 1397/07/20 جلسه هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف با حضور امضاء کنندگان زیر تشکیل در خصوص پرونده 
کلاسه 1393114430002000536 مربوط به آقای داود علی وثاقتی جمیل موضوع رای شماره 139760330002019784 
– 1397/07/28 اعلام می گردد مالک رسمی اقای داودعلی وثاقتی آمده و صحیح آن داود علی وثاقتی جمیل فرزند حسن آقا 
است . بدیهی است بقیه مندرجات رای به قوت خود باقی می باشد و رای اولیه اصلاحی توامان قابلیت اجرا دارد .)م الف 3675 (
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا 
به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.

تاریخ انتشار اول: 1397/09/26 
تاریخ انتشار دوم: 1397/10/12
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی مزایده اموال غیرمنقول )اسناد رهنی(
آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی 3930 اصلی بخش یک قم مربوط به 

پرونده اجرائی کلاسه 139604001013003372
بموجب پرونده اجرایی کلاسه 139604001013003372 ) به شماره بایگانی 
9601450 قم و کلاسه 9603372 اداره سوم اجرای اسناد رسمی تهران( ، له : بانک 
سامان ، برعلیه: آقای ضیاءالدین تقوای نخجیری و خانم زینب تقوای )وام گیرنده( ، 
خانم حمیرا شعبان زاده )راهن( مستند سند رهنی 1850-1393/5/22 تنظیمی 
دفترخانه اسناد رسمی شماره 971 تهران ششدانگ پلاک ثبتی 3930 اصلی بخش 
یک قم ثبت شده در صفحه 298 دفتر 99 ذیل شماره 10698 به نشانی : قم- خیابان 

معلم- کوچه 9 –کوچه زهره- پلاک 3 از طریق مزایده به فروش می رسد: 
حدود و مشخصات ششدانگ پلاک ثبتی فوق)فاقد مساحت می باشد( : 

شمالا : دیوار به دیوار خانه 3924 اصلی 
شرقا : به دیوار خانه 3931 اصلی   

جنوبا : اول به دیوار خانه 3929 دوم به دیوار خانه مزبور
غربا : تحتانی و فوقانی به شارع خاص

حقوق ارتفاقی : ندارد
بیمه : ندارد

مشخصات عمومی ملک: 
مشخصات شهرداری – ساختمان دارای گواهی پایان کار به شماره 1/10/903 مورخ 
1390/03/01 شامل دو طبقه ساختمان به مساحت 46 مترمربع عرصه و زیربنای 
تقریبی 70 مترمربع شامل زیرزمین و همکف به صورت مسکونی از نوع مصالح بنایی و 
سقف تیرکلافی که دارای اصلاحی از طرف شهرداری که باقیمانده 39/39 می باشد.

مشخصات عمومی – ساختمان دارای قدمت حدود 50 سال شمالی ساز و درب 
حیاط در کوچه یک متری از نوع سازه خشت و گلی و سقف تیرکلافی و دارای سرویس 
بهداشتی و حمام و آشپزخانه با کابینت فلزی و درب و پنجره معمولی کلیه درب و پنجره 

های بیرونی و درونی ساختمان از نوع آهنی می باشد.
بررسی  ملک،  موقعیت  به  توجه  به  موصوف  ملک  دادگستری  رسمی  کارشناس 
های محلی و شوارع دسترسی، کمیت و کیفیت و سایر عوامل تاثیرگذار و متعلقات و 
انشعابات و مشاعات و فرض اصالت اسناد و بدون در نظر گرفتن بدهی به بانک ها و 

سایر ادارات و سازمان ها و شهرداری به شرح ذیل ارزیابی نموده است: 
1. ارزش عرصه به مساحت)46(مترمربع، از قرار هر مترمربع  30/000/000 ریال 

.............
جمعا به مبلغ 1/380/000/000 ریال 

ریال  مترمربع  2/500/000  هر  قرار  از  مترمربع،  مساحت 70  به  بنا  ارزش   .2
............. جمعا به مبلغ 175/000/000 ریال

مبلغ  به  جمعا   ......................... انشعابات  و  سازی  حیاط  ارزش   .3
130/000/000 ریال 

ارزش کل ملک به 1/685/000/000 ریال )یک میلیارد و ششصد و هشتاد و پنج 
میلیون ریال( ارزیابی شده است.

مزایده ملک مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 ظهر روز چهارشنبه مورخ 1397/11/17 
در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7 – 
طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی قم 
انجام می شود. مزایده از مبلغ پایه 1/685/000/000 ریال )یک میلیارد و ششصد و 

هشتاد و پنج میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد شد.

حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. 
در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غیره تا 
تاریخ حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده 
خواهد بود . خریداران می بایست مبلغ پایه را به عنوان سپرده شرکت در مزایده طی 
چک بین بانکی یا چک تضمین شده همراه خود به اداره اجرای اسناد رسمی قم ارائه 
نمایند و در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر 
اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با روز تعطیل رسمی 
غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود 
و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم سند انتقال 
اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری می باشد لازم به ذکر است که ملک 
فاقد مساحت می باشد و تحدید حدود و مساحت دار کردن آن و کلیه مراحل اداری آن 

جهت انتقال سند اجرائی بر عهده خریدار می باشد. )م الف 17167(
اداره اجرای اسناد رسمی قم 

-----------------------------------------
آگهی مزایده اموال غیرمنقول )اسناد رهنی(

آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی 3931 اصلی بخش یک قم مربوط به 
پرونده اجرائی کلاسه 139604001013003373

بموجب پرونده اجرایی کلاسه 139604001013003373 ) به شماره بایگانی 
9601446 قم و کلاسه 9603373 اداره سوم اجرای اسناد رسمی تهران( ، له : 
بانک سامان ، برعلیه: آقای ضیاءالدین تقوای نخجیری )وام گیرنده و راهن( مستند 
سند رهنی 1954 مورخ 1394/2/14 تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره 971 
تهران ششدانگ پلاک ثبتی 3931 اصلی بخش یک قم ثبت شده در صفحه 220 
دفتر 107 ذیل شماره 12310 به نشانی : قم- خیابان چهارمردان)انقلاب( –کوچه 17 
)گذرقلعه(- کوچه زهره- فرعی اول- سمت راست- پلاک 5  از طریق مزایده به فروش 

می رسد: 
حدود و مشخصات ششدانگ پلاک ثبتی فوق به مساحت 95/78 مترمربع : 

شمالا : در چهار قسمت که قسمت سوم آن شرقی است. اول : دیوار بطول )3/89( 
سه متر و هشتاد و نه سانتیمتر به سه هزار و نهصد و بیست و شش اصلی. دوم : دیوار به 
دیوار بطول )2/01( دو متر و یک سانتیمتر به سه هزار  و نهصد و بیست و شش اصلی. 
سوم : دیوار به طول )0/72( هفتاد و دو سانتیمتر به سه هزار  نهصد و بیست و هشت 
اصلی. چهارم: دیوار به دیوار بطول )4/52( چهار متر و پنجاه و دو سانتیمتر به سه هزار 

و نهصد و بیست و هفت اصلی.
شرقا : در سه قسمت که قسمت دوم آن جنوبی است. اول : دیوار به دیوار به طول 
)3/63( سه متر و شصت و سه سانتیمتر به سه هزار و نهصد و بیست و هشت اصلی. 
دوم : دیوار به طول )0/11( یازده سانتیمتر به سه هزار و نهصد و بیست و هشت فرعی. 
سوم : دیوار به دیوار به طول )4/97( چهارمتر و نود و هفت سانتیمتر به سه هزار و نهصد 

و بیست و هشت اصلی.    
جنوبا : در چهار قسمت که قسمت دوم آن شرقی است. اول دیوار به دیوار بطول 
)5/89( پنج متر و هشتاد و نه سانتیمتر به سه هزار و نهصد و سی اصلی. دوم : دیوار به 
دیوار به طول )1/72( یک متر و هفتاد و دو سانتیمتر به سه هزار و نهصد و سی اصلی. 
سوم: دیوار به طول )2/14( دو متر و چهارده سانتیمتر به سه هزار و نهصد و سی اصلی. 
چهارم : درب و دیوار به طول )1/45( یک متر و چهل و پنج سانتیمتر به شارع بن بست 

1/45 متری.
غربا : در سه قسمت، اول دیوار به دیوار به طول )1/56( یک متر و پنجاه و شش 

سانتیمتر به شماره سه هزار و نهصد و بیست و چهار فرعی. دوم: دیوار به دیوار بطول 
)3/27( سه متر و بیست و هفت سانتیمتر به سه هزار و نهصد و بیست و چهار اصلی. 
سوم: دیوار به دیوار بطول )5/64( پنج متر و شصت و چهار سانتیمتر به سه هزار و نهصد 

و بیست و چهار اصلی.
حقوق ارتفاقی : ندارد

بیمه : دارد
مشخصات عمومی ملک: 

ملک بصورت ساختمانی قدیمی ساز در دو طبقه زیرزمین و همکف با نمای سیمان 
سفید که سازه آن دیوار باربر با مصالح بنایی و سقف چشمه ایی)ضربی( به متراژ اعیانی، 
همکف 60 مترمربع و زیرزمین 20 مترمربع می باشد که کف ساختمان موزاییک، بدنه 
و سقف گچ کاری و پشت بام ایزوگام می باشد. ملک دارای گواهی پایان ساختمان 

10/1/2125 به تاریخ 83/02/31 می باشد.
ملک مذکور مورد استفاده مستاجر قرار دارد.

 کارشناس رسمی دادگستری با عنایت به مراتب فوق الذکر و موقعیت و قدمت ، 
متراژ عرصه ، نوع مصالح بکار رفته در ساختمان، کمیت و کیفیت، کاربری مسکونی، 
ششدانگ بودن و اصالت سند ، عرض شارع ، ابعاد ملک و با درنظر گرفتن سایر 

پارامترهای موثر به شرح ذیل ارزیابی نموده است: 
1. عرصه به مساحت 95/78 مترمربع، از قرار هر مترمربع  33/000/000 ریال 

.............
جمعا به مبلغ 3/160/740/000 ریال 

2. اعیانی طبقه زیرزمین و همکف 80 متر مربع از قرار هر مترمربع  4/000/000 
ریال ............. جمعا به مبلغ 320/000/000 ریال

3. انشعابات آب – برق- گاز ......................... جمعا به مبلغ 80/000/000 ریال 
ملک فوق به مبلغ 3/560/740/000 ریال )سیصد و پنجاه و شش میلیون و هفتاد 

و چهار هزار تومان(  ارزیابی شده است.
مبلغ ارزیابی نلک فوق الذکر با توجه و احتساب بیمه آتش سوزی و زلزله برآورد شده 

است.
مزایده ملک مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 ظهر روز سه شنبه مورخ 1397/11/16 
در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7 – 
طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی قم 
انجام می شود. مزایده از مبلغ پایه 3/560/740/000 ریال )سیصد و پنجاه و شش 

میلیون و هفتاد و چهار هزار تومان( شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد شد.
حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. 
در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غیره تا 
تاریخ حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده 
خواهد بود . خریداران می بایست مبلغ پایه را به عنوان سپرده شرکت در مزایده طی 
چک بین بانکی یا چک تضمین شده همراه خود به اداره اجرای اسناد رسمی قم ارائه 
نمایند و در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر 
اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با روز تعطیل رسمی 
غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود 
و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم سند انتقال 
اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری می باشد . مورد مزایده دارای بیمه 

می باشد. )م الف 17168(
اداره اجرای اسناد رسمی قم 
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اجتماعی

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی 
ساخت  نهضت  سال 98  در  داشت:  اظهار  قم،  شهر 
پارکینگ های با ظرفیت 200 تا 300 خودرو در شهر 
قم اجرایی می شود که بخش زیادی از مشکل ترافیکی 

هسته مرکزی را برطرف می کند.
با  گو  و  گفت  در  شنبه  سه  روز  مسگری  محمود 
خبرنگاران، افزود: چند مجموعه پارکینگ متمرکز در ماه 
های آینده از جمله یک پارکینگ با ظرفیت 400 خودرو 

افتتاح می شود.
وی نبود پارکینگ و نبود فضای سبز را دو چالش مهم 
بافت های تاریخی و فرسوده قم دانست و گفت: به دلیل 
کمبود زیرساخت های رفاهی مناطق تاریخی قم شاهد 
آنها  جایگزینی  و  مناطق  این  از  بومی  افراد  مهاجرت 
توسط افراد غیربومی از اتباع خارجی می باشد که این 
موضوع مشکلات بافت تاریخی استان را تشدید کرده 

است.
*تصویب 315 هکتار بافت تاریخی مانع از احیای 

بافت فرسوده شده است
اینکه  بیان  با  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  وی 
شهرسازی در قم به دلیل وجود یک هزار و 760 هکتار 
بافت فرسوده بسیار سخت است، گفت: احیای بافت 
اولویت های شورای  از جمله  تاریخی  و  فرسوده  های 
اسلامی شهر قم است ولی تصویب 315 هکتار بافت 
که  محدوده  این  در  فرهنگی  میراث  توسط  تاریخی 
هیچگونه ارزش تاریخی ندارد از جمله مشکلات احیای 

بافت فرسوده است.
های  زیرساخت  وجود  دلیل  به  داد:  ادامه  مسگری 
دولت،  رویکرد  فرسوده،  های  بافت  در  لازم  خدماتی 
ایجاد  جای  به  فرسوده  و  تاریخی  های  بافت  احیای 
مناطق جدید است که با توجه به اینکه هماهنگی لازم 
بین سیاست های کلان دولتی و سیاست های شهری 
وجود ندارد تاکنون روند احیای بافت های فرسوده با 

کندی مواجه است.
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی 
شهر قم تاکید کرد: تعیین یک محدوده وسیع به عنوان 
در  شهروندان  برای  را  زیادی  مشکلات  تاریخی  بافت 
این محدوده ایجاد کرده که تطبیق بافت تاریخی باید 
به صورت لکه ای در نظر گرفته شده تا ضمن تعیین 
حریم آنها بتوان برنامه ریزی لازم برای احیای این بافت 

ها صورت گیرد.
وی با اشاره به سیر نزولی صدور پروانه ساخت در سال 
های گذشته در این شهر گفت: محدودیت و ممانعت 
میراث فرهنگی برای صدور مجوز در بافت های تاریخی 
مشکلات زیادی را برای شهروندان ایجاد کرده که این 
امر موجب کاهش شدید صدور پروانه در بافت فرسوده به 

ویژه در منطقه 7 ، 3 و یک شهرداری شده است.
مسگری با تاکید بر اینکه شهرداری به دنبال احیا و 
نگهداری بافت تاریخی است اظهار داشت: جلساتی در 
استانداری قم برای بازنگری در محدوده بافت تاریخی در 
این شهر برگزار ولی متاسفانه در این جلسات از شهرداری 

برای احیای بافت فرسوده دعوت نشده است.
*تمام تملک های شهری به صورت متمرکز و 

هدفمند شده است
این  اولویت های  از دیگر  را  تملکات  وی ساماندهی 
کمیسیون دانست و گفت: تملک ساختمان ها و اراضی 
محدوده پروژه های عمرانی از جمله سخت ترین امور 

موجود در مدیریت شهری است که برای ساماندهی این 
امر، تمام تملک های شهری به صورت متمرکز و هدفمند 

شده است.
شورای  معماری  و  شهرسازی  کمیسیون  رئیس 
اسلامی شهر قم، با بیان اینکه تملک فاز 5 عمار یاسر 
در حال انجام است گفت: 141 پلاک موجود در این 
طرح وجود دارد که تاکنون 19 پلاک به توافق رسیده 
است و مابقی این پلاک ها نیز در حال مذاکره با مالکان 

هستیم.
وی افزود: تملک 78 پلاک در پروژه بلوار جمهوری 
اسلامی حد فاصل پل 9 دی تا کمربندی امام علی)ع( 
به عنوان رینگ سوم شهری قم نیز در دست پیگیری 
می باشد که تاکنون برخی از این پلاک ها خریداری و 

تخریب شده است.
مسگری همچنین بااشاره به روند اجرایی احداث بلوار 
فردوسی عنوان کرد: ادامه بلوار فردوسی از میدان ارتش 
تا بلوار نماز بازگشایی شده و تا محدوده منطقه 4 نیز 

آزادسازی پلاک ها صورت گرفته است.
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی 
شهر قم، با بیان اینکه ساخت و تکمیل تقاطع سه سطحه 
شهید امینی بیات با مشکل جدی تملک اراضی مواجه 
شده است گفت: این تقاطع از جمله طرح هایی است 
که نیاز به تملک پلاک های زیادی است که باید برای 
رفع گره های ترافیکی در این زمینه همشهریان همکاری 

بیشتری داشته باشند.
وی با اشاره به تلاش برای اجرای رینگ دوم مسجد 
مقدس جمکران ادامه داد: برای اجرای این طرح 20 
پلاک باقی مانده که تاکنون 5 پلاک تملک و تخریب 

شده و 15 پلاک در حال رسیدگی است.
مسگری، احیای محلات قدیمی موجود در بافت های 
قدیمی را از دیگر برنامه های این کمیسیون دانست و 
گفت: مطالعات محلات بازار کهنه، امامزاده ابراهیم و 
باغ پنبه در حال انجام است که با تکمیل این مطالعات، 

شاهد احیای این محلات قدیمی خواهیم بود.
*اصلاح نمای رومی ساختمان های قم، موضوعی 

فرادستگاهی
های  اولویت  دیگر  جمله  از  را  شهری  نماهای  وی 
کمیسیون معماری و شهرسازی دانست و گفت: با وجود 
تاکیدات فراوان بزرگان برای حفظ نماهای اسلامی در 
این  در  رومی  نماهای  گسترش  شاهد  متاسفانه  قم، 
شهر هستیم که با توجه به اهمیت موضوع، کمیسیون 
معماری و شهرسازی وارد موضوع شده و جلوی ساخت 

برخی از این نماها گرفته شده است.
مسگری عدم استحکام و وزن سنگین نمای رومی را از 
جمله خطرات موجود در زمان بحران هایی از جمله زلزله 
دانست و اظهار داشت: به دلیل اینکه مدلی جایگزین 
برای  مالکان  الزام  ندارد،  وجود  رومی  نماهای  برای 

استفاده از مدل جایگزین تاکنون میسر نبوده است.
موضوعی  را  قم  در  ها  ساختمان  نمای  اصلاح  وی 
فرادستگاهی دانست و تاکید کرد: در گام اول دستگاه 
حال  در  که  حوزوی  و  فرهنگی  مراکز  و  اجرایی  های 
ساخت و ساز هستند باید الزام به ساخت نمای اسلامی 
شوند. رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای 
اسلامی شهر قم ادامه داد: پیگیری هایی صورت گرفته 
است تا مجتمع های اطراف محدوده اطراف پیامبر اعظم 

که قرار است ساخته شود، دارای نمای اسلامی باشند.

حضرت  حرم  اطراف  ترافیک  سازی  آرام  مسگری، 
معصومه)ص( را یکی از چالش های مهم شهری دانست 
تقاطع عماریاسر  تا  آرام سازی محدوده حرم  و گفت: 
انجام و کف سازی خیابان ارم تکمیل شده است ولی 
دیواره های این محدوده در شان قم نیست که اصلاح 

نمای محدوده خیابان ارم در حال مطالعه است.
*سیاست های تشویقی برای گسترش بام سبز 

در قم 
وی در بخش دیگری از سخنان خود در نظر گرفتن 
سیاست های تشویقی برای گسترش فضای سبز را از 
دیگر اقدام های صورت گرفته در شورای اسلامی شهر 
قم دانست و ادامه داد: تخفیف هایی برای ساختمان 
هایی که به صورت داوطلبانه اقدام به اجرای بام سبز 

نمایند در نظر گرفته شده است.
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی 
شهر قم اظهار داشت: توزیع نهال ها در منازل، مشاوره به 
خانواده ها برای کاشت و بهینه کردن گونه های متناسب 
با اقلیم قم، الزام به کاشت درخت متناسب به زیرساخت 
ساختمان ها و جلوگیری از حذف حیاط منازل از جمله 
اقدام های صورت گرفته برای افزایش سرانه فضای سبز 

در این شهر است.
*زمین برای ساخت 2 هتل پنج ستاره به سرمایه 

گزار واگذار شده است
وی درادامه با دفاع از عملکرد شهردار قم گفت:تربیت 
نیروی انسانی و استفاده از نیروی مدیریتی قم از جمله 
خواست شورای شهر از شهردار بود و تعامل خوبی میان 

این دو نهاد وجود دارد.
مسگری در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه 
متاسفانه مشکلات بین شهرداری و سازمان اوقاف و امور 
خیریه قم،  باعث کندی تکمیل طرح عمرانی امامزاده 
چهل اختران شده است ادامه داد: این مشکلات موجب 
شده است که بهسازی این منطقه بعد از گذشت چند 
سال از آغاز عملیات توسعه به سرانجام نرسیده و به ویرانه 

ای در دل هسته مرکزی شهر شود.
در  زمین  رایگان  واگذاری  به  اشاره  با  همچنین  وی 
اطراف بلوار پیامبر اعظم برای ساخت 2 هتل پنج ستاره 
گفت: نبود نقدینگی توسط سرمایه گذار، ساخت این 
هتل ها را با مشکل مواجه شده است ضمن اینکه هزینه 
شهرداری  به  سال  پنج  طی  ساخت  از  پس  نیز  زمین 

بازگردانده خواهد شد.
مسگری با اشاره به راه اندازی بلوار مرجعیت اظهار 
داشت: شهرداری برای اینکه احداث این جاده موجب 
طمع دستگاه های مختلف برای ساخت و ساز در اطراف 
آن نشود تا عرض 200 متری از حاشیه این بلوار اقدام به 

کاشت درخت کرده است.
وی ادامه داد: 18 تقاطع غیرهمسطح در قم در دست 
مطالعه و یا ساخت است که با توجه به اولویت به مرور به 

بهره برداری می رسد.
*مونوریل هیچ کارکرد ترافیکی ندارد

گفت:  قم  مونوریل  وضعیت  آخرین  به  اشاره  با  وی 
شهرداری نه تنها پولی برای ساخت این طرح ندارد بلکه 
این طرح جزو اولویت ها و دغدغه مردم نیز نیست به 
همین دلیل امکان هزینه در این طرح وجود ندارد ولی 
به دنبال پیدا کردن راهکارهای جدید برای تعیین تکلیف 

مونوریل هستیم.
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی 
شهر قم، اظهار داشت: چندین گزینه برای راه اندازی 
مونوریل از جمله واگذاری به سرمایه گذار فرودگاه قم 
برای اتصال مونوریل به این فرودگاه، تغییر کاربری، ورود 
سرمایه گذار بخش خصوصی و همچنین تعیین ردیف 

بودجه ملی مطرح شده است.
وی تاکید کرد: این طرح در وضعیت فعلی هیچ کارکرد 
ترافیکی نداشته و از طرفی امکان برچیده شدن آن نیز 
وجود ندارد که جلسات متعددی برای تعیین تکلیف آن 

در سطح استان در حال انجام است.
بستر  در   1389 سال  از  قم  مونوریل  طرح  اجرای 
رودخانه قمرود قم آغاز شد که مرحله نخست این طرح 
از پارک سوار شمالی قم تا مصلای قدس در نظر گرفته 
شده بود. در طول مسیر 6.8 کیلومتری مرحله نخست 
ایستگاه  جمله  از  ایستگاه  هشت  قم،  مونوریل  طرح 
پایانه، فرهنگیان، امام موسی صدر، پل رضوی، پل شهید 
رجایی، شهید مطهری، مطهر و مصلا در نظر گرفته شده 

است.

 شهردارحسن آبادفشافویه خواستار شد

شناسایی و اصلاح نقاط حادثه خیزمحورهای 
مواصلاتی شهرحسن آباد

شهردارحسن آبادفشافویه بر لزوم شناسایی نقاط حادثه خیز،اصلاح آن و تعیین نقش 
این نقاط حادثه خیز در بروز تصادفات رانندگی وهمچنین مشکلات راه های مواصلاتی 

شهرحسن آباد فشافویه تاکید کرد.
وبه میزبانی  دکترتاجیک درجلسه ای که  اخیرا درمحل دادگستری شهرستان ری 
دادگستری شهرستان ری وبا حضور جمعی از مسئولین ازجمله مدیرکل حمل ونقل جاده 
ای استان تهران ، شهرداران و...برگزارشد به تشریح  مسائل ومشکلات مسیرهای مواصلاتی 
شهرحسن آبادفشافویه پرداخت . وی  خواستار اصلاح وبهسازی  جاده قدیم تهران به 
شهرهای جنوبی کشور که مسیر ترانزیت کالا بوده  واز داخل شهرحسن آبادفشافویه می 
گذرد وبعضا مشکلات زیادی را درداخل شهر وخارج ازشهر درمسیر ورودی از کهریزک به 
حسن آبادفشافویه به دنبال داردو درادامه برخورد جدی با افرادی که با ریختن نخاله های 
ساختمانی وصنعتی درورودی شهر در محل آرادکوه با عث آلودگی های زیست محیطی 
،پرداخت  آبادفشافویه  از دیگر مواردمطروحه شهردارحسن  را خواستارشدند.  میشوند 
حق السهم شهرداریها از جرائم راهنمایی ورانندگی ،استقرارپلیس راهور درشهرحسن 
آبادفشافویه با توجه به مصوبات انجام شده ،توجه بیشتر به راه های مواصلاتی شهرحسن 
آبادفشافویه وتخصیص نیرو وامکانات مورد نیاز درراستای عملی شدن درخواست های 
شهرداری راداشتند. دراین جلسه مدیرکل حمل ونقل جاده ای  استان تهران قول مساعد 

مبنی برتسریع دراصلاح جاده کهریزک به حسن آبادفشافویه را دادند.

شهردار قرچک خواستارشد

لزوم توزیع همسان امکانات در سطح شهر
شهردار قرچک با اشاره به اینکه افتتاح و ساخت زمین چمن های مصنوعی با اولویت 
انجام می شود، تصریح کرد: در دهه فجر احداث کلنگ فرهنگسرای بزرگ شهر به متراژ 

2 هزار متر در قرچک به زمین می خورد و تا پایان سال 98 به بهره برداری خواهد رسید.
محسن خرمی شریف ظهر شنبه در جلسه شورای اداری شهرستان قرچک اظهار 
توازن  و  میلیارد مصوب شد  مبنای 100  بر  بودجه شهر قرچک  داشت: در سال 97 
این بودجه 60 به 40 بوده است و در حال حاضر این اعتبار از 40 درصد به 53 درصد 

افزایش یافته که یعنی قرچک روی ریل توسعه و پیشرفت در حوزه عمران است.
وی با بیان اینکه در سطح شهر 28 پروژه در حال اجرا است و تعدادی از این پروژه ها 
در دهه فجر افتتاح می شود، افزود: دو سرای محله در دهه مبارک فجر افتتاح خواهد شد 
و بوستانی در حال حاضر در دست اقدام است که پیشرفت 20 درصدی دارد، بهسازی 
رودخانه »لات آجی« نیز در دستور کار است. شهردار قرچک افزود: عملیات اجرایی دو 
سوله بحران قرچک در حال انجام است و پیشرفت 50 درصدی دارد و تا پایان سال به 
بهره برداری خواهد رسید و در ادامه اقدامات عمرانی بهسازی مسیر آرامستان قرچک است 
که این شهرستان تاکنون آرامستان نداشته است. خرمی شریف با اشاره به اینکه افتتاح 
و ساخت زمین چمن های مصنوعی با اولویت انجام می شود، تصریح کرد: در دهه فجر 
احداث کلنگ فرهنگسرای بزرگ شهر به متراژ 2 هزار متر در قرچک به زمین می خورد و تا 
پایان سال 98 به بهره برداری خواهد رسید. وی خاطرنشان کرد: ممیزی که هدف اصلی 
آن توزیع همسان امکانات در سطح شهر است و کمک شایانی به بحث بودجه و اعتبارات در 

سطح شهر می کند، توسط شهرداری قرچک در حال اجرا است.

معاون سیاسی انتظامی فرمانداری شهرستان قدس خواستار شد

لزوم تخصیص اعتبارات ویژه برای قدس
معاون سیاسی انتظامی فرمانداری شهرستان قدس با اشاره به مهاجرپذیر بودن قدس و 
لزوم تخصیص اعتبارات ویژه برای حل مشکلات گفت: در حوزه غرب استان تهران حداقل 

به 3 نماینده مجلس نیازمند هستیم.
سید علی اینانلو در حاشیه نشست گردهمایی اقوام غرب استان تهران اظهار داشت: 
هدف از برگزاری همایش گردهمایی اقوام این بود که با توجه به مهاجرپذیربودن شهرستان 
های غرب استان تهران به ویژه شهرستان قدس و حضور افراد برای کسب شغل و فرصت 

های بهتر زندگی، طبیعی است که امکانات به نسبت رشد جمعیت باید افزایش پیدا کند.
وی افزود: هدف این بود که به نمایندگان حاضر در نشست نشان داده شود که به دلیل 
حضور مردم حوزه انتخابیه نمایندگان استان های دیگر در شهرستان های غرب استان 
تهران به ویژه قدس، لازم است که در تخصیص اعتبارات در مجلس شورای اسلامی نگاه 

ویژه ای به این شهرستان ها شود تا جوابگوی مشکلات مردم ساکن باشیم.
در فضاهای  دیگر  از طرف  بیان داشت:  فرمانداری قدس  انتظامی  معاون سیاسی 
آموزشی، بهداشتی و مبلمان شهری مشکلات زیادی داریم و نیاز است تا اعتباراتی در 

اختیار مدیریت شهری شهرستان قدس قرار گرفته تا مشکلات موجود برطرف شود.
اینانلو گفت: هدف دیگر آشنایی نمایندگان استان های دیگر با مردم ساکن غیربومی و 
هم حوزه خود بود و این نکته قابل ذکر است که سه شهرستان قدس، شهریار و ملارد با 
جمعیتی بالغ  بر 1.5 میلیون نفر جمعیت تنها دارای یک نماینده بوده و ضرورت بازبینی 
و افزایش تعداد نمایندگان حوزه احساس می شود و ما در این حوزه نیازمند به حداقل 3 

نماینده مجلس هستیم.

مدیرعامل سازمان حمل و نقل ریلی اسلامشهر خبر داد

آغاز عملیات احداث مترو اسلامشهر تا دهه فجر 
مدیرعامل سازمان حمل و نقل ریلی اسلامشهر گفت: عملیات اجرایی احداث خط مترو 

اسلامشهر تا دهه فجر 97 آغاز خواهد شد.
رضا قاسمی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: با پیگیری های به عمل آمده کلنگ آغاز 
عملیات اجرایی احداث مترو شهرستان اسلامشهر پس از گذشت 7 سال تا دهه فجر سال 

97 به زمین زده می شود.
وی با بیان اینکه پس از انعقاد قرارداد با قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء به زودی عملیات 
احداث تونل مترو اسلامشهر آغاز می شود، افزود: خط مترو اسلامشهر به طور پانزده و نیم 
کیلومتر با 5 ایستگاه از امتداد ایستگاه آزادگان تا میدان قائم در 2 فاز اجرا می شود که در 
فاز نخست به طول 10 کیلومتر تا میدان نماز سه ایستگاه احداث و راه اندازی خواهد شد.

مدیرعامل سازمان حمل ونقل ریلی شهرداری اسلامشهر ادامه داد: 50 درصد منابع مورد 
نیاز طرح از منابع و اعتبارات دولتی و مابقی نیز از طریق منابع شهرداری ها تأمین می شود 
که شهرداری اسلامشهر بالغ بر 500 میلیارد تومان در این پروژه سرمایه گذاری خواهد کرد.
قاسمی تصریح کرد: با توجه به اینکه روزانه بالغ بر 200 هزار سفر خودرویی در مسیر 
اسلامشهر به تهران و بالعکس انجام  می شود که با احداث خط مترو حجم این سفرها 
کاهش محسوسی پیدا می کند، ضمن اینکه در مصرف سوخت و جلوگیری از آلودگی 
هوا هم تأثیر بسزایی دارد. وی بیان کرد: امیدواریم در ادامه عملیات احداث مترو بتوانیم 
از حمایت های دولت و سایر دستگاه های دیگر هم بهره مند شویم تا هرچه سریع تر شاهد 

احداث تکمیل و بهره برداری از این طرح ملی باشیم.

 شهردار قدس مطرح کرد

بافت های فرسوده معضل اصلی غرب استان تهران
شهردار قدس گفت: با توجه به بحث بافت های فرسوده که مشکلات بسیاری را برای 
مردم به وجود آورده و نبود سند رسمی برای املاک مردم را از دریافت تسهیلات محروم 

کرده است.
مسعود مختاری صبح روز دوشنبه  در نشست گردهمایی اقوام غرب استان تهران در 
سالن آمفی تئاتر مجموعه باغ ملی شهرستان قدس اظهار داشت: ملارد و قدس و شهریار 
جمعیت زیادی را در خود جای داده است و انتظار کمک و همیاری نمایندگان مجلس را 
برای بهبود لایحه قانون درآمدهای پایدار و تصویب و اجرایی شدن هرچه زودتر آن را داریم.

وی افزود: در بند »ه« لایحه بودجه با توزیع بودجه مغایرت دارد زیرا عوارض مالیات بر 
ارزش افزوده ماهیتش از عوارض تبدیل به مالیات شده و آسیب زا به مدیریت شهری و مردم 
است و خواهشمند توجه به این موضوع هستیم. شهردار قدس گفت: موضوع مهم مواجه 
با بحث بافت های فرسوده است و درمجموع 676 هکتار با جمعیتی بالغ بر 340 هزار نفر 
در سه شهر داریم که کم ترین مقاومت در این محدوده است و مشکلات عدیده ای وجود 
دارد ازجمله ریزدانگی بالای قطعات و نداشتن سند رسمی و عدم صدور رسمی برای مردم 

و درنتیجه مردم از تسهیلات نمی توانند استفاده کنند.

فرماندار ورامین مطرح کرد

دفع بهداشتی پسماند چالشی مهم برای شهرداران
فرماندار شهرستان ورامین گفت: دفع بهداشتی و اصولی پسماند به چالشی مهم پیش 
روی شهرداران تبدیل شده و تشکیل شرکت مدیریت پسماند بخش مهمی از این دغدغه 
را در مدیریت شهری برطرف می کند و می تواند به محلی برای کسب درآمد پایدار برای 

شهرها تبدیل شود.
حسین کاغذلو اظهارداشت : وی افزود : با اختصاص یک زمین 30 هکتاری در ورامین 
برای دفع زباله های شهرهای ورامین ، جوادآباد ، پیشوا ، قرچک ، پاکدشت ، شریف آباد و 
فرون آباد ، گام اساسی تشکیل این شرکت برداشته شد و با همکاری دستگاه های اجرایی 
شهرستان ورامین و استان تهران شرکت مدیریت پسماند شهرستان های جنوب شرق 
تهران فعالیت خود را آغاز کرد. وی تصریح کرد: دفع بهداشتی واصولی پسماند ، چالشی 
مهم پیش روی شهرداران قرار دارد و تشکیل شرکت مدیریت پسماند بخش مهمی از این 
دغدغه را در مدیریت شهری برطرف می کند و می تواند به محلی برای کسب درآمد پایدار 
برای شهرها تبدیل شود. وی گفت :با شروع به کار این شرکت ، و حرکت اصولی و علمی 
به سمت مدیریت پسماند ، می توان از ظرفیت شرکت های تخصصی و سازمان های مردم 

نهاد نیز استفاده کرد تا بتوان از این طلای کثیف، کسب در آمد کرد.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم  خبرداد

اجرای طرح سه شنبه های بدون خودروی 
شخصی در قم

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم با تأکید بر اینکه بزرگ ترین کشورهای دنیا به 
دنبال متقاعد کردن جامعه برای استفاده از حمل و نقل عمومی و دوچرخه هستند، عنوان 
کرد: شهرداری قم نیز به دنبال مطالعه برای ایجاد مسیرهای ویژه دوچرخه و اجرای طرح 

سه شنبه های بدون خودروی شخصی است.
عباس ذاکریان با اشاره به شلوغی بسیاری از معابر عمومی به دلیل پارک وسایل نقلیه 
کنار خیابان ها و نبود پارکینگ عمومی گفت: شهرداری قم به دنبال ایجاد کمیته پارکینگ 
است تا شاهد اشغال شدن همین معابر به دلیل پارک دوبل خودروها نباشیم. وی یکی 
از مشکلات بارز در قم را حرکت موتورسیکلت ها در مسیرهای پیاده رو و یا پارک در کنار 
معابر عمومی ذکر کرد و گفت: برای رفع این مشکلات باید حرکت جمعی صورت بگیرد و 

محدودیت هایی به وجود بیاید تا حمل و نقل عمومی برای مردم مطلوبیت پیدا کند.
*افزایش هزینه سفر با حمل و نقل خصوصی

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم، اضافه کرد: در صورتی که اجرای طرح 
ترافیکی صورت نگیرد، امکان توسعه حمل و نقل عمومی به وجود نمی آید. ذاکریان با 
اشاره به راهکاری که کشورهای بزرگ دنیا در این زمینه پیش گرفته اند، تصریح کرد: بالا 
بردن هزینه سفر با حمل و نقل خصوصی از جمله راهکارهایی است که در آن کشورها 
پیش گرفته اند تا مردم را به سمت حمل و نقل عمومی هدایت کنند. معاون حمل و نقل 
و ترافیک شهرداری قم در بخش پایانی سخنان خویش از طراحی پروژه پیاده روسازی در 
خیابان چهارمردان خبر داد و خاطرنشان کرد: با توجه به محدودیت پارکینگ های اطراف 
حرم حضرت معصومه)س( به دنبال ایجاد پارکینگ موتورسیکلت در این طرح هستیم تا 

شاهد رفع مشکلات این چنینی در اطراف حرم باشیم.
*اجرای طرح نوسازی ناوگان درون شهری و برون شهری 

عباس ذاکریان از اجرای طرح نوسازی ناوگان درون شهری و برون شهری در کشور خبر 
داد و بیان کرد: در قالب این طرح 50 درصد از هزینه ناوگان به صورت ارزی از صندوق 
توسعه ملی پرداخت می شود که 30 درصد در قالب تسهیلات 60 ماهه تأمین خواهد شد 
و مابقی هم باید به صورت نقدی توسط متقاضی پرداخت می شود. وی از تصویب پیش 
طرح خرید 23 اتوبوس توسط شهرداری در شورای اسلامی شهر قم خبر داد و تصریح 
کرد: این پیش طرح چند ماه پیش به تصویب رسیده و شهرداری قم به دنبال امضای 
یک قرارداد دیگر برای خرید 50 اتوبوس درون شهری است. معاون حمل و نقل و ترافیک 
شهرداری قم با بیان اینکه در ناوگان درون شهری قم، 110 دستگاه اتوبوس فرسوده وجود 
دارد، بیان کرد: این اتوبوس ها به دلیل مشکلات فراوان در پارکینگ قرار دارند که پس از 
بازسازی اساسی می توانیم به مدت حداقل پنج سال دیگر از آنها در سرویس حمل و نقل 

درون شهری بهره ببریم.
*تاکسی های اینترنتی مجوز حمل مسافر در شهر قم را دریافت نکرده اند

 معاون شهردار قم در بخش دیگری از سخننان خود  گفت: طبق قانونT حمل  و نقل بار 
و مسافر در شهر باید با اجازه شهرداری صورت بگیرد، تنها مجوزی که تاکسی های اینترنتی 

دارند مجوز نرم افزار بوده و مجوزی برای حمل  و نقل مسافر در شهر ندارند.
وی با اشاره به سرنوشت تاکسی های آنلاین و اینترنتی بیان کرد: شهرداری قم با ورود 
تکنولوژی های جدید در حوزه حمل  و نقل مشکلی ندارد اما باید ضوابط و اصول لازم را 
رعایت کند، ورود شرکت هایی مانند اسنپ نباید به بهای بیکاری تاکسی ها و شاغلین این 

عرصه  تمام شود.
ذاکریان گفت: طبق قانون حمل  و نقل بار و مسافر در شهر باید با اجازه شهرداری صورت 
بگیرد، تنها مجوزی که تاکسی های اینترنتی دارند مجوز نرم افزار بوده و مجوزی برای حمل 

و نقل مسافر در شهر ندارد.

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم عنوان کرد:

توجه به نیازسنجی منطقه ای در تدوین 
راهبردهای رفع تخلفات شهری

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم گفت: در حوزه پیشگیری و رفع 
تخلفات شهری برنامه ها و اقدامات راهبردی ویژه ای بر اساس نیازسنجی منطقه ای پیش 
بینی و براساس زمان بندی تعیین شده و با رعایت اصول و ضوابط اولویت ها تبیین و اجرایی 

شد.
احمدرضا شفیعی با اشاره اینکه به تغییراتی که در مجموعه مدیریت شهری شهرداری 
کلانشهر قم صورت پذیرفت، تصریح کرد: تیم جدید با نگاهی مبتنی بر قانون محوری 
و اخلاق مداری با تدابیر و سیاست های راهبردی که در عرصه مدیریت شهری اتخاذ 
با  اجرایی همزمان  راهکارها شیوه های صحیح  بررسی  و  آسیب ها  با شناسایی  و  شد 
ایجاد زیرساختهای حمایتی درون و برون سازمانی توسط رأس هرم مدیریت شهری، 
سیاست های اجرایی و کاربردی جدیدی در زمینه های مختلف شهری از جمله خدمات 

شهری و تخلفات شهری تهیه و تدوین و ابلاغ کردند.
بر  ای  ویژه  راهبردی  اقدامات  و  برنامه ها  به وضع موجود،  توجه  با  اینکه  بیان  با  وی 
اساس نیازسنجی منطقه ای ایجاد و بر اساس زمان بندی تعیین شده و با رعایت اصول 
و ضوابط اولویت ها تبیین و اجرایی شد، خاطرنشان کرد: بخشی از این اولویت ها ایجاد 
عالیه  اهداف  موانع تحقق  رفع  راستای  در  با تلاش  اجرایی  و  مناسب  زیرساخت های 
سازمان، ایجاد تعاملات برون سازمانی بخصوص در بخش قضایی و انتظامی که به منظور 

پرکردن برخی از خلاء های قانونی در برخورد با متخلفین شهری صورت گرفت.
مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم اضافه کرد: اصلاح فرآیندها و 
تغییر در ساختار و چارت سازمانی در راستای ارتقاء سطح بهره وری، تبیین شاخص های 
راهبردی در کلیه مجموعه های مدیریت شهری در جهت بهره برداری بهینه اعتبارات و 
امکانات و گسترش افق های ویژه مدیریتی در اجرای برنامه ها و پروژه های شهری شهرداری 

کلانشهر قم از اقدامات انجام شده در این زمینه است.

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم :
سیستم های اطفای حریق پارکینگ زائر فعال است

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با اشاره به برخی مسائل مطرح شده در 
خصوص عدم امکان ورود خودروهای امدادی به پارکینگ زائر گفت: این مساله برای برخی 
خودروهای خاص به دلیل محدودیت ارتفاع برقرار است اما سیستم های اطفای حریق 

پیش بینی شده این قابلیت را دارند که به سرعت عملیات اطفا را انجام دهند.
، محمدتقی نادعلی با بیان اینکه پروژه بازار شمسه یکی از بزرگترین پروژه های شهر قم 
است، اظهار کرد: این پروژه در 5 طبقه به مساحت حدود 150 هزار مترمربع احداث شده 

که سه طبقه از آن کاربری پارکینگ دارد و طبقات منفی دو و یک کاربری تجاری دارد.
وی با بیان اینکه پارکینگ های مجتمع شمسه ظرفیت 2 هزار خودرو دارد، تصریح کرد: 

ظرفیت بخش تجاری مجتمع نیز بیش از 900 واحد است.
با اشاره به ظرفیت های ویژه پروژه  مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم 
مجتمع شمسه اذعان کرد: کلنگ زنی این پروژه در سال 86 صورت گرفته و در آن زمان 
ارتفاع مجاز پارکینگ حدود 2 متر و 30 سانتیمتر بوده است و در حال حاضر با تغییرات 

آئین نامه ها ارتفاع خودروهای خدماتی حدود 2.5 متر است.
وی با اشاره به برخی مسائل مطرح شده در خصوص مشکلات ورود خودروهای اورژانس 
و آتش نشانی به داخل پارکینگ زائر گفت: با توجه به محدودیت ارتفاع ورودی پارکینگ 

امکان ورود خودروهای خاص آتش نشانی و اورژانس به این پارکینگ وجود ندارد.
نادعلی اضافه کرد: در بخش آتش نشانی سیستم های خاص در این پارکینگ تعبیه شده 
است؛ به جز سیستم اعلام حریق، دو نوع سیستم اطفاء حریق در این پارکینگ وجود دارد 

که شامل سیستم خشک و تر است و هر دو همزمان قابلیت اجرایی دارد.
وی ادامه داد: سیستم های پیش بینی شده این قابلیت را دارند که به سرعت عملیات 

اطفا را انجام دهند.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد

خریداری 25 ست تندرستی برای بوستان های 
منطقه سه شهرقم

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: امسال 25 ست تندرستی 
برای بوستان های منطقه سه خریداری شده است.

پیام جوادیان خریداری 25 ست تندرستی برای بوستان های منطقه سه را مورد توجه قرار 
داد و گفت: در حوزه ایمن سازی آبنماها اقدامات قابل توجهی صورت گرفته که سه آبنمای 
بوستان  بنیادی، آبنمای بوستان پاکبان، محوطه مقابل شهرداری، میدان شهرداری، 

روبروی استانداری و... ایمن شد.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با اشاره به ایمن سازی وسایل بازی 
کودکان در بوستان های شهر گفت: وسایل بازی سه بوستان لاله، صدف و مادر ایمن شده 

و باقی بوستان ها نیز در دستور کار است.
وی با اشاره به وضعیت بوستان بانوان ارغوان در منطقه سه تصریح کرد: بیش از 500 
میلیون ریال در این ایام در این بوستان هزینه شده تا امکانات بوستان به طور کامل بهسازی 

شود.
جوادیان با اشاره به اینکه برای باغچه سازی حاشیه شوارع، کاشت درختان و توسعه 
درختکاری در بوستان های جنگلی بیش از 10 میلیارد ریال هزینه شده است، تصریح 
کرد: بیش از 15 میلیارد ریال نیز در حوزه توسعه شبکه آبیاری تحت فشار در منطقه سه 

سرمایه گذاری شده است.
وی به وضعیت ایمن سازی آبنماهای منطقه و هزینه های انجام شده برای این کار اشاره 
کرد و افزود: در حوزه ایمن سازی وسایل بازی کودکان و خرید ست های بازی بیش از 500 

میلیون ریال هزینه شده است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم اذعان کرد: برای ایمن سازی 

کفپوش های محوطه های بازی نیز بالغ بر 2 میلیارد ریال هزینه شده است.

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم:

نهضت ساخت پارکینگ در قم اجرا می شود

امام جمعه قم و تولیت آستانه مقدسه حضرت معصومه)س( خواستار برنامه ریزی امور 
فرهنگی و تربیتی با محوریت مسجد، منزل و مدرسه شد.

آیت الله سید محمد سعیدی پیش از ظهر دوشنبه در دیدار حجت الاسلام والمسلمین 
رضا عزت زمانی مدیرکل تبلیغات اسلامی استان و تعدادی از مدیران این اداره کل، 
مشارکت حضرت ابراهیم، حضرت هاجر و حضرت اسماعیل علیهم السلام در ساخت 
خانه خدا را الگویی برای مشارکت دادن مردان، بانوان و جوانان در امور فرهنگی و تربیتی 

دانست.
وی با اشاره به طراحی سه نقطه حساس و مهم در ساخت خانه خدا، بیان داشت: 
حضرت هاجر)س( کار اصلی اش را در صفا، مروه و کعبه آغاز کرد و با حرکت جهادی، 
مادرانه و تربیتی، فرزندش را در این محل حفظ کرده و خداوند اجر و پاداش فراوانی به آن 

بزرگواران عنایت فرمود.
*لزوم همکاری طلاب جوان با ائمه جماعات مساجد 

تولیت آستانه مقدسه حضرت معصومه)س( مسجد، منزل و مدرسه را سه مرکز مهم 
تربیتی در جوامع اسلامی دانست و تاکید کرد که همه مردان، بانوان و جوانان باید از نظر 
تربیتی و فرهنگی در این سه نقطه نقش آفرینی کنند. آیت الله سعیدی افزود: مساجد 
باید محور فعالیت های فرهنگی و تربیتی باشند و ائمه جماعات نیز باید از مشارکت اهالی 
محله ها در برنامه های مساجد همان محله ها استفاده کنند. وی بر لزوم همکاری طلاب 
جوان با ائمه جماعات مساجد تاکید کرد و گفت: بهتر است برنامه های فرهنگی و تربیتی 

با اولویت مساجدی که در محله های آسیب خیز و حاشیه ای شهر وجود دارند اجرا شود.
در ابتدای این دیدار حجت الاسلام والمسلمین رضا عزت زمانی مدیرکل تبلیغات اسلامی 

استان قم به بیان رویکردهای دوره جدید مدیریت سازمان تبلیغات اسلامی پرداخت.
وی سازمان تبلیغات اسلامی را بازوی مقام معظم رهبری برای تبیین اسلام ناب، اسلام 
عاشورایی، اسلام انقلابی و اسلام امام خمینی)ره( دانست و تاکید کرد که در این راستا از 
ظرفیت های شبکه تبلیغی سازمان تبلیغات اسلامی استفاده می شود. مدیرکل تبلیغات 
اسلامی استان قم جوانان را مخاطبان اصلی برنامه های سازمان تبلیغات اسلامی ذکر 
کرد و بیان داشت: در زمینه ساختار فعالیت ها، رویکرد جبهه سازی تحت اشراف بزرگان، 
توسعه کار جبهه، تقسیم کار جبهه ای و ایجاد هم افزایی مشترک مورد توجه خواهد بود. 
حجت الاسلام والمسلمین عزت زمانی استفاده حداکثری از ظرفیت تبلیغی گروه های 
نزدیک 600  و گفت:  بیان کرد  تبلیغات اسلامی  برنامه های  از  را یکی دیگر  جهادی 
گروه تبلیغی جهادی فعالیت می کنند که از ظرفیت این گروه ها برای اجرای طرح ها و 
برنامه های فرهنگی و تبلیغی استفاده می شود. وی فاصله حداکثری از تصدی گری در 

حوزه فرهنگ و ایفای نقش سیاستگذاری، هدایت حکیمانه و نظارت مومنانه فعالیت ها را 
یکی دیگر از اولویت های سازمان تبلیغات اسلامی برشمرد. وی با بیان این که در جغرافیای 
عملیات، مسجد، محور همه فعالیت های سازمان تبلیغات اسلامی خواهد بود، تاکید 
کرد: خوشبختانه مسئولان استان در مورد طرح های کاهش آسیب های اجتماعی نگاه 
خوبی به اداره کل تبلیغات اسلامی استان دارند و مساجد و ائمه جماعات در این طرح ها 
به عنوان محور فعالیت ها در نظر گرفته شدند. حجت الاسلام والمسلمین عزت زمانی 
استفاده از ظرفیت بی بدیل حوزه علمیه قم را یکی دیگر از برنامه های سازمان تبلیغات 
اسلامی بیان کرد و اظهار داشت: قم، مرکز تشیع، حوزه علمیه و زیارت است و با طراحی 
مرکز آموزش نیروی انسانی، مرکز طراحی هنر متعالی دینی و مرکز طراحی فعالیت های 
جبهه ای در تلاش هستیم این کلانشهر مذهبی به عنوان مرکز تشیع در حوزه فرهنگ 
تجلی پیدا کند. مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم تشتت در نظام تبلیغی را آزاردهنده 
دانست و ابراز امیدواری کرد که این مشکلات با نقش هدایت گری آیت الله سعیدی برطرف 
شود. وی توسعه کمی حضور روحانیت در قم را مورد توجه قرار داد و گفت: چند ده هزار 
طلبه برادر و خواهر در قم حضور دارند که باید از ظرفیت آن ها استفاده کرد. حجت الاسلام 
والمسلمین عزت زمانی عملیات اصلی سازمان تبلیغات اسلامی در سال جاری را اجرای 
برنامه های چهل سالگی انقلاب اسلامی ذکر کرد و افزود: خوشبختانه فعالیت های خوبی 
از سوی هیأت های مذهبی و مساجد استان و گروه های جهادی تبلیغی برای گرامیداشت 

چهل سالگی انقلاب اسلامی برنامه ریزی شده است.

آیت الله سعیدی در دیدار مدیرکل جدید تبلیغات اسلامی استان قم:

طرح های فرهنگی و تربیتی بر محور مسجد، منزل و مدرسه اجرا شود

مدیرکل راه آهن قم گفت : راه اندازی قطار گردشگری 
مذهبی برای زائران پاکستانی در دست بررسی پیشنهاد 
و  گردشگران  برای  مذهبی  گردشگری  قطار  راه اندازی 
زائران پاکستانی به وزارت راه و شهرسازی و استانداری 
قم ارسال شده است. محسن اعتماد با اعلام این خبر 
اظهارداشت : برنامه ریزی های لازم برای این امر انجام 
شده و به محض راه اندازی خط زاهدان و میرجاوه، زائران 
پاکستانی می توانند شهرهای مذهبی مشهد و قم و شیراز 

را زیارت کنند.
دیگر  جمله  از  را  کربلا  قم-  قطار  راه اندازی  وی، 

بررسی ها  افزود:  و  دانست  کل  اداره  این  پیشنهاد های 
استقبال  قطار  این  راه اندازی  از  که  است  داده  نشان 
می شود و قطارهای گردشگری نقش مؤثری در بهبود 
اقتصاد و ایجاد اشتغال در این استان دارند. وی با یادآوری 
اینکه درحال حاضر 4رام قطار حومه ای در رفت به تهران 
به تهران درحال سیر  و 4رام قطار حومه ای در برگشت 
است و در آخر هفته نیز 2رام به تعداد این قطار افزوده 
می شود گفت: تعداد این قطارها با افزایش اقبال مردمی، 
امسال،  پایان  تا  که  داریم  نظر  در  و  شد  بیشترخواهد 
تا 90 درصد  به بالای 80  این قطارها  چنانچه ظرفیت 

برسد، این تعداد را به 10رام در روز افزایش دهیم.
شده  انجام  مکاتبات  به  اشاره  با  قم  راه آهن  مدیرکل 
تا  کردیم  تلاش  افزود:  )س(  معصومه  حرم  تولیت  با 
همچنین  شود  اعلام  درحرم  قطارها  حرکت  ساعت 
شهرداری،  و  جمکران  مسجد  با  نیز  هماهنگی هایی 
دانشگاه قم، صدا و سیما و اصحاب رسانه در این زمینه 

صورت گرفته است.
برای  خصوصی  بخش  سرمایه گذار  آمادگی  از  وی 
راه اندازی قطار حومه ای قم- کاشان نیز خبر داد و خاطر 

نشان کرد: مذاکرات دراین باره درجریان است.

مدیرکل راه آهن قم خبر داد:
راه اندازی قطار گردشگری مذهبی برای زائران پاکستانی
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در گفت وگو با تعدادی از فعالان سیاسی مطرح شد

انتظارات از رئیس جدید
 مجمع تشخیص مصلحت نظام 

درگفت و گوبا تعدادی از فعالان سیاسی اصولگرا و اصلاح طلب انتظارات ازرئیس 
جدید  مجمع تشخیص مصلحت نظام مورد بررسی قرارگرفت.پس از درگذشت آیت الله 
هاشمی شاهرودی کرسی ریاست مجمع تشخیص مصلحت نظام خالی  شد اخیرارهبر 

معظم انقلاب آیت الله صادق آملی لاریجانی را به این سمت منصوب کردند.
* توسعه اختیارات مجمع منجر به موازی کاری می شود

علی تاجرنیا، عضو حزب اتحاد ملت ایران درباره ریاست مجمع تشخیص مصلحت نظام 
به ایرناپلاس می گوید: وظیفه مجمع تشخیص مصلحت نظام، حل اختلاف میان شورای 
نگهبان و مجلس شورای اسلامی است. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام هم باید اداره 
کننده جلسات مجمع باشد و ریاست مجمع نباید به یک رکن و جایگاه تبدیل شود. یعنی 
این خود مجمع تشخیص است که وظیفه و مسئولیتی در ساختار نظام دارد و نه ریاست 
مجمع.تاجرنیا همچنین اضافه می کند: درست کردن رکن و جایگاه برای افراد، منجر به 
موازی کاری می شود. وقتی ما برای مجمع تشخیص مصلحت نظام، دبیرخانه و سازمان 
اداری ایجاد می کنیم، اختیارات مجمع توسعه پیدا می کند. به خاطر ریاست آیت الله هاشمی 
رفسنجانی بر مجمع، جایگاه ریاست مجمع تبدیل به یک رکن شد درحالی که این موضوع 

در ساختار نظام به موازی کاری با مجلس شورای اسلامی و سایر قوا می شود.
* رئیس مجمع باید مقبولیت داشته باشد

ناصر ایمانی، فعال سیاسی اصولگرا با اشاره به فوت آیت الله هاشمی شاهرودی به 
عنوان ریاست مجمع تشخیص مصلحت نظام به ایرناپلاس می گوید: از ابتدای شکل گیری 
مجمع تشخیص مصلحت نظام گزینه هایی مانند مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی 
و آیت الله هاشمی شاهرودی مطرح شدند. بنابراین فردی که رئیس مجمع می شود، 
اجمالا باید میان اعضای مجمع مقبولیت داشته باشد. همچنین فردی با سعه صدر باشد 
که دیدگاه های تند سیاسی و جناحی نداشته باشد. این چند فاکتور همیشه در انتخاب 
روسای مجمع لحاظ می شود.ایمانی در ادامه اضافه می کند: البته خصلت مجمع هم 
همین است؛ چراکه افراد باتجربه و صاحب نظر در مجمع حضور دارند. بنابراین اگر کسی 
ریاست مجمع را داشته باشد و این خصلت ها را نداشته باشد دچار مشکل می شود. 
ریاست مجمع باید فرد خاصی باشد که بتواند موضوعات را بدون آن که تنش خاصی 
بوجود بیاید مطرح و بررسی کند. چراکه مجمع تشخیص با مجلس شورای اسلامی و 
شورای نگهبان متفاوت است. اعضای آن و طبعا ریاست آن هم، متفاوت است.او همچنین 
تصریح می کند: مجمع تشخیص مصلحت نظام، ابداع جمهوری اسلامی ایران است و 
در سایر نظام های سیاسی جهان وجود ندارد. بنابراین مهم است که این مجمع، چه 
جایگاهی در نظام داشته باشد و چه نقشی را ایفا کند. قانون اساسی هم وظایف مهمی را 
به عهده مجمع تشخیص گذاشته است که به نظرم به خاطر عدم شناخت دقیق مجمع در 
قانون اساسی، وظایفش کمتر اجرا شده است.سید عزت الله ضرغامی، عضو شورای عالی 
انقلاب فرهنگی و رئیس پیشین صدا و سیما هم درباره رئیس جدید مجمع تشخیص در 
صفحه توئیتر خود نوشته:» به آیت الله آملی به دلیل اعتماد ارزشمند رهبر انقلاب تبریک 
می گویم. لازمه موفقیت در این جایگاه رفیع، رویکرد فراجناحی، بلندنظری، احترام به 
سلایق سیاسی، مشورت پذیری، فروتنی،حسن خلق و پرهیز از رفتارهای آمرانه و یک 

سویه است. دوست داریم ایشان را در این مسئولیت موفق ببینیم.«
* رؤسای مجمع تشخیص مصلحت نظام چه کسانی بودند؟

مجمع تشخیص مصلحت نظام در بهمن ماه سال 1366 با فرمان امام خمینی )ره( 
تأسیس شد. آیت الله سید علی خامنه ای در سال 66 و به فرمان امام ریاست اولین دوره 
مجمع را به مدت حدود دوسال برعهده گرفت. پس از رحلت امام، آیت الله هاشمی 
رفسنجانی تا زمان فوت و به عبارتی حدود 27 سال رئیس مجمع تشخیص بود. بعد از 
آن آیت الله موحدی کرمانی حدود هفت ماه به صورت موقت بر کرسی هاشمی رفسنجانی 
نشست تا اینکه بالاخره آیت الله هاشمی شاهرودی با حکم رهبری به ریاست مجمع 
منصوب شد. اما صندلی هاشمی شاهرودی در مجمع تشخیص، چندان پایدار نبود چراکه 
او به علت بیماری نتوانست در جلسات مجمع شرکت و آن را اداره کند.پس از فوت 
آیت الله هاشمی شاهرودی درحالی که گمانه زنی های بسیاری درباره ریاست جدید مجمع 
تشخیص وجود داشت، دفتر مقام معظم رهبری اعلام کرد آیت الله صادق آملی لاریجانی 
در حکمی به ریاست مجمع تشخیص مصلحت نظام و نیز عضو فقیه شورای نگهبان 
منصوب شد. تا پیش از این آملی لاریجانی از سال 88 به مدت 9 سال رئیس قوه قضائیه 

بوده است و در حال حاضر نیز عضو مجلس خبرگان رهبری است.

محمدرضا باهنر: 

نگران  آینده مردم سالاری دینی هستم
دبیرکل جبهه پیروان خط امام و رهبری  گفت :در نظام مردم سالاری دینی مشکل 
ما نداشتن چند حزب فراگیر قدرتمند و چارچوب دار است بنابراین برای آینده مردم 

سالاری دینی نگران هستم .
محمدرضا باهنر در جمع خبرنگاران به حادثه دانشگاه آزاد هم اشاره کرد واظهارداشت: 
حادثه واژگونی اتوبوس در دانشگاه آزاد نیز ناگوار بود. این نوع حوادث را جزء حوادث 
غیرمترقبه نباید تعریف کنیم. تدبیر می خواهد. قوه قضائیه پیگیری کرد تا مشخص شود 
در این حادثه چه کسی مقصر بوده و قصور داشته است. باید کسانی که کوتاهی کردند 
پاسخگو باشند و دانشگاه آزاد نیز باید تمهیدی بیاندیشد که تکرار نشود.وی درباره جدایی 
قالیباف از جمنا گفت: در نظام مردم سالاری دینی مشکل ما نداشتن چند حزب فراگیر 
قدرتمند و چارچوب دار است بنابراین برای آینده مردم سالاری دینی نگران هستم. 
احزاب کوچک و محلی زیاد داریم اما حزبی که برنامه داشته باشد کم داریم. از جمله 
آسیب های این مسئله آن است که جریانات سیاسی در نزدیکی انتخابات برای همگرایی 
مجموعه های درونی خود صرف انرژی کنند.باهنر افزود: هر از چند گاهی می بنیم جبهه 
متحد اسلامی، جمنا و جبهه وحدت عناوین مختلفی است که در زمان انتخابات بروز و 
ظهور پیدا می کنند. سال 98 انتخابات مجلس است و احزاب و جریانات نیز خودشان را 
برای آن مقطع آماده می کنند. باید ائتلافی بزرگ از اصولگرایان به وجود بیاید. جلسات 
راهبردی اصولگرایان بر همین اساس تشکیل می شود و افراد حقیقی و حقوقی موثر در 
جلسات حضور پیدا می کنند اما هنوز به نام تشکیلاتی قوی نرسیدند. به نظر می رسد 
شورای وحدت از درون آن در بیاید. امیدواری زیادی داریم که این وحدت به وجود بیاید.

فشار بیرونی و تحرکات انتخاباتی نباید با هم هماهنگ شود
وی با بیان اینکه نمی توانیم بگوییم جمنا برچیده شد گفت: ممکن است اسم جمنا 
بماند و شاید ساختار کمی تغییر کند اما هدف ایجاد مرکزیت با همه طیف های اصولگرا 
است.دبیرکل جبهه پیروان خط امام و رهبری درباره نظرات راجع به فتنه 98 گفت: 
تلاش سنگینی را آمریکا و رژیم صهیونیستی انجامی می دهند تا قدرت مردم را بیازمایند 
و اهداف خود را به اجرا درآورند. آنها برای جنگ اقتصادی تلاش توآمان می کنند و آتش 
تهیه را با جنگ روانی می ریزند. بنابراین رهبری گفتند بودجه عادی نیست و باید براساس 
مقتضیات زمان تنظیم شود بر همین اساس تقدیم بودجه 2 هفته ای با تأخیر انجام شد.

وی افزود: منابع را باید واقعی دید و باید هزینه های ضروری را در سرلوحه کار قرار 
دهند. مقوله اشتغال، تولید و بزرگ کردن پایه های مالیات و شفافیت و دولت الکترونیک 
باید دنبال شود تا اگر فتنه ای وجود دارد بتوانیم از آن عبور کنیم. البته چون سال 
انتخابات است، کسانی که می خواهند وارد صحنه انتخابات شوند نباید نارضایتی مردم 
را دامن بزنند تا رأی بیاورند. فشار بیرونی و تحرکات انتخاباتی نباید با هم هماهنگ شود. 
در مجموع این دوران سخت تر از دوران گذشته نیست. تجربه های گذشته را داریم 
نیازهای ضروری مردم را نیز تأمین شده می بینیم.باهنر درباره منابع بودجه 98 گفت: 
منابع درآمدی مشخص است و بیشتر از این هم نمی توان مصرف و هزینه کرد. تدبیر و 
موقعیت شناسی و زمان شناسی حکم می کند این بودجه عادلانه توزیع شود. بعضی فکر 
می کنند که عادلانه یعنی اینکه همه را بین مردم توزیع کرد تا آن را غذا کنند. اما همه 
جوانب اعم از بهداشت، سلامت، دفاع و آموزش و ... را باید دید.وی افزود: دولت بخشی از 
این حوزه ها را ندید که این موارد را رهبر انقلاب به دولت منتقل کرد و بودجه بر همین 
اساس اصلاح شد. بودجه 98 دو سقفی است. یکسری درآمدها محرز است و یکسری 
درآمدها نیز اگر محقق شود کانال های هزینه ای اش تعریف شده است. هرچقدر بودجه 
توخالی و پوک باشد دولت نمی تواند آن بودجه را اجرایی کند. البته برخی از مواردی که 

در سقف دوم گذاشته شده جزء اولویت ها است نه ثانویه ها.
به اف ای تی اف می پیوندیم 

دبیرکل جبهه پیروان خط امام و رهبری درباره نزدیک بودن پایان مهلت اف ای تی 
اف و زمان تعیین تکلیف سی اف تی در مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: طرح ها و 
لوایح نباید مغایر سیاست های کلی نظام باشند. همزمان با بررسی های طرح ها و لوایح 
در مجلس، هیأت نظارت مجمع سعی می کند با مجلس رایزنی کند تا در مسیر تصویب 
مغایرت ها با سیاست های کلی برطرف شود.وی افزود: اصلاح قانون مبارزه با پولشویی 
شاید هفته آینده در مجمع تمام شود. پالرمو و سی اف تی هم هر موقع به مجمع داده 
شود انجام می دهیم.باهنر ادامه داد: اگر یکی دو مرحله را جلو برویم گروه دیپلماتیک ما 
می تواند رایزنی کند. اف ای تی اف کشورها را به سه گروه همکار، تعامل با ریسک بالا و 
مستحق عمل متقابل تقسیم می کند. الان ما در گروه دوم هستیم و آنها می گویند اگر 
این لوایح به موقع تصویب نشود در گروه سوم قرار می گیریم. اما با توجه به مسیری که 
طی می شود این اتفاق نمی افتد. اما باید طرف ما طوری باشد که منافع ملی رعایت شود. 
بنابراین نباید مهلت اف ای تی اف را این طور تعریف کرد که به پایان می رسد. ما به اف 
ای تی اف می پیوندیم با لحاظ تحفظاتی.وی در پایان اظهار داشت: ضد انقلاب های ناب 
هم می گفتند ما نظام را قبول نداریم اما آلترناتیوی هم وجود ندارد لذا اگر می خواهیم 

ایران بماند باید تلاش کنیم این نظام بماند.

نکتـه

خبــر

کارشناس مسائل شبه قاره وضعیت امروز افغانستان را نتیجه 
اشتباهات گذشته آمریکا در این کشور دانست و گفت:ممانعت 
از نقش آفرینی ایران در پیشبرد ثبات و امنیت افغانستان از 

مهمترین اشتباهات آمریکا در سال های اخیر بوده است. 
اعلام خروج بخشی از نیروهای آمریکایی از افغانستان و انجام 
گفت و گوهایی با گروه طالبان چند روزی است که بار دیگر 
همسایه شرقی ایران را در کانون توجه افکار عمومی قرار داده 
است. به موازات این گفت و گوها در هفته های اخیر هم علی 
شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی راهی افغانستان شد و 
بعنوان نخستین مقام عالیرتبه ایرانی از انجام گفت و گوها میان 
ایران با طالبان خبر داد و گفت که این گفت وگوها با اطلاع کابل 
انجام شده است.روز دوشنبه بهرام قاسمی سخنگوی وزارت امور 
خارجه از حضور هیئتی از طالبان در ایران خبر داد و گفت که 
نمایندگان این گروه روز یکشنبه هفته جاری در تهران مذاکرات 
مفصلی با سید عباس عراقچی معاون سیاسی وزیر امور خارجه 
داشته اند.»محسن روحی صفت« کارشناس مسائل شبه قاره 
هند در گفت وگو با ایرنا درباره چرایی تصمیم ترامپ برای خروج 
نیروهای آمریکایی از افغانستان و گفت و گوهای این کشور با 
گروه طالبان گفت: موضوع خروج نیروهای آمریکایی از افغانستان 
از یکی دو سال مانده به دوره آخر اوباما مطرح شد. در آن دوره 
اساس این بحث ها این بود که هیچ امیدی برای بهبود وضعیت 
امنیتی افغانستان وجود ندارد و نیروهای آمریکایی نه تنها کمکی 
به ثبات و امنیت افغانستان نمی کنند بلکه باعث تشدید ناامنی و 
دادن بهانه به دست مخالفین برای انجام عملیات های انتحاری و 
درگیری ها می شوند.سرپرست سابق سرکنسول گری جمهوری 
اسلامی ایران در مزار شریف، پیشاور و قندهار افزود: در آن مقطع 
اوباما به این نتیجه رسید که آمریکا بایستی از افغانستان خارج 
شود. البته دستگاه های نظامی مانند پنتاگون مخالف این موضوع 
بودند اما اوباما در نهایت موفق شد تعداد نیروهای آمریکایی 
در افغانستان را به دو هزار نفر کاهش دهد.روحی صفت اضافه 
کرد: البته بخشی از نیروهای آمریکایی در قالب ناتو ونیروهای 

بین المللی کمک به امنیت )آیساف( در افغانستان حضور داشته 
اند که موضوع جداگانه ای است.رئیس سابق ستاد افغانستان 
خاطرنشان کرد: ترامپ در مبارزات انتخاباتی بر این موضوع 
تأکید داشت که ما چند هزار میلیارد دلار در افغانستان هزینه 
کردیم ولی هیچ نتیجه ای نگرفتیم و این دیوانگی است که ما 
این نیروها را همچنان در آنجا نگه داریم ولی دستگاه هایی که 
منافعی )خصوصا منافع صنفی( از حضور در افغانستان داشتند، 
ترامپ را مجبور کردند پنج هزار نیروی جدید به افغانستان اعزام 
کند.وی گفت: این نهادها به ترامپ قول دادند پس از مدتی که 
اوضاع امنیتی بهتر شد با سربلندی و گرفتن امتیاز از طالبان از 
افغانستان خارج شوند اما شرایط افغانستان در یکی دو سال اخیر 
نه تنها بهتر نشد به عکس انفجارات و عملیات انتحاری در این 
کشور بیشتر شده است.کارشناس مسائل شبه قاره با بیان اینکه 
فشار بودجه ای که این موضوع به دولت آمریکا وارد می کند فشار 
واقعی است، اظهارداشت: اگر این فشارها نتیجه  و نفعی داشته 
باشد ممکن است حضور نیروهای آمریکایی در افغانستان قابل 
دفاع باشد ولی در شرایط کنونی همه پیش بینی می کنند که 
این حضور فایده ای هم ندارد.روحی صفت با بیان اینکه موضوع 
خروج نیروهای آمریکایی از افغانستان ربطی به مذاکرات زلمی 
خلیل زاد با گروه طالبان ندارد،اضافه کرد: تصمیم گیری درباره 
این مسئله در واشنگتن اتخاذ شده و از زلمی خلیل زاد خواسته 
شده با طالبان گفت وگو کند تا بتواند امتیازاتی بگیرد ولی در 
میانه کار که هنوز گفت و گوها به نتیجه نرسیده بود ترامپ اعلام 
کرد بخشی از نیروهایش را از افغانستان خارج می کند.کارشناس 
مسائل شبه قاره ادامه داد:آمریکا و افغانستان پیمان امنیتی امضا 
کرده اند و آمریکا حداقل پنج پایگاه نظامی در این کشور دارد که 
اگر قرار باشد درهر پایگاه یک هزار نیروی نظامی حضور داشته 
باشد پنج هزار نفر کماکان در افغانستان حضور دارند بنابراین به 
نظر نمی رسد آمریکا بخواهد افغانستان را ترک کند و تنها به 
دنبال کاهش هزینه های خود در این کشور است.وی در پاسخ به 
این سوال که آیا این مذاکرات به معنای به رسمیت شناختن گروه 

طالبان از سوی آمریکاست،گفت: آمریکا در سال های گذشته در 
افغانستان بیشتر به شاخ و برگ پرداخت نه به ریشه ها. به خاطر 
اینکه اگر آمریکا به مسائل اصلی پرداخته بود ما شرایط امروز 
را در افغانستان نداشتیم.روحی صفت با تاکید بر اینکه وضعیت 
امروز افغانستان نتیجه اشتباهات گذشته آمریکاست، اظهارداشت: 
یکی از مهم ترین اشتباهات آمریکا این بود که سعی کرد ایران 
را از افغانستان دور کند و با اعمال تحریم ها اجازه نداد ایران 
نقش موثری در پیشبرد توسعه و امنیت افغانستان داشته باشد 
و در بازسازی افغانستان ایفای نقش کند به طوری که تحریم 
هاعلیه ایران را در افغانستان شدیدتر اعمال کرد.این کارشناس 
مسائل بین المللی با اشاره به مناسبات تاریخی، فرهنگی و زبانی 
و بین مردم ایران و افغانستان گفت: از طرف دیگر مهمترین راه 
دسترسی افغانستان به دنیا ایران است بنابراین بدون در نظر 
گرفتن این مسائل هر گونه راهکاری نمی تواند نتیجه قابل قبولی 
داشته باشد.وی تصریح کرد:توسعه و امنیت افغانستان همواره جزو 
اولویت های جمهوری اسلامی ایران بوده و این مساله ربطی به 
سیاست های آمریکا در افغانستان نداشته است و ما تا جایی که 
بتوانیم سعی می کنیم امنیت و ثبات در افغانستان را برقرار شود.

چون همسایگی افغانستان برای ما حائز اهمیت بوده و سیاست 
همسایگی ما ایجاب می کند فاکتورهای جداگانه ای را در نظر 
بگیریم.روحی صفت در خصوص نقش و جایگاه پاکستان در 
افغانستان و گفت و گوهای اخیر آمریکا و طالبان گفت: پاکستان 
هم همانند ایران از مولفه های اصلی امنیت در افغانستان است. 
آمریکا درگیری های دیگری با پاکستان دارد و این مسائل را به 
حوزه افغانستان تسری می دهد.این کارشناس مسائل شبه قاره 
در عین حال گفت: البته ما از پاکستان انتظار داشته ایم در موضوع 

ثبات و امنیت در منطقه همکاری نزدیکتری با ما داشته باشد.
های  چالش  و  مشکلات  فصل  و  حل  کرد:  تصریح  وی 
افغانستان و دستیابی این کشور به ثبات و امنیت نیازمند هارمونی 
و هماهنگی در سه سطح بین الاحزابی در افغانستان،سطح منطقه 
ای و بین المللی است و درازا کشیدن بحران در افغانستان هم به 

دلیل پیچیگی ها و عدم هماهنگی در این سه سطح بوده است. 
و  هند  رقابت  وآمریکا،  روسیه  های  رقابت  صفت  روحی 
پاکستان و دشمنی آمریکا علیه ایران را از جمله عوامل ناهماهنگی 
در افغانستان عنوان کرد و گفت : تا زمانی که هماهنگی میان همه 
عوامل وجود نداشته باشد طبیعی است که تلاش ها برای حل 

و فصل مشکلات افغانستان به این زودی ها نتیجه نخواهد داد.
وی درباره چشم انداز گفت و گوهایی که خلیل زاد با گروه 
طالبان انجام می دهد گفت: روشن است که طرف های طالبان 
عربستان سعودی امارات و پاکستان هستند که طالبان را در دوره 
حکومت شان به رسمیت شناختند و در آن مقطع حمایت های 
زیادی از این گروه کردند و امروز هم همچنان از بخشهایی از 
طالبان حمایت می کنند. این کارشناس مسائل بین المللی افزود: 
نباید فراموش کرد که طالبان یک گروه منسجم و تشکیلاتی 
نیستند بلکه گروه های محلی هستند که مخالفت هایی با دولت 
دارند و عده ای هم به نام آنها از این مخالفت ها بهره برداری 
می کنند.وی تصریح کرد:عربستان و امارات بنا به تقاضای ترامپ 
وارد این گفت وگوها شده اند ولی به طور طبیعی اگر کشورهای 
تاثیرگذار همانند ایران، پاکستان، روسیه، چین، کشورهای آسیای 
مرکزی که همسایگان افغانستان هستند در این گفت و گوها 
نباشند کار برای خلیل زاد دشوار خواهد شد.روحی صفت درباره 
روابط ایران با گروه طالبان هم گفت:جمهوری اسلامی ایران 
از گذشته در سطح محلی و در مسائل مرزی با طالبان تبادل 
اطلاعات داشته است چرا که این گروه به دلیل ضعیف بودن دولت 
مرکزی در برخی نواحی مرزی ما حضور داشتند و این تماس ها 
هم با اطلاع دولت کابل بوده است.کارشناس مسائل شبه قاره 
خاطرنشان کرد: دولت کابل همیشه اعلام کرده گروه های مسلح 
و مخالف اگر اسلحه هایشان را زمین بگذارند ما با آنها گفت وگو 
می کنیم .ما هم همین توصیه ها را به این گروه ها داشتیم و الان 
هم که مذاکرات آشکارتر شده و ظهور و بروز بیشتری داشته این 
گفت و گوها با اطلاع و هماهنگی با دولت کابل صورت می گیرد 

تا به صلح در افغانستان کمک کند.

سالگرد آغاز عملیات کربلای چهار امسال با دو توئیت جنجالی 
از سوی »محسن رضایی« فرمانده سابق سپاه پاسداران و دبیر 
مجمع تشخیص مصلحت نظام همراه شد. وی جمعه هفته 
وانمود  دشمن  به  چهار  کربلای  عملیات  »با  نوشت  گذشته 
کردیم که عملیات سالانه ما تنها همین بوده است. ده روز بعد 
در همان نقطه و در زمانی که نیروهای ارتش بعثی به مرخصی 
رفته بودند، عملیات کربلای پنج را انجام دادیم«. وی در توئیت 
دیگری نیز اظهار کرد » عملیات کربلای چهار برای فریب دشمن 
انجام شد. اگر تحلیلگر تاریخی در فهم آن فریب بخورد، پس 
وای به حال نوشته های او.«هر چند محسن رضایی دیروز در 
برنامه ای تلویزیونی توضیحاتی را درباره این سخنان ارائه داد و 
گفت منظورش این بوده که عملیات کربلای چهار به فریبی 
برای برگزاری عملیات موفق کربلای پنج مبدل شد، اما انتقاداتی 
گسترده و پرحجم از سوی عموم مردم و نیز نخبگان و چهره 
های شناخته شده سیاسی و مدنی پیامد دو توئیت جنجالی 
دبیر مجمع تشخیص بود. در همین ارتباط، پژوهشگر ایرنا با 
امیرسرتیپ »مسعود بختیاری« از کارشناسان برجسته نظامی و 
استاد با سابقه دافوس کشور به گفت وگو پرداخت. بختیاری ضمن 
رد ایذائی بودن عملیات، به سوالاتی درباره چرایی، چگونگی و 

همچنین آثار و نتایج این دو عملیات پاسخ داد. 

*عملیات کربلای 4 و کربلای 5 چرا برنامه ریزی و اجرا 
شد؟ 

عملیات کربلای 4، در تاریخ 5 دی ماه 1365 صورت پذیرفت 
و قرار بود طبق نقشه عملیاتی، خطوط دفاعی دشمن شکسته 
شود و نیروهای ایرانی جهت محاصره و تصرف بصره اقدام کنند. 
پس از عدم موفقیت این عملیات، عملیات کربلای 5 در تاریخ 
19 دی 1365 آغاز شد. در سطوح عالی فرماندهی نظام و با 
موافقت رهبر انقلاب، تصمیم بر آن شد که ایران با تصرف برخی 
مناطق کلیدی عراق، دست بالاتر را در جنگ بدست آورد و بتوان 
با این برگ برنده، عراق را تسلیم خواسته های ایران کرد. این 
طرح کلی مورد تصویب شورای عالی دفاع قرار گرفت. بعد از 
علمیات »بیت المقدس«، بصره به عنوان هدف زمینی کلیدی 
مورد نظر برای بدست آوردن برتری مورد نظر، انتخاب شد. از 
آن زمان به بعد عملیات های پیاپی با هدف تصرف بصره شکل 
گرفت. عملیات »رمضان«، »محرم«، »مسلم ابن عقیل«، »والفجر 
مقدماتی«، »بدر«، »خیبر«، »والفجر 8«، »کربلای 4« و »کربلای 

5«، طراحی و اجرا شدند تا ما به این هدف برسیم. 

* در حالی که آقای رضایی از اصطلاح »عملیات برای 
»قاسم  جمله سردار  از  بسیاری  کرد،  استفاده  فریب« 
یک  را  عملیات  این  قدس  سپاه  فرمانده  سلیمانی«، 
عملیات اصلی خواندند. از همین رو بحث بر سر فریب و 
ایذائی بودن یا اصلی بودن عملیات در محافل نظامی و 
سیاسی دوباره طرح شد. آیا عملیات کربلای 4 ایذائی بود؟ 
عملیات کربلای 4 ، یک عملیات اصلی و بزرگ بود. عملیات 
ایذائی اصلًا چنین شکلی ندارد. عملیاتی ایذائی یعنی با چند گلوله 
توپ یک نقطه را هدف قرار دهید تا دشمن گمراه شود و گمان 
کند که قرار است در محور مورد نظر، حملاتی صورت پذیرد. 
عملیاتی با چنین سطحی از نیرو و امکانات یک عملیات بزرگ و 
اصلی است. شکل، ماهیت، قصد و حجم نیروهای عمل کننده، 

همگی نشان دهنده اصلی بودن این عملیات هستند. 

* برآورد می شود که ایران در طی این عملیات حدود 
هزار شهید، مابین دو تا سه هزار مفقود و حدود یازده هزار 
اسیر داده است.این سوال همواره در اذهان وجود دارد که 
چرا با وجود ناموفق بودن این عملیات، عملیات کربلای 5 
صورت پذیرفت؟ همچنین این پرسش مطرح می شود که 
با توجه به خطوط دفاعی پیچیده و درهم فشرده عراق، آیا 

امکان شکستن این خطوط برای ایران ممکن بود؟ 
انجام این عملیات های پیاپی، تصمیم شورای عالی دفاع بود. 
شما وقتی هدفی دارید که به آن نمی رسید، طبیعی است که 
باید تلاش مجدد کنید. اگر قرار بود یک عملیات شما را به هدف 
برساند، پس باید تمامی جنگ ها یک روزه تمام می شدند. در 
دوران دفاع مقدس نیز همین طور بود و هر بار تلاش می شد 
با رفع مشکلات عملیات های قبلی بتوان در عملیات بعدی به 
نتیجه رسید. هیچ خط دفاعی در جهان نیست که قابل شکستن 
نباشد. منتها باید تجهیزات و تاکتیک لازم برای شکستن آن را 
فراهم کرد. در تمام طول جنگ ها نیز همین گونه بوده است. اگر 
به تاریخ نبردها نگاه کنیم می بینیم که برای نمونه، استحکامات 
فرانسه در جنگ دوم در برابر آلمان بی نظیر بود اما آلمان از آن 
عبور کرد و وارد فرانسه شد. در عملیات کربلای 4، نیروهای ما 
خطوط دفاعی دشمن را در مراحل اولیه شکستند اما نتوانستند 
مسیر خود را ادامه دهند. همین مواضع سنگین در کربلای 5 
نیز شکست و نیروهای ما توانستند تا 10 کیلومتری بصره نیز 
پیشروی کنند. نکته مهم این است که هزینه های لازم برای 
شکستن این خطوط تا چه اندازه هستند و در صورت شکستن 
این خطوط می توان به چه نتایجی رسید. این ها سوالات مهمی 
هستند که باید در زمان طراحی یک عملیات، به آن ها پاسخ داد. 

* ادعاهای فراوانی وجود دارد که عملیات کربلای 4، 
پیش از انجام آن، لو رفته و نیروهای عراقی از این عملیات 

مطلع بودند. آیا عملیات کربلای 4، از پیش لو رفته بود؟ 
بحث لو رفتن یک عملیات، بحثی کلی است. قبل از هر چیز 

باید گفت که لو رفتن یعنی چه؟ طبیعی است که دشمن حدس 
بزند احتمال انجام عملیاتی در آینده نزدیک وجود دارد و ممکن 
است در اینباره اطلاعاتی نیز داشته باشد اما باید دید آیا چنین 
اطمینانی در فرمانده کل اجرا کننده عملیات وجود داشته است؟ 
شاید فرمانده چنین عقیده ای نداشته باشد. هر فرمانده ای پیش 
از عملیات و براساس برآوردهای خود به این نتیجه می رسد 
که عملیات تا چه اندازه غافلگیرانه است و براساس این یافته ها 

تصمیم برای اجرا یا عدم اجرای یک عملیات می رسد. 

* برخی این فرضیه را مطرح می کنند که آمریکا از 
طریق ماهواره ها و هواپیماهای جاسوسی خود، از احتمال 
وقوع عملیات باخبر شده بود و این اطلاعات را در اختیار 

عراق گذاشته است. 
نمی توان با اطمینان گفت که امریکا اطلاعات عملیات را 
به عراق داده باشد. اما همه می دانیم که آمریکا در این جنگ 
در جبهه روبروی ما بود و با عراق نیز ارتباط داشت و حتی 
در پایان جنگ کشتی های ایرانی در دریا حمله کرد. آمریکا 
هم امکان و هم اطلاعات لازم را می توانست از طریق ماهواره 
های و هواپیماهای جاسوسی خود بدست آورد و با احتمال 
بسیار زیاد می توان حدس زد که آمریکا این اطلاعات را در 
اختیار عراق قرار داده باشد اما نمی توان با قطعیت در این 
مورد و درباره میزان یا شکل اطلاعات ارایه داده شده به عراق 

سخن گفت. 

* برخی در سال های اخیر این فرضیه را مطرح می 
کنند که ارتش در این عملیات همکاری مناسب با سپاه 
پاسداران را انجام نداده است و حتی گروهی تلاش کردند 
تا در میان این دو نیرو اختلاف افکنی کنند. آیا ارتش در 

این عملیات کم کاری صورت داده بود؟ 
باید در پاسخ به چنین گمانه ها و نظریاتی گفت نیروهای 
ارتش در عملیات کربلای 4 در منطقه عملیاتی سپاه مستقر 
دهند.  اقدامی صورت  عملیات  به  ورود  مورد  در  که  نبودند 

نیروهای ارتش در آن زمان در منطقه سومار و نفت شهر مستقر 
بودند و قرار بود پس از گسترش عملیات، در صبح روز بعد، از 
خطوط خود به سمت خطوط نیروهای عراقی پیشروی کنند. با 
توجه به نیاز نیروهای سپاه به تجهیزاتی برای انجام این عملیات، 
ارتش تمام امکانات لازم و پیش بینی شده برای انجام موفق 
عملیات را در اختیار نیروهای سپاه قرار داده بود. همچنین قرار 
بود وقتی عملیات پیش رفت، ارتش در منطقه خود عمل کند. 
اما عملیات تنها 4-5 ساعت طول کشید و فرصتی برای انجام 
عملیات توسط ارتش پیش نیامد. در واقع پیش از آن که زمان 
آغاز عملیات از سوی نیروهای ارتش برسد، عملیات از سوی 

فرماندهان متوقف شد. 
* گفته می شود »یک پیروزی بزرگ برای آغاز مذاکره« 
ایده ای بود که به انجام عملیات پیاپی نظامی، از جمله 
کربلای 4 و 5 و با هدف تصرف بصره منجر شد. حال امروز 
این سوال مطرح است که آیا با انجام چنین عملیاتی و در 
صورت تصرف بصره، می شد با قطعیت سخن از پایان 

جنگ گفت؟ 
نمی توان با قاطعیت گفت که با تصرف بصره عراق تسلیم می 
شد یا با ما مذاکره می کرد. هرگز چنین تضمینی وجود نداشت. 
به یاد داشته باشیم که صدام سال ها بعد و در جنگ دوم 
خلیج فارس، حتی زمانی که آمریکا بغداد را گرفت و وارد کاخ 
های او شد نیز خود را تسلیم نکرد و حاضر به مذاکره نشد. به 
یاد بیاوریم که تصرف فاو هم یک پیروزی بزرگ بود اما عراق 
باز هم تسلیم نشد. برای مقایسه در نظر بگیریم زمانی که 
عراق خرمشهر را گرفت، ما هم تسلیم نشدیم. هرگز کشوری 
که شهر مهمی در دست دشمن خود دارد، به سادگی حاضر 
به مذاکره و دادن امتیاز نخواهد شد و تلاش می کند جنگ 
را ادامه دهد تا مناطق تصرف شده خود را بازپس گیرد. تیم 
های فوتبال تلاش می کنند به سمت دروازه حریف پیش 
بروند و گل بزنند. ایده هر تیمی این است که با حمله و گل 
زدن بازی را ببرد اما زدن یک گل تضمینی برای پیروزی 
نیست. ممکن است حریف در ادامه بازی، گل خورده را جبران 
کند و حتی گل های بیشتری را نیز به تیم مقابل بزند. هر 
فوتبالیست و مربی فوتبالی می داند که با زدن یک گل، بازی 

به پایان نمی رسد. 

* مباحثی که اخیرا در فضای مجازی مطرح شد آیا می 
تواند به آشکار شدن ابعاد گوناگون تاریخ دفاع مقدس 

کمک کند؟ 
مدتی است بحث هایی در فضای مجازی درباره دوران دفاع 
مقدس، عملیات ها و تاکتیک های نظامی صورت می پذیرد. 
انجام چنین بحث هایی است که اغلب نیز غیرکارشناسانه هستند، 
کمک به بررسی تخصصی دفاع مقدس نخواهد کرد. سخن گفتن 
غیرکارشناسانه در مورد عملیات های کربلای 4 و کربلای 5 
مدتی است که در فضای مجازی تکرار شده است و به اندازه 
کافی در این باره نظر داده شده است؛ نظراتی که بسیاری از آن 
ها توسط افراد غیر متخصص و غیر نظامی بیان شده و گاهی نیز 
از روی احساس یا بی دقتی طرح می شوند. بحث درباره عملیات 
های نظامی، بحثی تخصصی است و عملیات نظامی بایستی در 
فضای کارشناسانه و حرفه ای مورد نقد و بررسی قرار گیرند و نمی 
توان به این سادگی در مورد تاکتیک های نظامی و هدایت نیروها 

در میدان نبرد سخن گفت. 

در گفت و گو با کارشناس مسائل شبه قاره مطرح شد

وضعیت امروز افغانستان نتیجه اشتباهات آمریکا است 

امیر بختیاری استاد باسابقه علوم نظامی :

شبکه اجتماعی جای بحث تخصصی نظامی نیست 

»علیرضـا نجابـت« مدیـرکل عـزل شـده صـدا و سـیمای 
مرکـز کیـش، 10دی مـاه طـی حکمـی، مشـاور معـاون امور 
اسـتان های صدا و سـیما شـد، در این میان »بشیر معتمدی« 
کارشـناس رسـانه بـا اشـاره به این عـزل و انتصاب گفـت: صدا 
و سـیما مخاطبـان را بـاز بی اعتمـاد کرد، گویی به شعورشـان 

توهین شـده اسـت. 
در فضـای مجـازی و حقیقـی از سـوی شـهروندان جزیـره 
کیش و سـایر نقاط ایران به راه افتاد، خشـم مخاطبان نسـبت 
بـه ایـن اتفـاق باعث شـد »علیرضا نجابـت« مدیـر کل صدا و 
سـیمای مرکـز کیش بیانیـه ای در این بـاره ارائه دهـد، در این 
بیانیـه، نجابـت بـا تاکید بـر اینکـه در نظارت هـای اولیـه، قرار 
بـر حـذف تمامـی تصاویر نامناسـب بـوده، افزود: متأسـفانه به 
دلیـل اهمال مدیران و ناظران برنامه، این تصاویر پخش شـده، 
عملی ناخواسـته از سـوی برخی از کارکنان این مرکز سـرزده 
و تصاویری نامناسـب در بخش کوتاهی از یک فیلم سـینمایی 
پخش شـده که در این خصوص بررسـی ها انجام شـده است و 
عوامـل دخیل در این اتفاق ناخواسـته، به ترتیب از پسـت های 
سـازمانی خـود برکنـار و توبیـخ شـده اند.او همچنیـن در ایـن 
بیانیـه عنـوان کـرد: مدیـران و کارکنـان ولایت  مدار، سـاعی و 
پرتلاش مرکز کیش همچون گذشـته با رویکرد مـردم  مداری، 
بـا تولیـد و پخـش برنامه هـای مخاطـب  محـور، می کوشـند 

رضایت همشـهریان و گردشـگران جزیـره را فراهم کنند.

* عزل »نجابت« به دستور علی عسکری
امـا ایـن خاتمـه کار نبـود، با گسـترش دامنـه اعتراضات و 

انتقادات مردم و مخاطبان تلویزیون سـاعتی پس از انتشـار این 
بیانیه، روابط عمومی رسـانه صدا و سـیما اعلام کرد که در پی 
اهمـال و بـی توجهی در نظارت به پخش یک فیلم سـینمایی 
خارجـی در مرکـز کیـش کـه منجـر بـه انتشـار تصاویـر ضد 
فرهنگـی در آن جزیره شـد با دسـتور»علی عسـکری« رییس 
صدا و سـیما، مدیرکل صدا وسـیمای مرکز کیش برکنار شـد.

رییس سـازمان صدا وسـیما همچنین در نامه ای به »علی 
دارابی« معاون امور اسـتانها صدا وسـیما بر بررسـی دقیق این 
اتفـاق در مرکـز صیانت و حفاظت سـازمان صدا وسـیما تاکید 
کرد.علـی عسـکری در ادامـه ایـن دسـتور بـا اشـاره بـه لـزوم 
شناسـایی و کشـف عوامـل ایـن اتفـاق در سـریع تریـن زمان 
خطـاب بـه معاون امور اسـتان ها، افزود: لازم اسـت با همکاری 
مرکـز صیانـت و حفاظـت سـازمان موضوع بررسـی و نسـبت 
بـه کشـف عوامـل و دلایـل آن و برخـورد جدی بـا متخلفان و 

معرفـی آنهـا به مراجـع قانونی اقـدام کنید.

* یـک روز بعد »نجابت« مشـاور معاون امور اسـتان 
شد ها 

سـازمان صـدا و سـیما امـا در دهـم دی ماه، درسـت یک 
روز پـس از ایـن توبیـخ هـا و عـزل ها طـی یک اقدام سـوال 
برانگیـز، در حکمـی از طـرف علـی دارابی معاون امور اسـتان 
هـای صدا و سـیما، علیرضـا نجابت مدیر کل عزل شـده صدا 
و سـیمای مرکز کیش را به عنوان مشـاور معاون امور اسـتان 
هـای سـازمان صدا و سـیما منصـوب کرد.انتصـاب مدیرعزل 
شـده صـدا و سـیما کیـش بـه یـک پسـت مهمتـر در ایـن 

سـازمان خیلی زود باعث خشـم بیشـترمخاطبان این رسـانه 
شـد. خیلـی از مخاطبـان تلویزیـون در فضـای مجـازی ایـن 
خشـم را نشـان داده و عنـوان کردنـد کـه چـرا باید سـازمان 
صـدا و سـیما فـردی را کـه توانایـی اداره صـدا و سـیما مرکز 
کیـش را نداشـته و بـا پخش تصاویـر غیر اخلاقی در شـبکه 
سراسـری کیـش ایـن عدم توانایـی را نشـان داده اسـت را به 

پسـت بالاتری منصـوب کنند.

* صدا و سیما باز هم مخاطب را بی اعتماد کرد
»بشـیر معتمدی« عضـو هیات علمی پژوهشـگاه علوم 
انسـانی و مطالعـات فرهنگی، با توجه به عملکرد سـازمان 
صـدا و سـیما دربـاره اتفـاق هـای اخیـر گفـت: مدیر کل 
صـدا و سـیما مرکـز کیـش پـس از پخـش تصاویـر غیـر 
اخلاقی از شـبکه سراسـری کیش در طـول مدت کوتاهی 
عواملـی کـه باعـث ایـن اتفـاق شـدند را برکنار مـی کند، 
به فاصله یک سـاعت خودش به دسـتور ریاسـت سـازمان 
صـدا و سـیما و طـی حکمـی از معـاون امور اسـتان های 
سـازمان صدا و سـیما برکنار می شـود و درسـت یک روز 
بعـد سـازمان صدا و سـیما به ایـن فرد سـمت بالاتری در 

سـازمان می دهد.
این کارشـناس رسـانه افزود: اینجا سازمان صدا و سیما باید 
پاسـخگوی چندین سـوال باشـد. چرا باید چنین اشتباهی که 
جـای جبـران نـدارد در رسـانه ای کـه از مـردم و دولت بودجه 
مـی گیرد و در جامعه از حساسـیت ویژه ای برخورد اسـت رخ 
دهـد؟ چـرا پـس از اعتراض مـردم خیلـی زود در یک تصمیم 

علیرضا نجابت عزل می شـود و جایگزینش هم مشـخص می 
شـود ؟ و چرا یک روز بعد از عزل نجابت، او سـمت بالاتری در 

این سـازمان می گیرد؟ 
بشـیر معتمـدی بـا تاکید بـر اینکه مخاطبـان این رسـانه 
بـا توجـه بـه اینکه اسـلام و حجـاب امـر مهمی اسـت اعتقاد 
دارنـد که باید در رسـانه اسـلامی این موضوع خط قرمز باشـد 
و رعایـت شـود افزود: مخاطبان از سـازمان صدا وسـیما انتظار 
داشـتند کـه به شـدت بـا عوامل ایـن اتفـاق برخورد شـود اما 
متاسـفانه سـازمان صـدا و سـیما بـا ایـن عـزل و انتصـاب بـه 
مخاطبان خود این احسـاس را داد که خیلی از موضوعات زیاد 

هـم بـرای این سـازمان امر مهمی نیسـت.
این عضو هئیت علمی پژوهشـگاه علوم انسـانی و مطالعات 
فرهنگـی بـا اشـاره بـر اینکه سـازمان صدا و سـیما بـا این کار 
فقـط مخاطبـان خـود را بار دیگر از دسـت داد و آنها را نسـبت 
بـه خود بی اعتماد کرد گفت: تصمیم هـای افراطی و تفریطی 
هـر کـدام بـه نوبه خود می تواند مخرب باشـد. صدا و سـیما با 
توجـه به حساسـیت هایـی که به روی خـود دارد باید درسـت 
عمل کند و سـعی کند با اعتماد سـازی مخاطبان خود را نگه 
داشـته و حتـی جـذب مخاطب کند نـه اینکه بـا این عملکرد 
بیشـتر از پیش مخاطبـان خـود را بی اعتماد کنـد. مخاطبان 
آگاه هسـتند و متوجـه مـی شـوند که مدیـران صدا وسـیما با 
ایـن انتصـاب بـه آنهـا بـی احترامـی می کنـد. در همـه جای 
دنیـا مخاطبـان یـک رسـانه، بیـش از هر چیـزی از آن رسـانه 
احتـرام می خواهند جایی که به شـعور مخاطب توهین شـود 

مخاطـب آن را پس مـی زند.

یک کارشناس رسانه: 

ترفیع مدیر سیمای کیش، توهین به شعور مخاطب است 
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با كوچك ترهاى خانواده ات 
مهربان باش ، و به بزرگ ترهايشان 

احترام بگذار 
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نیم نگاه

نامحـرمانه

خبـــر

هشدار نماینده تبریز به نامزد بازی برخی دختران با شهداء
زهرا ساعی  نماینده تبریزدرگفت وگو با ایسنا در واکنش به انتشار اخباری مبنی بر نامزدی برخی 
دختران با شهدا، گفت: این موضوع، امری غیرعادی و غیرعقلانی است که فرد زنده ای با فردی که 
درگذشته نامزد کند و مشخص هم نیست که این افراد تحت تاثیر چه نوع تفکری به این امر مبادرت 
می کنند. انتظار داریم، متولیان امر با این نوع اقدامات برخورد کرده و این مشکل را ریشه یابی کنند، بنیاد 
شهید باید به عنوان حافظ حرمت و شأن شهدا و ایثارگران به طور خاص به این موضوع ورود کرده و 
نیروی انتظامی هم باید با این نوع اقدامات برخورد و در صورت لزوم این موضوع را از طریق دستگاه 
قضایی پیگیری کند تا افرادی که باعث ترویج این نوع تفکر شده اند، شناسایی شوند. مسئولان مربوطه 
باید به سرعت به این موضوع رسیدگی کنند و چنانچه افرادی که به این امر مبادرت ورزیده اند، فریب 
خورده و در پی این افکار پوچ با شهدا پیوند عاطفی بسته اند، شناسایی شوند تا ریشه افکارشان مشخص 
شود، در غیر این صورت باید تحت آموزش های بازپروری قرار بگیرند تا افکار و نگرشی که دارند، تغییر 
پیدا کند و از این توهم وحشتناک رها شوند، ترویج افکاری از این قبیل، تنها باعث انحطاط و انحراف 
می شود و نفع دیگری دارد. این اقدامات می تواند هدایت شده و تحت تاثیر تفکرات و القائات و در پی 
شکل گیری گروه ها و دسته هایی با هدف تنزل جایگاه شهدا یا سوء استفاده از مقام آن ها شکل گرفته 
باشد و امکان دارد که پشت پرده این اقدامات، اهدافی دنبال شود که جوانانمان را از این طریق شستشوی 

مغزی دهند.

انتقاد یک نماینده از تجویز »اشکنه« و »لنگ« برای مردم
نماینده مردم کاشمر در مجلس متذکر شد: آقای رییس جمهور آیا نمی دانید که هزینه های افزایش 
یافته تحریم ها عملا از جیب مردم و بخش خصوصی تامین می شود؟ چرا با پیچیده تر کردن رویه های 
تجاری و قیمت گذاری مزد رنج هایشان را می دهید؟ به جای آنکه اقتصاد را چابکتر و فعالیت اقتصادی 
را جذاب تر کنید، بانک مرکزی و تعدادی از وزارتخانه های دولت شما، اقتصاد را بمباران بخشنامه ای 
کرده اند. هیچ می دانید چند لایه بر رویه های تجارت خارجی کشور اضافه شده است؟ مگر تیم اقتصادی 
نمی داند که تاب آوری اقتصاد داخلی را در برابر شوک خارجی افزایش دهد چرا فضای کشور مملو از 
نااطمینانی است و هیچ کس قادر به پیش بینی آینده کوتاه مدت نیست؟بنیادی از رییس جمهور پرسید: 
چرا شاهد تداوم افزایش قیمت کالا یا لااقل کاهش نیافتن قیمت ها با وجود کاهش قیمت ارز هستیم؟ 
در چنین فضایی برخی افراد برای مردم تجویز »اشکنه« و »لنگ« می کنند و نمک بر زخم ناسور رنج 

مردم می پاشند و علیه نمایندگان مجلس هم لجن پراکنی می کنند.

زمان اعلام قیمت های جدید خودرو مشخص شد
 مدیرعامل سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولید کنندگان از اعلام سیاست های وزارت صنعت 
در مورد قیمت خودروهای مشمول قیمت گذاری و سایر خودروها در ۵ شنبه این هفته ۱۳ دی ماه 
خبرداد.عباس تابش با اشاره به اینکه کلیه سیاست های وزارت صنعت در مورد قیمت خودروهای 
مشمول قیمت گذاری و سایر خودروها ۵ شنبه این هفته ۱۳ دی ماه اعلام خواهد شد، اظهارداشت: 
در این سیاست گذاری توجه جدی به حقوق مصرف کنندگان شده است.مدیرعامل سازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولید کنندگان در خصوص وضعیت تحویل خودروهای هاوال به مشتریان نیز گفت: 
تعهدات شرکت در مورد این خودرو 2۳00 دستگاه است اما موجودی شرکت فقط 400 دستگاه بوده 
و امکان تولید هم نیست.وی افزود: در سیاست گذاری جدید برای مشتریان هاوال که هنوز خودرو های 

خود را تحویل نگرفته تناسبی ایجاد کرده ایم تا حقوق آنها تأمین و رضایت آنها بدست آید.
 

از سرگیری پرواز تهران - یاسوج  از هفته آینده 
نماینده مردم شهرستان های بویراحمد و دنا در مجلس شورای اسلامی گفت: پروازهای فرودگاه 
یاسوج، مرکز استان کهگیلویه و بویراحمد در آینده نزدیک از سر گرفته می شود.غلام محمد زارعی افزود: 
پروازهای "تهران - یاسوج" از روز جمعه، 2۱ دی ماه از سوی شرکت هواپیمایی "ماهان" برقرار می شود.

وی اظهار کرد: پروازهای فرودگاه یاسوج فعلا در هفته دو روز )جمعه و دوشنبه( برقرار می شود که 
امیدواریم در صورت تکمیل شدن و استقبال از پروازها، در هفت روز هفته پرواز داشته باشیم.نماینده 
مردم شهرستان های بویراحمد و دنا در مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: رایزینی ها و مذاکراتی با 
شرکت هواپیمایی "قشم ایر" انجام دادیم که امیدواریم پروازهای این شرکت نیز در فرودگاه یاسوج راه 

اندازی شود.

رئیسی ریاست خود را بر قوه قضائیه تکذیب کرد؟ 
حجت الاسلام رئیسی به شایعه رفتنش از آستان قدس رضوی به قوه قضائیه واکنش نشان داده و 
ریاستش را بر این قوه تکذیب کرد.حجت الاسلام والمسلمین سیدابراهیم رئیسی در گفت وگو با خبرنگار 
تسنیم در مشهدمقدس در حاشیه آئین عملیات اجرائی شهرک علم و فن آوری عالم آل محمد در پاسخ 
به سئوالی مبنی بر شایعه انتصاب به عنوان رئیس قوه قضائیه، اظهار داشت: در حال حاضر مشغول 

خدمت رسانی در آستان قدس رضوی هستم و هیچ حسی جز خدمت در این بارگاه مقدس ندارم.

 ظریف خطاب به مخالفانش: دمتان گرم! 
محمد جواد ظریف در واکنش به حملات اخیر به او پیرامون اظهاراتش درباره اسرائیل، گفت: آقایان 
می آیند حرفی را که صریح است و حرف امام است و من همان را تکرار کرده ام، دست می گیرند و حمله 
می کنند؛ شروع می کنند می گویند فلانی سیاست ایران را عوض کرد! من کجا سیاست ایران را عوض 
کرده ام. من عین سیاست ایران را بیان می کنم، من دارم به نتانیاهو حمله می کنم شما به من حمله 

می کنید، دمتان گرم!

فرمانده انتظامی استان قم:

29 باند سرقت در قم متلاشی شد
فرمانده انتظامی قم با اشاره به این که طی سه ماهه سوم امسال، سرقت در این استان کاهش یافته 

است، گفت: در این مدت 29 باند سرقت متلاشی شد.
سردار عبدالرضا آقاخانی روز سه شنبه در جمع خبرنگاران با اشاره به این که سرقت موتورسیکلت در 
قم، ۱9 درصد کل سرقت های رخ داده در استان را تشکیل می دهد، افزود: در راستای کاهش سرقت 
این وسیله نقلیه، 20 نقطه از شهر قم شناسایی و به شهرداری معرفی شده تا این نهاد، نسبت به ایجاد 
پارکینگ های کنار خیابانی اقدام کند.حدود ۳۵0 هزار دستگاه موتورسیکلت در قم وجود دارد.وی 
اضافه کرد: ساماندهی کیفی و کمی واحدهای گشت جهت جلوگیری از سرقت های خیابانی همچون 
سرقت داخل خودرو، سرقت خودرو، سرقت موتورسیکلت و کیف قاپی برنامه ریزی شده است.وی در 
ادامه، میزان کشفیات مواد مخدر در سه ماهه سوم امسال در قم را 2 تن اعلام کرد و گفت: دستگیری 
قاچاقچیان مواد مخدر در این مدت نسبت به مدت زمان مشابه سال گذشته، ۱8 درصد افزایش داشته 
است.آقاخانی با بیان این که ستاد خبری پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامی قم نیز راه اندازی 
شده است گفت: شماره تلفن های 2۱84040 و ۳7222202 به صورت شبانه روزی آماده دریافت 
اخبار و اطلاعات همشهریان در خصوص توزیع کنندگان و قاچاقچیان مواد مخدر می باشد.وی تعداد 
پرونده های تشکیل شده در بحث مبارزه با کالای قاچاق را نیز 98 پرونده اعلام کرد و افزود: ۱۱0 متهم 
در این رابطه دستگیر شده و ارزش ریالی کالاهای کشف شده، ۳7 میلیارد ریال می باشد.وی با اشاره 
به این که پلیس اطلاعات قم با اجرای طرح های مقابله با وقوع شرارت، توفیق های خوبی کسب کرده 
است گفت: در سه ماهه سوم سال جاری، میزان شرارت 6 درصد کاهش یافته است.آقاخانی اضافه کرد: 
حتی یک شرور نیز نباید در شهر قم وجود داشته باشد و با هماهنگی با مقام قضایی با افراد شرور به 

شدت برخورد خواهد شد.
* بی توجهی به بحث پایش تصویری در قم 

وی همچنین از بی توجهی به بحث پایش تصویری در قم انتقاد کرد و گفت: امکانات و تجهیزات 
پایش تصویری در این استان مهیا شده است اما هنوز راه اندازی نشده که امیدواریم شهرداری هرچه 
زودتر نسبت به این کار اقدام کند.آقاخانی ادامه داد: پیشگیری از سرقت، برخورد با اراذل و اوباش، مبارزه 
با مواد مخدر به خصوص توزیع کنندگان در محله ها، مبارزه با کالای قاچاق، برخورد با بدپوششی، 
پیشگیری از افزایش تصادف ها به ویژه تصادف های فوتی و برخورد با جرایم سایبری به خصوص 
مفاسد اخلاقی، از جمله اولویت های فرماندهی انتظامی قم در سه ماهه پایانی سال جاری می باشد.وی 
همچنین از برخورد با رانندگان خانم بدپوشش در قم خبر داد و گفت: با هماهنگی مقام قضایی، خودروی 
آنها نیز به مدت یک هفته توقیف خواهد شد.آقاخانی در ادامه با اشاره به این که از ابتدای سال جاری 
تا پایان آذرماه، میزان تصادف های فوتی در استان در مقایسه با مدت زمان مشابه سال گذشته، تفاوتی 

نداشته است افزود: تصادف های جرحی، چهار درصد افزایش یافته است.
* شورای معتمدین محله درمحلات شهر قم تشکیل می شود

وی در بخش دیگری از سخنان خود تصریح کرد: در راستای ارتباط بیشتر مردم با پلیس و افزایش 
سهم آنها در امنیت، شورای معتمدین  محله طی سه ماهه چهارم امسال در چندین نقطه از شهر قم 
تشکیل می شود.به گفته وی، اعضای شورای معتمدین محله ها با رئیسان کلانتری ها جلسه گذاشته 
و موضوع ها و مشکلات مربوط به محله های خود را بررسی کرده تا انشالله این مشکلات هرچه زودتر 
رفع شود.آقاخانی اضافه کرد: معاونت اجتماعی فرماندهی انتظامی قم نیز با هدف پیشگیری از آسیب 
های اجتماعی از جمله اعتیاد و توزیع مواد مخدر، برنامه آموزش چهره به چهره در محافل مردمی را در 

دستور کار خود قرار داده است.

گروه معماری و تزیینات سنگ آویژه به لحاظ کیفیت کاری، 
ظرافت، تنوع و همچنین مشتری مداری از واحدهای برتر در 
حوزه ی ابزار زنی و تزیینات صنایع سنگ کشور به شمار می رود.

این واحد همچنین از مدیریتی قوی و کارآمد برخوردار است  که 
اصالتا ترکمن است که فعالیت خود را سال ها قبل، ابتدا به عنوان 
کارگری ساده شروع کرد و پس از فراگیری فنون کار و کسب 
تجارب نسبی، بی آنکه از هیچ حمایت و پشتیبانی مالی برخوردار 
باشد، با توکل برخدا و عزمی راسخ تلاشی پیگیر و خستگی 
ناپذیر را در دستور کار قرار داد و صداقت کاری و شفافیت در 
کسب و کار را پیشه ساخت که اکنون یکی از چند واحد برتر 
کشور در حوزه ی تزیینات و ابزار زنی را در فضایی شیک و مدرن 
با برخورداری از مجهزترین دستگاه ها و ابزار کاری اداره می کند 
و برای بیش از 40 نفر فرصت شغلی مستقیم ایجاد کرده و در 
عین حال همواره در امور عام المنفعه و نیکوکارانه مشارکت فعال 
دارد.سعید پاک نیت مدیر گروه معماری و تزیینات سنگ آویژه 
از فعالان خوشنام و کارآزموده صنایع سنگ کشور محسوب 
می شود که ثمره تلاش های طاقت فرسا و خستگی ناپذیر 
وی از کارگری ساده تا مدیریت یکی از بزرگترین، مجهزترین 
و معتبرترین واحدهای صنایع سنگ کشور، می تواند الگویی 
ارزشمند، مثال زدنی برای نسل جوان ما باشد که عمدتاً با چند 
سال تحصیل در دانشگاه و دریافت مدرک لیسانس یا حتی فوق 
لیسانس در انتظار شغلی اداری و پشت میز نشینی هستند که 
اگر همین آرزوی کوچک آنها نیز جامعه عمل بپوشد. یک پروسه 
تکراری در کار و زندگی را پیش رو خواهد داشت بی آنکه زمینه 

ای برای رشد و ترقی برایشان متصور باشند حال آنکه تعمق در 
زندگی امثال پاک نیت دریچه ای نسبی پیش روی نسل جوان 
می گشاید.سعید پاک نیت با درک عمیق نیازهای جامعه به 
خصوص در عرصه ی اشتغالزایی برای جوانان، عزم خود را جزم 
کرد و با طی کردن پله های ترقی، مدلی متفاوت از موفقیت را 

به نمایش گذاشت.
* تشریح چگونگی ورود به صنایع سنگ و عرصه 

کارآفرینی 
وی در مصاحبه اختصاصی با خبرنگار روزنامه ایمان به 
ی  عرصه  و  سنگ  صنایع  به  خود  ورود  چگونگی  تشریح 

کارآفرینی پرداخت و گفت: در سال 7۱ از یکی از روستاهای 
شهرستان بجنورد برای کسب درآمد جزیی حلال به تهران آمده 
و در کارخانه ای مشغول به کار شدم که دو سال بعد به خدمت 
مقدس سربازی عزیمت کرده و پس از پایان خدمت نیز مجدداً 

در همان کارخانه ادامه کار دادم.

سعید پاک نیت مدیر گروه معماری و تزیینات سنگ 
آویژه از فعالان خوشنام و کارآزموده صنایع سنگ 
کشور محسوب می شود که ثمره تلاش های طاقت 

فرسا و خستگی ناپذیر وی از کارگری ساده تا مدیریت 
یکی از بزرگترین، مجهزترین و معتبرترین واحدهای 
صنایع سنگ کشور، می تواند الگویی ارزشمند، مثال 

زدنی برای نسل جوان باشد 

وی افزود: از آنجایی که یکی از بستگان ما در تهران قصد 
احداث کارخانه سنگ بری داشت در اردیبهشت سال 76 از من 
دعوت به کار کرد که به عنوان کارگر ساده در اجرای عملیات 
ساختمانی، )کارخانه سنگ( با ایشان همکاری کنم، ساخت 
کارخانه حدود 2 سال به طول انجامید و پس از راه اندازی به 
پیشنهاد صاحب کارخانه در همان واحد سنگ بری اشتغال پیدا 
کردم. پس از مدتی  صاحب کارخانه که شوق و استعداد من را 
در کار مشاهده کرد از من خواست که برای ارتقاء کاری تلاش 
کنم و به پیشنهاد وی با برادرانی  که در کار تزیینات سنگ 
فعالیت داشتند، شروع به همکاری کرده و بیش از دو سال در 
زمینه تزیینات سنگ فعالیت نمودم و با فنون کارتزیینات سنگ 

کاملًا آشنایی پیدا کردم.
* عامل اصلی دوام و ماندگاری شراکت من با آقای قزل 

صداقت و شفافیت کاری بوده است 
سعید پاک نیت ادامه داد: با نظر موافق صاحب کارخانه، به 

عنوان اولین فرد ترکمن تصمیم گرفتم کارگاهی مستقل تزیینات 
صنعت سنگ راه اندازی کنم که در این راستا با آقای عیسی 
قزل، دوست و شریک خود؛ محوطه کوچک  متراژ 80 متر در 
نقطه ای از شهرک صنعتی شمس آباد اجاره کرده و حدود ۵ 
سال در آن محوطه به کار تزیینات سنگ مشغول شدیم. پس 
از آن به طور مشترک قطعه زمینی به مساحت 600 متر مربع 
خریداری و کارگاه مستقل را دایر و راه اندازی کردیم.وی با اشاره 
به اینکه در آن سال ها با کمترین سرمایه فعالیت داشتیم؛ افزود: 
با توکل برخدا و در سایه دوستی، و همکاری صادقانه و صمیمانه 
با آقای عیسی قزل و با کار و تلاش پیگیر و خستگی ناپذیر؛ 
مدتی بعد فضای مجموعه را به 2۵00 متر افزایش دادیم.وی 
تصریح کرد: شراکت من باجناب آقای عیسی قزل طی سال 
های طولانی موجب حیرت دوستان و آشنایان شد؛ در حالی 
که ما همچون دو برادر با یکدیگر همکاری و مشارکت داریم 
و عامل اصلی دوام و ماندگاری این شراکت صداقت و شفافیت 

کاری بوده است.
* استفاده از دستگاه ها و تجهیزات مدرن و پیشرفته 

صنعت سنگ بری 
سعید پاک نیت آنگاه با بیان اینکه تمامی دستگاه ها و 
تجهیزات مدرن و پیشرفته صنعت سنگ بری وcNcدر این 
مجموعه نصب و راه اندازی شده، است  تصریح کرد: زمانی که  
محوطه کوچک را با مشارکت آقای عیسی قزل اجاره کرده 
بودیم؛ سرمایه دو نفر ما جمعا حدود 700 هزار تومان می شد 
که برای تهیه برخی ابزار اولیه کار ناگزیر از استقراض شده بودیم؛ 
اما همانطور که اشاره کردم با توکل برخدا، صداقت کاری و تلاش 
پیگیر ظرف حدود ۵ سال سرمایه خود را به ۳0 میلیون تومان 
 600 زمین  قطعه  که  داده  افزایش 
متری را خریداری و به احداث چهار 

دیواری وسوله اقدام کرده بودیم.
وی ادامه داد :در فاصله های زمانی 
سال های 8۱ تا 97 با زحمت و تلاش 
فراوان و متحمل شدن فراز و نشیب 
های متعدد، به لطف خداوند متعال 
ودعای پدر و مادر موفق به ایجاد این 
مجموعه بزرگ و مجهز جنب ورودی 
تهران  آباد  شمس  صنعتی  شهرک 
شده ایم که در متراژ 2۵00 مترمربع 
با اشتغالزایی مستقیم برای 40 نفر از 
ساعت 7 صبح الی 8 شب ) وگاهی 
تا پاسی از شب ( در خدمت مشتریان 
عزیز هستیم تا سفارش کار به موقع 

تحویل داده شود.

شراکت من باجناب آقای عیسی قزل طی سال های 
طولانی موجب حیرت دوستان و آشنایان شد، در حالی 
که ما همچون دو برادر با یکدیگر همکاری و مشارکت 

داریم و عامل اصلی دوام و ماندگاری این شراکت 
صداقت و شفافیت کاری بوده است

* صداقت و شفافیت کاری  رمز موفقیت مجموعه ما 
بوده است

مدیر گروه معماری و تزیینات سنگ آویژه همچنین اظهار 
کرد: از آنجایی که خود در ابتدا کارگر بودیم و شرایط و مشکلات 
کارگری را کاملًا لمس کرده ایم، اکنون همه سعی و تلاش 
خود را به عمل می آوریم تا پرسنل و کارگران این مجموعه 
با مشکل خاصی مواجه نشوند و تا حد امکان نیازهای عزیزان 
را به خصوص از جهت مالی تأمین می کنیم. چنانچه کارگری 
درصدد تهیه جهیزیه برای دختر نو عروس خود باشد و یا بخواهد 
واحد مسکونی خریداری  کند؛ در حد وسع و توان به آنها کمک 
و مساعدت می کنیم وحتی درحوزه های مختلف نیز کارهای 

خوبی انجام داده ایم. 
وی همچنین مشتری مداری را از اصول کاری مجموعه 
و  داشتن صداقت  افزود:  و  کرد  عنوان  خود  مدیریت  تحت 
شفافیت کاری برخورد محترمانه و مؤدبانه با مشتریان، ارایه 
خدمات مطابق با خواسته و سلیقه مشتریان عزیز و اجرای پروژه 
ها در سطح کیفی بالا و با ظرافت و دقت ویژه و همچنین تلاش 
برای اینکه مشتری یا کارفرما هزینه کمتری متحمل شود؛ از 

عوامل اصلی موفقیت این مجموعه به شمار می رود.

* عمده فعالیت ما درحوزه ابزار زنی واجرای نمای 
کلاسیک است 

اینکه عمده فعالیت و خدمات  بیان  با  سعید پاک نیت 
مجموعه  ابزار زنی واجرای نمای کلاسیک است گفت :اززمانی 
که نمای رومی یا همان نمای کلاسیک رایج شده ما نیز به 
این حوزه ورود کرده و تاکنون پروژه های متعددی را در سطح 
کشور  اجرا کرده ایم.وی در همین زمینه بیان داشت: حدود 
2۵ استان از ۳2 استان کشور از خدمات ابزار زنی واجرا این 
مجموعه استفاده کرده اند ضمن اینکه درتهران نیز پروژه های 
شاخص متعددی تاکنون اجرا کرده ایم، از جمله این پروژه ها،  
پروژه ای درمنطقه نیاوران،ورودی سردرب ) ایستگاه پل رومی( 
الهیه، تجریش، فشن، لواسان و ... که باید اذعان کنیم در مناطق 
مختلف پایتخت از شمال تا جنوب و از شرق تا غرب پروژه های 
شیک و مدرن و در عین حال ماندگاری اجرا کرده ایم که تماماً 

شناسنامه این مجموعه به حساب می آید.

از آنجایی که خود در ابتدا کارگر بودیم و شرایط و 
مشکلات کارگری را کاملًا لمس کرده ایم، اکنون همه 
سعی و تلاش خود را به عمل می آوریم تا پرسنل و 

کارگران این مجموعه با مشکل خاصی مواجه نشوند و تا 
حد امکان نیازهای عزیزان را به خصوص از جهت مالی 

تأمین می کنیم

* همکاری مهندس موسی پناه از طراحان صاحب نام 
کشور با گروه آویژه 

سعید پاک نیت همچنین از همکاری مهندس خوش فکر 
وبااستعداد جناب موسی پناه طراح صاحب نام کشور درطراحی 
اکثر پروژه هایی که اجرا شده در تهران خبرداد و تصریح کرد: این 

مجموعه از همکاری اکیپ های ورزیده 
نصب  و  اجرا  زمینه  در  تخصصی  و 
برخوردار است که اکثر استادکاران و نیز 
کارگران این مجموعه از ترکمن های 

همولایتی ما به شمار می روند.
وی در خصوص تهیه سنگ های 
مورد نیاز جهت اجرای پروژه ها گفت: 
سنگ ها را از معادن نیم ور شهرستان 
محلات تهیه می کنیم و عمده سنگ 
مورد استفاده تزیینات از نوع تراورتن 

است.

* رعایت دقیق آیین نامه ها و 
بخش نامه های صادره از سازمان 

ها و ارگان ها
تزیینات  و  معماری  گروه  مدیر 

سنگ آویژه در ادامه از رعایت دقیق آیین نامه ها و بخش نامه 
های صادره از سازمان ها و ارگان های ذیربط مانند بهداشت، 
اداره کار و...در کارگاه خبرداد و افزود: به جز پروژه های اشخاص 
حقیقی و بخش خصوص تاکنون در اجرای برخی پروژه های 
دولتی و عمومی و عام المنفعه نیز مشارکت فعال داشته ایم از 
جمله این پروژه ها می توان به سر درب های متروی ایستگاه 
تجریش، قسمت زیرین ضریح حضرت امام حسین )ع(؛ ستون 
های حرم مطهر آقا امام حسین )ع( ستون های )بین الحرمین(... 
اشاره کنم. البته پروژه های ضریح و ستون های حرم مطهر از 
طریق همکاران و افراد واسطه سفارش واجرا شد.سعید پاک نیت 
همچنین به این نکته اشاره کرد که تاکنون افزون بر ۱۵ پرسنل 
که بافنون کار در این مجموعه آشنا شده بودند؛ به طور مستقل 
خودکارگاه های ابزار زنی احداث کرده و هر یک برای چند تن 
دیگر فرصت شغلی ایجاد کرده اند من نیز در حد توان و امکانات 
به آنها کمک مالی نموده و نیز همواره به پرسنل توصیه می کنم 
که اگر از امکان فعالیت مستقل و راه اندازی کارگاه برخوردار 
هستید ، به فکر رشد و ترقی خود باشید و خود را مقید به حضور 

همیشگی در این مجموعه نکنید .

* جوانان برای زندگی خود برنامه ریزی و هدف گذاری 
داشته باشند

این فعال کارآزموده و کار آفرین خوشنام تزیینات صنایع 
سنگ کشور خطاب به جوانان توصیه کرد: جوانان درزندگی و 
کارهای روزمره خود برنامه ریزی و هدف گذاری نمایند و برای 
رسیدن به هدف نهایی تلاش کنند از ناملایمات روزمره هراسی 
به دل راه ندهند چون هر مشکلی با توکل برخدا و با پشتکار و 
اعتماد به نفس مرتفع خواهد شد.وی در همین زمینه صداقت 
در گفتار و عمل، اخلاق مداری و مردم داری را از مهم ترین 

فاکتورها برای رسیدن به موفقیت برشمرد.

سعید پاک نیت در پاسخ به سوال دیگر خبرنگار ما که از 
فعالیت های او در امور عام المنفعه و نیکو کارانه جویا شد، با 
تواضع و فروتنی گفت که اعمال نیکوکارانه برای رضای خدا 
صورت می گیرد و ضرورتی برای بازگویی آن احساس نمی شود. 
فقط به ذکر این نکته بسنده می کنم که خداوند پاداش اعمال 
نیک را خواهد داد. دعای همیشگی من از قدیم الایام تاکنون از 
درگاه خداوند متعال این ست که نعمات را به من ارزانی فرماید تا 
بتوانم در خدمت همنوعان خود باشم و دل نیازمندان را در حد 

توان و مقدورات خود شاد نمایم.

همواره به پرسنل  خود توصیه می کنم که اگر از امکان 
فعالیت مستقل و راه اندازی کارگاه برخوردار هستید ، 

به فکر رشد و ترقی خود باشید و خود را مقید به حضور 
همیشگی در این مجموعه نکنید

* برای گره گشایی از مشکلات نیازمندان کوتاهی 
نمی کنیم

وی افزود از سال 8۱ که با آقای عیسی قزل دوست و شریک 
وبرادرخودآغاز به کار کردیم با خداوند متعال خودعهد بستیم که 
از هیچ تلاشی برای گره گشایی از مشکلات نیازمندان کوتاهی 
نکنیم.سعید پاک نیت اظهار کرد: توکل برخدا و کسب و کار 
حلال، برکت را به زندگی انسان به ارمغان خواهد آورد.وی در 
پاسخ به سوال دیگر خبرنگار روزنامه ایمان که از مخالفت برخی 
شهرداری ها با نمای رومی )کلاسیک( جویا شد؛ گفت: به نظر 

من هیچ ایرادی به نمای رومی وارد نیست و این سبک نما در 
زیبایی مبلمان شهری بسیار مؤثر است.

* بهترین نماهای سنگی کشور حاصل هنر و خلاقیت 
ایرانی  است

سعید پاک نیت در پاسخ به سوال دیگر مبنی بر ادعای 
برخی محافل در خصوص برتری اتباع افغانی در تزیینات صنایع 
سنگ؛ گفت: بناهایی که از هزاران سال قبل در ایران احداث 
شده و هنوز آثار برخی از آنها برجای مانده، نشان دهنده نبوغ 
و پیشتازی ایرانی ها در سنگ تراشی، صنعت سنگ است.کما 

اینکه در پشت پرده بهترین نماهای سنگی کشورمان، هنر و 
خلاقیت ایرانی هاکاملًا مشاهده می شود.وی همچنین با اشاره 
به برخی مشکلات دربازار کسب و کار ؛ عدم وصول برخی چک 
ها در داد و ستدها را مورد اشاره قرار داد وگفت، توجه مسوولان 
ذیربط به این مهم ضروریست تا کارفرما جز مدیریت کارگاه 

دغدغه این حاشیه هارانداشته باشد.

ارزش  از پرداخت  * واحدهای تولیدی و کارآفرین 
افزوده معاف شوند

سعید پاک نیت در ادامه همکاری و تعامل بیشتر سازمان 
تأمین اجتماعی را با واحدهای کارآفرین ضروری خواند و ابراز 
امیدواری کرد: بازرسان  تامین اجتماعی در سرکشی از واحدهای 
کارآفرین متناسب با شأن و منزلت مدیران این واحدها که با 
سرمایه گذاری شخصی اشتغالزایی کرده اند، رفتار و برخورد 
نمایند.این مدیر کارآمد وصاحب ایده صنعت سنگ همچنین 
ارزش افزوده دارایی را یکی دیگر از دغدغه های اصلی تولید 
کنندگان قلمداد کرد و با بیان اینکه مشتریان این واحد به 
هیچ عنوان حاضرنیستند مبلغ ارزش افزوده را پرداخت نمایند 
، خواستار معافیت واحدهای تولید ی و کارآفرین از پرداخت 

ارزش افزوده شد.
سعید پاک نیت در پایان از مسوولان کشوری ولشکری 
خصوصاً جناب دکتر تاجیک شهردارپرتلاش شهر حسن آباد، 
مهندس علیرضا زندی رییس محترم شورای اسلامی شهر 
حسن آباد، حسن ایلانلو، عضو محترم شورا و همکارانشان، 
همچنین از مدیریت اداره گاز شهر حسن آباد به جهت گازرسانی 
به کارگاه و نیز برادر عزیزم جناب آقای عیسی قزل دوست و 
شریک خود وپرسنل زحمتکش و خانواده با محبت خصوصاً 
مادرگرامی، همسر و فرزندان صمیمانه تشکر و قدردانی کرد 

وبرای روح مرحوم پدر خود فاتحه فرستاد.

در گفت و گو با کارآفرین برتر صعنت سنگ ایران مطرح شد

گروه آویژه مجموعه ای کارآمد در حوزه ابزار زنی و کارآفرینی 


